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Ludzas novada pašvaldības
darba laiks svētku dienās

Ludzas novada pašvaldības darba laiks svētku laikā:
� trešdiena, 23. decembris – darba diena plkst. 08:00 – 12:00

un 13:00 – 15:00
� ceturtdiena, 24. decembris – brīvdiena
� piektdiena, 25. decembris – brīvdiena
Ludzas novada pašvaldības KASES darba laiks:
� trešdiena, 23. decembris – darba diena plkst. 08:00 – 12:00

un 13:00 – 14:00
� ceturtdiena, 24. decembris – brīvdiena
� piektdiena, 25. decembris – brīvdiena

Apaļā galda diskusijā par nākotnes plāniem ie-
dzīvotājiem stāstīja novada domes priekšsēdētājas viet-
nieks attīstības jautājumos Aivars Meikšāns.
Finansējuma avoti projektiem ir dažādi: Eiropas
Savienības fondi, valsts un pašvaldības līdzekļi.

Latgales programmas mērķis – 
veicināt uzņēmējdarbību

Latgales programmas ietvaros tiek piešķirti līdzekļi,
lai reģionā attīstītu uzņēmējdarbību. Piesaistot ES lī-
dzekļus, ir jāizpilda divi kritēriji: ja piesaista naudas
līdzekļus 41 000 eiro apmērā, rezultātā jārada vie-
na darbavieta vai investīcijas uzņēmējdarbības attīstībai
(piemēram, ieguldot 1 miljonu eiro ES līdzekļu, jā-
piesaista investīcijas par tikpat lielu summu).

Plānots rekonstruēt trīs pilsētas ielas: Odu ielu,
Jurdža ielu, Latgales šķērsielu. Jau izstrādāts tehniskais
projekts tilta pārbūvei pāri Garbaru upei. 

Vērienīgs šāda veida objekts ir telpu un teritori-
jas sakārtošana ražošanas vajadzībām Cirmas pagasta
Tutānos, kur paredzēts uzbūvēt angāru bruģa ražot-
nei. Pašlaik notiek pārrunas ar uzņēmēju.

Kultūrvēsturiskā mantojuma 
saglabāšana

Svarīgi darbi iecerēti pilskalnā. Turpināsies pils-
drupu konservācija. Pilsdrupās iecerēts ierīkot ap-
gaismojumu un izbūvēt gaisa tiltu no baznīcas kal-
na uz pilskalnu, sakārtot kāpnes un piebraucamo ceļu.

Tas ir objekts, kas kļuvis par pilsētas simbolu, un to
apmeklē katrs pilsētas viesis. 

Jāpabeidz vēsturisko ekspozīciju izveidošana si-
nagogai. 

Labiekārtos lielākās izglītības iestādes

Izglītības attīstības stratēģija paredz, ka lielākās iz-
glītības iestādes novadā arī turpmāk būs Ludzas pil-
sētas ģimnāzija un Ludzas 2. vidusskola.  Šo skolu ma-
teriālo bāzi plānots uzlabot. Remontēs skolas internāta
ēku, paredzēts iegādāties mūsdienīgu aprīkojumu da-
baszinību kabinetiem un labiekārtot sporta bāzi.

LAD LEADER programma – 
kultūras, sporta, atpūtas infrastruktūras
sakārtošanai

Idejas par projektiem šīs programmas ietvaros: jau-
na bērnu rotaļu laukuma ierīkošana pilsētas parkā (par
vietu vēl nav izlemts). Katrā daudzdzīvokļu nama pa-
galmā iecerēts ierīkot vismaz dažas rotaļu laukuma
konstrukcijas: šūpoles, līdztekas, slidkalniņus u.tml. 

Jāpabeidz Ludzas katoļu baznīcas ērģeļu restau-
rācija, Raipoles baznīcas teritorijā jāierīko apgais-
mojums. 

Plānots labiekārtot Opoļu svētavota teritoriju.
Novadā jāizliek norādes zīmes uz kapsētām. 

Ir ideja novadā ierīkot piedzīvojumu trasi, līdzī-
gu kā ir, piemēram, populārās trases Brakos, Siguldā.

Turpinājums 2. lappusē

2016. gadā daudz jaunu ieceru
Svētku dienās braukšana

pilsētas autobusos – bez maksas!
Ludzas novada domes deputāti pieņēma lēmumu 2015. gada 25.

decembrī, 31. decembrī un 2016. gada 7. janvārī nodrošināt visiem
pasažieriem braukšanu pilsētas maršrutu autobusos par brīvu.

25. decembrī un 31. decembrī Ludzas pilsētas autobusu kus-
tība notiks pēc šāda saraksta:

Domes priekšsēdētāja pieņems
iedzīvotājus arī 

SIA “Ludzas apsaimniekotājs”
22. decembrī plkst. 16:00 – 18:00 (un katra mēneša ceturtajā otr-

dienā) SIA „Ludzas apsaimniekotājs” valdes priekšsēdētāja kabinetā
notiks iedzīvotāju pieņemšana par daudzdzīvokļu māju apsaimnie-
košanas jautājumiem. Iedzīvotājus pieņems Ludzas novada domes
priekšsēdētāja Alīna Gendele un SIA „Ludzas apsaimniekotājs” val-
des priekšsēdētājs Andris Līpacis.

Romandova – Runtorta 

Nr.p.k. Pieturas nosaukums Laiks 

1. Romandova 8:43 9:25 10:49 11:31 15:40 16:22 

2. Martiši 8:45 9:27 10:51 11:33 15:42 16:24 

3. Isnauda 8:46 9:28 10:52 11:34 15:43 16:25 

4. DUS 8:47 9:29 10:53 11:35 15:44 16:26 

5. Latgales š rsiela 8:48 9:30 10:54 11:36 15:45 16:27 

6. Dzirnavu iela 8:49 9:31 10:55 11:37 15:46 16:28 

7. B rnud rzs „Pasaci a” 8:50 9:32 10:56 11:38 15:47 16:29 

8. Tirgus iela 8:51 9:33 10:57 11:39 15:48 16:30 

9. Skolas iela 8:53 9:35 10:59 11:41 15:49 16:32 

10. Kinote tris 8:54 9:36 11:00 11:42 15:51 16:33 

11. Stroda iela 8:55 9:37 11:01 11:43 15:52 16:34 

12. Biržas iela 8:56 9:38 11:02 11:44 15:53 16:35 

13. Liep jas iela 8:57 9:39 11:03 11:45 15:54 16:36 

14. Kr slavas iela 8:58 9:40 11:04 11:46 15:55 16:37 

15. L. Paegles iela 8:59 9:41 11:05 11:47 15:56 16:38 

16. SIA „Str va” 9:01 9:43 11:07 11:49 15:58 16:39 

17. Runtorta (Ludza)  9:03 9:45 11:09 11:51 16:00 16:42 

 

Runtorta – Romandova 

Nr.p.k. Pieturas nosaukums Laiks 

1. Runtorta 9:04 9:46 11:10 11:52 16:01 16:43 

2. SIA „Str va” 9:06 9:48 11:12 11:54 16:03 16:45 

3. L. Paegles iela 9:08 9:50 11:14 11:56 16:05 16:47 

4. Kr slavas iela 9:09 9:51 11:15 11:57 16:06 16:48 

5. Liep jas iela 9:10 9:52 11:16 11:58 16:07 16:49 

6. Biržas iela 9:11 9:53 11:17 11:59 16:08 16:50 

7. Stroda iela 9:12 9:54 11:18 12:00 16:09 16:51 

8. Kinote tris 9:13 9:55 11:19 12:01 16:10 16:52 

9. Skolas iela 9:14 9:56 11:20 12:02 16:11 16:53 

10. Tirgus iela   9:16 9:58 11:22 12:04 16:13 16:55 

11. B rnud rzs „Pasaci a” 9:17 9:59 11:23 12:05 16:14 16:56 

12. Dzirnavu iela 9:18 10:00 11:24 12:06 16:15 16:57 

13. Latgales š rsiela 9:19 10:01 11:25 12:07 16:16 16:58 

14. DUS 9:20 10:02 11:26 12:08 16:17 16:59 

15. Isnauda 9:21 10:03 11:27 12:09 16:18 17:00 

16. Martiši 9:22 10:04 11:28 12:10 16:19 17:01 

17. Romandova 9:24 10:06 11:30 12:12 16:21 17:03 

ZIEMASSVĒTKU IZSTĀDE-
PĀRDOŠANA

no 21. līdz 23. decembrim 
plkst. 9:00 – 15:00

Ludzas novada 
pašvaldības ēkas 1. stāva zālē

(Raiņa ielā 16A, Ludzā) 

Pasākumu rīko Biedrība 
“Līdzdalībai nav vecuma”. 

Izstādē tiek aicināti piedalīties
visi rokdarbnieki.

Tālrunis uzziņām: 29108873 (Vera Putāne)
7. janvārī autobusi kursēs pēc spēkā esošā kustību saraksta.
Sabiedriskā transporta pakalpojumu izdevumi tiks segti no

Ludzas novada pašvaldības budžeta.



2015. gada 18. decembris  Nr. 17 (73) Ludzas Novada Vçstis

2

AKTUĀLI

2016. gadā daudz jaunu ieceru
Turpinājums no 1. lappuses

Baseins – vai tas ir reāli

Baseins, par ko ir sapņojušas jau vairākas ludzāniešu paaudzes, va-
rētu tikt uzbūvēts jau pēc dažiem gadiem. No nākamā gada budžeta
ieplānos līdzekļus tehniskā projekta izstrādei. Baseins, visticamāk, va-
rētu atrasties pie skolas. Tiks pētītas tehniskās iespējas to būvēt Miglinieka
un 18. Novembra ielu krustojumā, kur ir brīvs laukums.

Atjaunos lauku ceļus

Lauku attīstības programmā (līdz 2020. gadam) katrā pagastā at-
jaunos 2 – 3 ceļu posmus. Novada domes mājaslapā var izpētīt, kuru
ceļa posmu sakārtošana ir atzīta par prioritāti. Par piešķirto līdzekļu
kvotu pagastā var sakārtot 4 – 5 km ceļu, kaut arī kopējā paredzēto lī-
dzekļu summa iespaidīga – 1, 62 miljoni eiro. 

Sociālās infrastruktūras sakārtošanā lielākais projekts ēkas 18.
Novembra ielā Nr.17a (bijušā SES telpas) siltināšana. Te nākotnē ie-
rīkos sociālo centru ar nakts patversmi, dienas centru, pirti.

No pašvaldības budžeta – brīvpusdienas skolēniem, ielu
remonts...

Aprīlī plānots pabeigt Ludzas TN renovāciju. Sākotnēji bija iecerēts
visus darbus paveikt jau līdz šā gada beigām, bet vēlāk pieņemts lēmums
renovēt arī foajē, ne tikai lielo un mazo zāli. Līdz ar to darbu izpildes
termiņš pagarināts. Foajē renovācijai tiks izsludināts jauns iepirkums.

Alīna Gendele: Darbus nesasteigsim. Viss jāizdara ļoti kvalitatīvi, jo
atjaunotajam TN tādā izskatā būs jākalpo vairāki gadu desmiti. Tiek rū-
pīgi plānots interjers, detaļas. Labāk visu izdarīt lēnāk, bet pamatīgi.

Vismaz vienai ielai pilsētā tiks noklāts dubultais segums. Tas tiks
izdarīts ielā, kurā sakārtotas visas komunikācijas. 

Peldu un Līču ielās ierīkos centralizētu kanalizācijas sistēmu.
Plānots no pašvaldības budžeta piešķirt brīvpusdienas 6. klases skolēniem. 
Bērnudārzos “Namiņš” un “Pasaciņa” ierīkos bērnu rotaļu laukumus.
Pašvaldība turpinās līdzfinansēt daudzdzīvokļu māju renovāciju un

iekšpagalmu sakārtošanu.
Tāpat kā katru gadu, varēs startēt mazo kultūras projektu konkur-

sā, jauno uzņēmēju konkursā, projektus varēs iesniegt sabiedriskās or-
ganizācijas. Lielāka naudas summa paredzēta jauniešu nodarbinātībai
vasarā, jo līdz šim pieprasījums ir pārsniedzis piedāvājumu.

Ieceru daudz. Sīkāk un konkrētāk ar novada pašvaldības plānota-
jiem darbiem, tām paredzētajām naudas summām var iepazīties pre-
zentācijā novada mājaslapā.

Iedzīvotāju ierosinājumi

Apaļā galda diskusijā izskanēja vairāki jautājumi un ierosinājumi.
Saistošajos noteikumos paredzēt normu, cik lielā attālumā no žoga,

kas atdala divus privātīpašumus, var stādīt kokus un košumkrūmus;
Iekārtojot centralizēto ūdensvadu un kanalizāciju, saskaņot to ar kat-

ru mājas īpašnieku.
F. Bokišs aktualizēja jautājumu par skolas internāta renovāciju, kas ir

ļoti nepieciešams, kā arī ārsienas un jumta remontu Ludzas vidusskolas II
korpusā. (Remonts tiks veikts vasarā – tā apsolīja domes priekšsēdētāja).

Vanda Žulina, korespondente

Vienreizējais pabalsts
daudzbērnu ģimenēm

2015. gada decembrī tiek piešķirts vienreizējs pabalsts daudzbēr-
nu ģimenēm, kuras uz pabalsta izmaksas brīdi audzina 3 vai vairāk ne-
pilngadīgus bērnus 30,00 eiro apmērā par katru bērnu. Pabalsts daudz-
bērnu ģimenēm tiks piešķirts bez personu ienākumu un materiālā stā-
vokļa izvērtēšanas, tā saņemšanai ir jāiesniedz iesniegums Ludzas no-
vada Sociālajā dienestā līdz 2015. gada 18. decembrim. 

LAD izsludina projektu
iesniegumu pieņemšanu

SIA “Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības centrs” Ludzas no-
daļa informē, ka Lauku atbalsta dienests (LAD) ir izsludinājis projektu
iesniegumu pieņemšanu pasākumam “Ieguldījumi materiālajos ak-
tīvos” apakšpasākumos “Atbalsts ieguldījumiem lauku saimniecī-
bās”, “Atbalsts ieguldījumiem pārstrādē”, “Atbalsts ieguldījumiem
lauksaimniecības un mežsaimniecības infrastruktūras attīstībā”.
Projektu iesniegumu pieņemšana notiks no 2016.gada 4.janvāra līdz
2016.gada 4.februārim.

Plašāku informāciju par pasākuma nosacījumiem var saņemt SIA
“Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības centrs” Ludzas noda-
ļā, Ludzā, Raiņa ielā 16a, 20.kab. vai sazinoties ar uzņēmējdar-
bības konsultanti Beāti Narnicku (mob.t.: 25459538, e-pasts: bea-
te.narnicka@llkc.lv).

Ceļi kā dzīvības stīga vai artērija, jo sazarotāks
un dinamiskāk pulsējošs ir šis organisma komplicētais
tīklojums, jo vitālāka un ārpasaulei atvērtāka valsts,
novads, pagasts. Šobrīd laukos pieejama jauna pro-
gramma, ko finansēs Lauku atbalsta dienests un kas
vērsta tieši uz pašvaldību vietējās nozīmes grantēto
ceļu uzlabošanu.

Oktobra beigās Ludzas novada pagasta pārvaldēs
notika apspriedes ar Ludzas novada zemniekiem un
citiem lauku uzņēmējiem par pašvaldības grants ceļu
infrastruktūras atjaunošanu novada lauku teritorijā.
Tika apkopota informācija par 19 lauku ceļu posmiem,
kuru garums ir no 0,5 līdz pat 6,55 kilometriem.

Ludzas novadā 9 novada pagasti cīnās vismaz par
viena sava grants ceļa savešanu kārtībā. Prioritāte ir
tiem ceļiem, kuri ir vitāli svarīgi, lai laukos būtu dzī-
vība un uzņēmējdarbība, kā arī tie ceļi, pa kuriem kur-
sē skolēnu autobuss. Svarīgs kritērijs, kurš noteica
ceļu sarindošanu prioritārā secībā, ir ceļa tehniskais
stāvokļa novērtējums.

Ceļi tika sarindoti prioritārā secībā, tika vērtēts,
kurš ceļš, ceļa posms ir nozīmīgāks, kur ir koncen-
trēta lielāka uzņēmējdarbība, vairākas zemnieku sa-
imniecības, piemāju saimniecības, kur vairāk tiek ap-
strādāti lauki, attiecīgi lielāka slodze ceļiem, jo pa
to jāpārvadā liels daudzums graudu, siena, skābba-

rības. Tika ņemti vērā arī citi faktori, vai pa šo ceļu
kursē skolēnu autobuss, autoveikals, pasts, atkritu-
mu savākšanas mašīnas, piena savākšanas mašīnas.
Izvērtējot ceļu nozīmi, var secināt, ka lauku iedzī-
votājiem ceļi tiešām ir kā dzīvības stīgas.

26. novembrī Ludzas novada domes sēdē tika ap-
stiprināts prioritāri virzāmo ceļu saraksts pašvaldības
grants ceļu pārbūvei projekta “Lauku grants ceļu pār-
būve uzņēmējdarbības attīstībai Ludzas novadā” ietvaros. 

Pašlaik tiek gatavota nepieciešamā dokumentācija
tehnisko projektu izstrādei un projekta pieteikuma
iesniegšanai. Cerēt uz atjaunotiem grants ceļiem lau-
kos varēs labākajā gadījumā nākamgad vai 2017. gadā,
bet pēc projektu saskaņošanas un izvērtēšanas grants
ceļiem jābūt gataviem līdz 2020. gadam.

Ilona Mekša, projektu vadītāja

Izvērtēti prioritārie lauku ceļi
Ludzas novadā

Priorit ro ce u saraksts pašvald bas grants ce u p rb vei atbalsta pas kuma 

„Pamatpakalpojumi un ciematu atjaunošana lauku apvidos” ietvaros  

Ludzas novad  stenošanai 

 
Nr.p.k. Ce a nosaukums Pagasts Posms, km  

1. Ce š Nr.2 Tut ni – Kiv i – Dubinova  Cirmas pagasts 6 km (ce a posms)  

2. Ce š Nr.6 Brigi – Brigu stacija Bri u pagasts 0,91 km 

 

3. Ce š Nr.8 L deksna – Vurpu i – adi a  Nirzas pagasts 1,1 km (ce a posms) 

4. Ce š Nr.28  

Horošova – Vorslova – Vurpu i  

Nirzas pagasts 0,95 km (ce a posms) 

5. Ce š Nr. 1 Ludza – Krei i  Isnaudas pagasts 3,09 km 

6. Ce š Nr.3 Pilda – Borovaja  Pildas pagasts 2,3 km  

7. Ce š Nr.6 er avski – Ma inovka  Istras pagasts 6,55 km (ce a posms) 

8. Ce š Nr.8  

Rutki – Gaveiki – Sleinova – Fi kova   

ukšu pagasts 1,3 km  

 

9. Ce š Nr.5 Vitkupova-Zapani Pure u pagasts 3,14 km  

10. Ce š Nr.30  Puš a - Stuka i  Rund nu pagasts 1, 66 km 

11. Ce š Nr.29  Boru kapu ce š  Rund nu pagasts 0,97 km 

12. Ce š Nr.36  Bori – Barsuki   Rund nu pagasts 0,5 km (ce a posms) 

Nekustamā īpašuma izsole
Ludzas novada pašvaldība rīko nekustamā īpašuma atklāto mutisko izsoli ar augšupejošu soli:

Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, nodrošinājuma nauda jāiemaksā Ludzas novada pašvaldības
norēķinu kontā Nr. LV49HABA0551036353377, kods HABALV22, A/S Swedbanka.

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties katru darbdienu no pulksten 8 līdz 12 un no 13 līdz 17 Ludzas
novada pašvaldībā Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kabinetā. Nekustamos īpašumu var apskatīt darbdienās, ie-
priekš piezvanot pa tālr. 65707410 vai 26430058.

Pieteikums par piedalīšanos izsolē jāiesniedz pēc paziņojuma publicēšanas laikrakstā „Latvijas Vēstnesis”
līdz 2016. gada 13. janvāra plkst. 14:00 (Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kab.).

Pretendentiem, kuriem pastāv pirmpirkuma tiesības, lūgums mēneša laikā no paziņojuma publicēšanas
laikrakstā “Latvijas Vēstnesis” iesniegt pieteikumu par nekustamā īpašuma pirkšanu.

Izsoles norises vieta – Ludzā, Raiņa ielā 16, Ludzas novada pašvaldībā (3.stāvā, mazā zālē).
Tālrunis uzziņām 65707410; 26430058.

 
Nekustam  pašuma nosaukums un atrašan s 

vieta 

Nekustam  

pašuma 

nosac t  cena 

Nodrošin juma 

nauda 

Izsoles 

norises laiks 

Sporta iel  14, Ludz , Ludzas novad  
(kas sast v no zemes gabala 2655 kvm 

plat b , divdz vok u dz vojam s m jas ar 

pal g ku). 

EUR 

5317,50 

EUR 

531,75 

14.01.2015.

plkst. 10:00

Aicina piedalīties barikāžu laika atceres
pasākumā

Atzīmējot 1991. gada barikāžu 25. gadadienu, 2016. gada 16. janvārī Rīgā notiks atceres pasākums,
kas iecerēts kā paaudžu tikšanās atmiņās un mūzikā. Pasākumā aicināti piedalīties barikāžu dalībnieki
no visiem Latvijas reģioniem un viņu tuvinieki unikālā nevardarbīgās pretošanās brīža atcerei. Kā ie-
spējamā pasākuma norises vieta plānots Starptautiskais izstāžu centrs Ķīpsalā no plkst. 15:00 līdz 19:30.

1991. gada barikāžu atceres pasākuma piedalīsies sabiedrībā zināmas personas, tostarp Latvijas Valsts
prezidents. Programmā paredzēti barikāžu piemiņai veltīti video stāsti, uzrunas, dzejas lasījumi un mu-
zikāli priekšnesumi. Muzikālo programmu nodrošinās grupa “Dzelzs vilks”, jaundibinātā mūsdienu tau-
tas mūzikas apvienība “Jauno Jāņu orķestris”, muzikālā apvienība “Raxtu raxti”, etnorokgrupa “ElektroFolk”,
Latvijas Kultūras akadēmijas jauktais koris “Sōla”, Rīgas Tehniskās universitātes studentu pūtēju orķestris
“SPO”, kā arī jaunā talantīgā dziedātāja Aleksandra Špicberga u.c.

Dalībnieku pieteikšanās pasākumam notiek līdz 2016. gada 11. janvārim uz e-pastu
barikades@lka.edu.lv vai zvanot pa tālr. 67213525.

Pasākumu organizē Latvijas Republikas Kultūras ministrija sadarbībā ar Latvijas Kultūras akadēmi-
ju un 1991. gada barikāžu dalībnieku biedrību.

Nākamais informatīvā izdevuma „Ludzas Novada
Vēstis” numurs iznāks 2016. gada 19. janvārī.

Izdevumu varat lasīt arī internetā –
Ludzas novada pašvaldības mājaslapā www.ludza.lv.
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POLICIJA INFORMĒApzogam
paši sevi

Daudzi no jums piekritīs, ka
Ludza kļūst aizvien sakoptāka.
Gan pilsētas iedzīvotāji cenšas iz-
daiļot savus mājokļus un pagal-
mus, gan pašvaldības projektu ie-
tvaros tiek labiekārtota vide. Ir
skumji, ka vandāļi cenšas apkār-
tējo vidi padarīt acīm nebaudāmu
un iznīcina citu darba rezultātus.
Diemžēl ludzāniešu vidū ir cilvēki,
kas demolē mūsu kopīgo īpašu-
mu – informācijas stendus, auto-
busa pieturvietas, bērnu rotaļu lau-
kumus, atpūtas vietas, izplēš pu-
ķes no puķu kastēm un dobēm, ap-
zīmē ēku sienas utt. 

Lūk, daži fakti. Pēdējo mēne-
šu laikā sasistas 15 laternas pilsētas
parkā. Naudas izteiksmē zaudē-
jumi sastāda 1 354 EUR, atjau-
nošanas darbiem nepieciešami vēl
675 EUR. Regulāri tiek nolauzti
signālstabiņi pie ātrumvaļņiem
Parku ielā. Nomainīti 8 signāl-
stabiņi par 3 751 EUR, plus 152
EUR samaksāti par atjaunošanas
darbiem. Raiņa ielā nozagta pro-
jekta plāksne ar balstu. Kopējie
zaudējumi sastāda 762 EUR, un
atjaunošanas darbi – vēl 73 EUR.

Mazā Ezerkrasta ielā laiku pa
laikam tiek nozagts kāds papīr-
grozs, pēdējoreiz – iemests eze-
rā. Pāris gadus atpakaļ tika veik-
ti Ludzas novada pašvaldības ad-
ministratīvās ēkas siltināšanas dar-
bi, bet ēkas gala siena jau ir bo-
jāta – apzīmēta. Lai to atjaunotu
un nokrāsotu, ir nepieciešami 3
500 EUR. 

Ludzas novada pašvaldības
projektu vadītāja Viola
Andruščenko: “Kad pilsētā īs-
tenojām ielu renovācijas projek-
tu, kāds no būvniekiem nosauca
mūsu pilsētu par zagļu pilsētu, jo
regulāri pazuda bruģis, no trans-
porta tika zagta degviela. Bēdīgi,
ka mums tāda slava. 

Es savu pilsētu uzskatu par sa-
vām mājām, un kad kāds izdemolē
vai zog to, ko mēs ar tādiem spē-
kiem, ieguldot lielu naudu, bū-
vējām, remontējām, man uzreiz
rodas jautājums: Ko šie cilvēki
teiktu, ja mēs atnāktu uz viņu mā-
jās, sasistu visas lampiņas, norautu
no sienām tapetes, izsistu sienās
caurumus, nozagtu mēbeles?”

Ludzā vairākās vietās ir uz-
stādītas video kameras un nozie-
dzīgo nodarījumu veicējus varēs
vieglāk izsekot un atšifrēt. Tomēr
– vai tas ir risinājums? Vai de-
molēšana kļūst par mūsu pilsētas
tradīciju? Un zagšana – par
Ludzas vizītkarti?

Vandālisms ir spļāviens sejā vi-
siem ludzāniešiem, visiem no-
dokļu maksātājiem, no kuru sa-
maksātajiem nodokļiem nākas
veikt atjaunošanas darbus, pirkt
novērošanas aparatūru, uzstādīt
signalizāciju vai būvēt nožogo-
jumus. Vai tiešām ir vērts demo-
lēt un zagt, ja rezultātā apzogam
paši sevi?

Darbs ar narkotisko vielu 
apkarošanu turpinās
Turpinot darbu narkotisko

vielu aprites apkarošanas jomā,
operatīvo pasākumu rezultātā
Ludzas iecirkņa Kriminālpolicijas
nodaļas darbinieki noskaidroja
vietu, kurā notiek narkotisko vie-
lu tirdzniecība. Š.g. 30. novem-
brī tika uzsākts kriminālprocess
pēc KL 253. panta par narkotis-
ko vielu nelikumīgu apriti. 

Uzsāktā kriminālprocesa ietva-
ros tajā pašā dienā, sadarbībā ar
VRS Aviācijas pārvaldes specvie-
nības amatpersonām, iespējamā nar-
kotisko vielu glabāšanas vietā –
kādā dzīvoklī daudzdzīvokļu mājā
Ludzas pilsētas centrā tika veikta sa-
nkcionēta kratīšana. Tās rezultātā
minētajā vietā tika aizturēts 1993.
gadā dzimušais ludzānietis. Kā arī
kratīšanas rezultātā tika izņemts ie-
pakojums ar narkotisko vielu – ma-
rihuānu. Kratīšanas laikā minēta per-
sona izrādīja pretošanos, policijas
darbiniekiem nācās lauzt durvis, lai

iekļūtu dzīvoklī. Jauns vīrietis tika
aizturēts un š.g. 2. decembrī viņam
piemērots drošības līdzeklis – ap-
cietinājums.

Jāpiebilst, ka šī persona agrāk
ir 14 reizes tiesāta. Š.g. vasarā šis
vīrietis tika atbrīvots no ieslodzī-
juma pēc pēdējā brīvības atņem-
šanas soda izciešanas un, izciešot
piespriesto papildsodu – policijas
kontroli, konstatēts, ka viņš izda-
rīja 6 policijas kontroles ierobe-
žojumu pārkāpumus. Kaut arī šī
persona tikai š.g. jūnijā atbrīvojās
no cietuma, policijas darbinieki
konstatēja, ka viņš jau izdarīja vai-
rākus noziedzīgus nodarījumus, tai
skaitā saistītus ar narkotisko vie-
lu apriti.

Apcietināts jauns
vīrietis, kas izvairījās 

no izmeklēšanas
Š.g. septembra mēnesī

Kriminālpolicijas nodaļas darbinieki
atklāja 7 noziedzīgus nodarījumus pil-
sētā Ludza, pārsvarā zādzības, ar ku-
riem ir saistīts 1991. gadā dzimušais

vīrietis, agrāk tiesāts. Aizdomās tu-
rētajam tika piemēroti drošības līdzekli,
kas nav saistīti ar brīvības atņemša-
nu. Tomēr minētā persona, rīkojoties
prettiesiski, pilnīgi izvairījās no iz-
meklēšanas darbībām. Vīrietis tika iz-
sludināts valsts meklēšanā. Policijas
darbiniekiem izdevās aizturēt šo aiz-
domās turēto Rīgā un š.g. 2. decem-
brī vīrietis tika apcietināts.

Policija brīdina
Š.g. 3. decembrī Daugavpilī tika

uzsākts kriminālprocess par to, ka
gados vecu cilvēku mājās ieradās
nepazīstama sieviete, kura uzdevās
par „Latvenergo” darbinieci un no-
zaga 4000 EUR. Krāpnieces pazī-
mes: aptuveni 35-40 gadi, au-
gums175-185 cm, vidējas miesas
uzbūves, runāja krievu valodā.
Sieviete pārvietojās ar automašīnu
tumši pelēkā krāsā.

Lūdzam mūsu iedzīvotājus būt
uzmanīgiem un piesardzīgiem.
Gadījumā, ja Jūsu rīcībā ir jebkā-
da informācija saistībā ar minēto,
lūdzam nekavējoties zvanīt pa tālr.:
110 vai 27894783.  

Policija meklē
Ludzas iecir-
knis meklē
bezvēsts pazu-

dušo Viktoru
Joničenoku,

dzim.1962. gadā
Pēdējo reizi V.

Joničenoks tika redzēts šā gada
5. decembrī pēc plkst. 18:00
Zilupes novada, Zaļesjes pagasta,
c.Ploski

Bija ģērbies: tumši zilas krāsas
virsjakā ar atstarojošu elementu uz
muguras, melnās biksēs ar gaišas
krāsas svītru, ziemas cepurē mel-
nā krāsā, kājās – gumijas zābaki.

Lūdzam sniegt jebkādu infor-
māciju par V. Joničenoka atrašanās
vietu, zvanot pa tālruni 110, 112,
65703813, 28744123 vai griezties
tuvākajā policijas iecirknī. 

Informāciju sagatavoja
Jeļena Rutkovska

Valsts policijas Latgales 
reģiona pārvaldes

Ludzas iecirkņa Kārtības 
policijas nodaļas inspektore

APTAUJA

Inese Mikaskina, skolotāja, ta-
gad bērnu kopša-
nas atvaļinājumā:

Protams, svarī-
gākais notikums
ģimenē, kad 25.
oktobrī piedzima
mūsu dēliņš Valdis
un trīsgadīgajai
meitiņai Lindai nu
ir brālis. Baudu

mājas dzīvi. Decembrī nozīmīgs
notikums – mūsu Ņukšu deju ko-
lektīvam “Klip-klap” svinēsim 10
gadu jubileju. Laiks ir pagājis ātri.
Kolektīvam izdevies nostiprināties
un darboties tik ilgu laiku. Tas ir
gandarījums.

Savukārt lielu sarūgtinājumu
piedzīvojām pavasarī, kad uzzi-
nājām, ka LPĢ vidusskolas deju
kolektīvs nav ticis uz skolēnu deju
svētkiem Rīgā. Tie bija nepatīka-
mi brīži gandrīz visiem novada deju
kolektīvu vadītājiem un dalībnie-
kiem. Nekad vēl nebija piedzīvots,
ka tik daudzi kolektīvi netika uz
svētkiem, kaut arī skatēm bija ļoti
nopietni gatavojušies.

Satrauc starptautiskā situācija,
bailes par bērnu nākotni.
Nepatīkami klausīties arī mūsu
valsts politiķu ķīviņos.

Ļoti gribas cerēt, ka lauki ne-
izmirs, ka pastāvēs Pildas skola, ka
pagastos darbosies Tautas nami.
2018. gadā plānoti Lielie Dziesmu
un deju svētki. Ceru, ka Ņukšu de-
jotāji būs svētku dalībnieki.

Staņislavs Narnickis, sporta klu-
ba “Latgols” valdes
priekšsēdētājs:

Nozīmīgākais
panākums šogad,
neapšaubāmi, bija
mūsu sieviešu han-
dbola komandas
uzvara Latvijas
čempionātā.   I vie-
tu valstī ieguva

abas – sieviešu un vīriešu – vete-
rānu komandas.  Handbolā, pro-
tams, Ludzas sportisti jau sen sevi
ir pierādījuši, ne velti šogad pie
mums notika Zvaigžņu spēles, kur
sacentās spēcīgākie vīriešu virslī-
gas spēlētāji. Gada sākumā pir-
moreiz Ludzā notika vērienīgs
starptautisks jauniešu rokasbum-
bas turnīrs, ko organizēja novada
pašvaldība, Sporta skola un SK
“Latgols”.

Prieks par to, ka attīstās arī citi
sporta veidi. Šogad SK “Latgols”
pievienojās autosports. Autotrase
Makašānos kļūst aizvien populā-
rāka Latgales un arī tālāko nova-
du autobraucēju sabiedrībā.

Veiksmīgas izvērtās tradicionālās
makšķerēšanas sacensības Lielajā
Ludzas ezerā, kad tik aizvilkts re-
kordliels (8,160 kg) zandarts.
“Latgola” paspāŗnē darbojas arī fut-
bola, volejbola, hokeja komandas.

Realizējām ES atbalstītu pro-
jektu (8553 eiro): iegādājāmies tel-
ti, divas laivas, piekabes un aprī-
kojumu ūdenssportam.

Liels zaudējums mums šogad bija
trenera, sporta vēsturnieka, ilggadējā
Sporta skolas direktora Anatolija
Stepkāna aiziešana mūžībā.

Ceru, ka 2016. gads sportā būs
veiksmīgs. Domāju, ka sieviešu han-
dbola komanda cīnīsies par uzvaru,
juniori pirmajā līgā – par pirmo trij-
nieku.  Ceram, ka tiks atbalstīts pro-
jekts, lai varētu labiekārtot autotra-
si.  Jau janvārī Ludza atkal organi-
zēs un uzņems starptautisko han-
dbola turnīru jauniešiem.

Marina Piterāne, Cirmas pa-
gasta bibliotēkas vadītāja:

Šā gada svarīgāko notikumu
personīgajā dzīvē vēl tikai gaidu:
28. decembrī svinēsim meitai kā-
zas. No pasākumiem pagastā vis-
lielāko gandarījumu sagādāja
Cirmas pagasta 70 gadu svinības,
ko rīkojām 6. novembrī.  Cilvēku
interese bija liela, izdevās koncerts. 

Vasarā Ludzā tradicionāli no-
tiek bardu festivāls, nākamgad būs
festivāla 15 gadu jubileja – plašāks
pasākums, bet arī šogad tie bija gai-
dīti un jauki svētki. Uzskatu, ka
mūsu novadā notiek daudz saturīgu
un emocionāli iedarbīgu sarīko-
jumu, piemēram, nesenie dzej-
niekam Sergejam Jeseņinam vel-
tītie pasākumi Ludzā un Istrā. 

Tādu lielu satricinājumu šogad,
par laimi, nebija. Tomēr mani, kā
ļoti daudzus citus mūsu cilvēkus,
nomāc finansiālā situācija. Esmu
priecīga, ka man ir darbs, kas pa-
tīk, bet daudzi ir bez darba vai arī
strādā par ļoti mazām algām. 

Ceru nākamgad sagaidīt maz-
bērniņu. Gaidu, ka mūsu ciematā
ierīkos rotaļu laukumu bērniem. 

Aija Lipovska, Ņukšu TN va-
dītāja: 

Par gada noti-
kumu Tautas nama
kolektīvu dzīvē
bija folkloras fes-
tivāls “Baltica”.
Mūsu “Riekšava”
dziedāja Rīgā,
Turaidā, Rēzeknē.
Tas tradicionāli ir
labs pasākums.

Pirmo reizi uz Skolēnu Dziesmu
svētkiem Rīgā nokļuva bērnu fol-
kloras kopa. 

Par laimi, lieli satricinājumi šo-
gad nav piedzīvoti, un es ceru, ka
mūsu pagastā arī turpmāk pastāvēs
Tautas nams, bibliotēka, ka cilvē-
ki nebrauks prom un būs darbs.

Aleksandrs Sovāns, Istras un
Rundēnu pagastu pārvaldnieks:

Abos pagastos īpaši lieli noti-
kumi nav bijuši. Rundēnos gan pa-
beidzām siltumtrases renovāciju,
Istrā vairākām mājām izremontē-
ti jumti. 

Ģimenē skaistākais un nozī-
mīgākais notikums ir dēla Sergeja
piedzimšana. 

Satraukumu rada starptautiskā si-
tuācija, terorisma draudi pasaulē. 

Ļoti ceru, ka iedzīvotāju skaits
laukos nesamazināsies, ka valsts
ekonomiskā izaugsme turpināsies
un, galvenais, - lai to izjūt arī mūsu
cilvēki lauku pagastos.  Ceru, ka
Vecslabadā vēl turpmākajos gados
varēs pastāvēt vidusskola. 

Vera Putāne, Ludzas pensio-
nāru biedrības
“Līdzdalībai nav
vecuma” valdes
priekšsēdētāja:

Šogad lielas ie-
spējas pensionāru
biedrības darbam
deva Kultūras mi-
nistrijas un
Dienvidlatgales at-

balsta centra atbalstītais projekts
“Nāc, dari un aicini citus!”. Bija
daudz interesantu notikumu: talka
muzejā, filma “Segvārds Vientulis”
kinoteātrī, diskusija bibliotēkā, pa-
līdzība bērnu skoliņai baznīcā, pa-
sākums BJC, svētku dekorāciju ga-
tavošana un daudz kas cits. Man
vienmēr ir liels prieks, kad uz pa-
sākumiem nāk arī tie, kas nav bied-
rības biedri. Gribētos, lai biedrības
aktivitātēs iesaistītos aizvien vai-
rāk cilvēku. Vēlos pārliecināt mūsu
pensionārus, ka piedalīšanās ra-
došajās darbnīcās un pat vienkār-
ši kopā sanākšana padara dzīvi gai-
šāku. Jāiet sabiedrībā, jāsatiekas ar
cilvēkiem. Mums visiem ir kādas
problēmas, bet tāpēc nevajag no-
slēgties. 

Visvairāk sarūgtināja niecīgās
summas pensiju indeksācijā, ko
valdība atvēlēja. Mūsu pensionā-
ri raduši dzīvot pieticīgi, ekonomēt,
skaitīt katru centu, tāpēc tie eiro,
kas jāmaksā daudzdzīvokļu mājās
par patērētā ūdens starpību tiešām
rada lielu neizpratni un sarūgti-
nājumu.  Pensionāri parasti cenšas
visu samaksāt, un šie neplānotie ik-
mēneša maksājumi iecērt robu bu-
džetā, tas nav sīkums. 

Gribētos jau cerēt, ka jaunā val-

dība ieklausīsies mūsu vēlmēs. Mēs,
protams, saprotam, ka jānostipri-
na valsts robeža un ir citas neat-
liekamas vajadzības, bet jāatceras,
ka arī pensionāriem, kuri visu mūžu
strādājuši, ir jādzīvo, ne jāizdzīvo. 

Ceram, ka nākamgad atbalstīs vēl
vienu mūsu biedrības projektu. Tad
varēsim izvērst savu darbību.

Visvairāk vēlos un arī citiem no-
vēlu veselību. 

Alīna Gendele, Ludzas nova-
da domes priekšsēdētāja: 

Šogad izplānoto un iesākto pro-
jektu augļus baudīsim turpmākajos
gados (ES fondu plānošanas periods
līdz 2020. g.). Uzskatu, ka sākums
ir cerīgs, un tas priecē. Beidzot no-
tiek ilgi gaidītais Ludzas Tautas
nama remonts. Gandarījumu ir sa-
gādājis tas, ka pilsētu mums izdo-
das padarīt skaistāku un sakoptā-
ku. Liels notikums un emocionāls
pārdzīvojums man bija piedalīša-
nās Skolēnu Dziesmu un deju svēt-
kos Rīgā kopā ar mūsu dziedātā-
jiem un dejotājiem. Priecēja jau-
niešu sasniegumi sportā. Domāju,
ka novada Ģimenes gadā izdevās
vairākas ieceres: notika stipro ģi-
meņu godināšana, novada iedzī-
votājiem palielināts bērna pie-
dzimšanas pabalsts, 5. klases sko-
lēniem pašvaldība apmaksā pus-
dienas, jaunajām ģimenēm ir
priekšrocības dzīvokļu saņemšanā. 

Žēl, ka mums joprojām nav iz-
devies piesaistīt spēcīgus investo-
rus, kuri radītu jaunas darba vietas.
Ikdienā sarūgtina tas, ka nav izde-
vies sakārtot ūdensapgādes ap-
maksas jautājumu daudzdzīvokļu
mājās. Problēmai par ūdens patē-
riņa starpību veltīts daudz laika un
resursu, bet joprojām ir mājas, kur
tā nav atrisināta. Diemžēl nav iz-
devies finansiāli vairāk atbalstīt
mūsu pensionārus. Vienmēr izjūtu
sarūgtinājumu, kad redzu nolauz-
tu tikko iestādītu kociņu, sabojātas
nesen uzstādītās bērnu šūpoles vai
ko līdzīgu. Tā ir necieņa pret citu
cilvēku darbu, un arī mūsu kopīgo
līdzekļu nelietderīga tērēšana.

Nākamgad, domāju, izdosies iz-
strādāt ļoti ilgi gaidītā peldbasei-
na tehnisko projektu, un jau pēc pā-
ris gadiem varēsim peldēties visu
gadu. Turpināsim rekonstruēt ie-
las un ceļus. Palikuši divarpus gadi
līdz Ludzas 840 gadu jubilejai. Tai
jāsāk gatavoties. 

Ļoti ceru, ka mūs neskars lieli
starptautiski satricinājumi, ka dzī-
vosim mierā, ka arī savstarpēji visi
izturēsimies cits pret citu ar cieņu
un sapratni. 

Sagatavoja Vanda Žulina

2015. gada spilgtākie notikumi, sarūgtinājumi, 
cerības nākamajā gadā
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PROJEKTI

Daudzveidīgām aktivitātēm bagāts un radošs izvērtās šis
gads Ludzas novada bērnu nama – patversmes audzēkņiem.
Bērni apmeklēja koncertu Rēzeknē, brauca ekskursijā, apmeklēja
pasākumus Ludzā, organizēja un piedalījās pasākumos bēr-
nu namā – patversmē. Audzēkņi aktīvi piedalījās nodarbībās
un radošajās darbnīcās, veidojot tematiskās izstādes, apsvei-
kumus un noformējumu bērnu nama – patversmes telpās.

Šis gads ir īpašs ar to, ka jau kopš janvāra bērnu nama
audzēkņi ir iesaistījušies projektā „Starpkultūru dialogs sa-
biedrības integrācijai”, ko realizē nevalstiskā organizāci-
ja Bāreņu biedrība „Saules bērni” sadarbībā ar četrām
Latgales reģiona ilgstošas sociālās aprūpes un sociālās re-
habilitācijas institūcijām bāreņiem un bez vecāku gādības
palikušiem bērniem.

Projekta „Starpkultūru dialogs sabiedrības integrācijai” mēr-
ķis ir pilnveidot bez vecāku gādības palikušo Latgales mazā-
kumtautību bērnu un jauniešu prasmes komunicēt un veidot
savstarpēju dialogu ar reģionā dzīvojošo dažādu etnisko gru-
pu pārstāvjiem, kā arī ar izglītojoša rakstura neformālām ak-
tivitātēm veicināt viņu izpratni par savu nacionālo identitāti,
daudzveidīgo kultūras mantojumu, attīstīt iecietību pret atšķirīgo
un prasmi saskatīt kopīgo un vienojošo. Kā to paredz projekts,
bērni – gan latvieši, gan mazākumtautību pārstāvji – tika ie-
pazīstināti ar Latvijas un jo īpaši Latgales dažādo kultūras man-
tojumu – nacionālo svētku un tradīciju īpatnībām, akcentējot
kopīgo un atšķirīgo gadskārtu ieražās, folklorā, tipiskajos svēt-
ku ēdienos. Katram gadalaikam tika veltīts kopīgs tematisks
starpkultūru seminārs par šajā periodā svinamajiem svētkiem.

Projektā iesaistījās visi Ludzas novada bērnu nama – pa-
tversmes audzēkņi, bet sevišķi jāatzīmē Vladislavas Černihas,
Lijas Starikovas, Natālijas Starikovas un Baibas Bondares vei-
kums, jo meitenes ar lielu atbildību un entuziasmu strādāja visa
gada garumā – iesaistījās nodarbībās un semināros projekta
ietvaros, pildīja mājas darbus, iestudēja ludziņas, gatavoja un
noformēja faktu materiālu, lai tikšanās reizē pastāstītu pārē-
jiem par gadskārtu ieražām un ar tām saistītajiem svētkiem.

Februārī projekta dalībnieki tikās Tiskādu bērnu namā, bet
aprīlī – Rēzeknes Bērnu sociālo pakalpojumu centrā. Mūsu
bērnu namā projekta dalībniekus uzņēmām 10. jūnijā, kad pro-
jekta ietvaros tika organizēts seminārs, kas bija veltīts vasa-
rā svinamajiem svētkiem. Audzēkņi kopā ar projekta pedagogu
bija rūpīgi pārdomājuši semināra programmu. Ciemiņi no
Rēzeknes, Naujenes un Tiskādiem un projekta vadītāji no Rīgas
pulcējās Ludzas Novadpētniecības muzejā, kur kopā ar mūsu
bērnu nama – patversmes audzēkņiem un muzeja darbiniekiem

mācījās rotaļas un dziesmas, paši savām rokām centās uzpīt
vainagus no Latgales pļavu ziediem. Muzejā bērni uzzināja,
kā izskatās latviešu folklorā minētās zīmes – Māras krusts,
Zalktis, Auseklītis, Mēness krusts, Jumis, Saulīte. Dabas ek-
spozīcijā varēja aplūkot Latvijas dabā sastopamo faunu – vil-
ku, lūsi, ūdensputnus u.c. Sekoja arī ekskursija pa Latvijas un
Latgales vēsturei veltīto muzeja ekspozīciju. 

Pēc muzeja apmeklējuma visi semināra dalībnieki devās
uz Ludzas bērnu namu – patversmi, kur turpināja izzināt va-
sarā svinamos svētkus. Sekoja bērnu sagatavotie stāstījumi par
Ivana Kupalas svētkiem Krievijā, par Vasaras svētku, kā arī
par Trīsvienības svētku nozīmi. Kā jau svētku reizē, bija sa-
gatavoti dažādi priekšnesumi. Seminārs noslēdzās ar Līgo svēt-
ku tradicionālo ēdienu baudīšanu un viesu cienāšanu.

Augusta beigās projekta dalībnieki pulcējās viesu namā
„Aglonas Alpi”, lai kopā aizvadītu piepildītu un interesantu
nedēļu atpūtas nometnē „Latgales TV”. Nometnes mērķis bija
ne tikai izbaudīt vasaru un atpūsties, bet arī labāk iepazīties,
paplašināt zināšanas par Latviju, par Latgali, turklāt uz to visu
paraugoties no mūsdienu mediju skatupunkta. Nodarbības bēr-
niem vadīja tādi TV profesionāļi kā režisors V. Alksnītis un
operators S. Sīlis, ar bērniem strādāja Makašānu mākslas sko-
las vadītāja G. Rancāne. Bērnu nama meitenes, projekta da-
lībnieces, atzina, ka nometnes nedēļa bija ļoti spraiga. Viņas
guva ne tikai jaunas zināšanas, bet arī iepazinās ar vienaudžiem,
mācījās strādāt komandā un saturīgi pavadīt brīvo laiku.
Audzēknēm ļoti patika ekskursija uz Latgales Reģionālo
Televīziju, kur viņas varēja apsēsties gan pie studijas galda,
gan apskatīt videotehniku. Atmiņā palicis arī Kristus kalna un
Aglonas bazilikas apmeklējums, kur meitenes pārsteidzis un
saviļņojis ērģeļu skanējums.

Novembrī projekta dalībnieki piedalījās seminārā Naujenes
bērnu namā, bet 4. decembrī visi bērnu nama – patversmes
audzēkņi devās uz Rīgu. Šo ekskursiju kā dāvanu bērni saņēma
par aktīvu dalību projektā. Rīgā bērni noskatījās animācijas
filmu „Mazais Princis”, atpūtās Līvu Akvaparkā un baudīja
Ziemassvētku noskaņu Rīgas ielās.

Izsakām pateicību par doto iespēju piedalīties projektā, sa-
darbību un atsaucību bāreņu biedrības “Saules bērni” valdes
priekšsēdētājai Guntai Užanei un pārējiem projektā iesaistī-
tajiem speciālistiem, kā arī SIA “NEGOCIO” un valdes lo-
ceklei Ingai Konovalovai par finansiālu atbalstu ekskursijas
organizēšanā.

Anita Lele,
Ludzas novada bērnu nama–patversmes sociālais pedagogs

Ludzas novada bērnu nama – patversmes audzēkņu
aktivitātes projekta „Starpkultūru dialogs sabiedrības

integrācijai” ietvaros

Iepazīstieties! Kopš 1. septembra Ludzas
novada būvvaldi vada arhitekte Darja
Koževnikova. Darja ieguva maģistra grā-
du pilsētplānošanā un arhitektūrā Rīgas
Tehniskajā universitātē. Mācību laikā
Darja ir studējusi Čehijā, Prāgas tehniska-
jā universitātē un Dānijā, Orhusas arhitek-
tūras skolā. Vērtīga darba pieredze uzkrā-
ta, strādājot tādos uzņēmumos kā SIA
“Zenico projekts” (8 gadi) un SIA
“Mikrotik” (2,5 gadi), kur kā pasūtītāja pār-
stāvis, vadīja VEF galvenā korpusa fasāžu
restaurāciju un rekonstrukcijas projektus.

Ņemot vērā to, ka Rīga ir lieliska vieta
veiksmīgai karjerai, gluži dabisks ir jautā-
jums par to, kāpēc jaunā arhitekte nolēma
darbu turpināt Ludzā, atstājot galvaspil-
sētas piedāvātās iespējas?

Rīgā ir nodzīvoti 12 gadi, 12 interesan-
ti un izaicinājumiem pilni gadi, bet, laikam
ejot, sapratu, ka vēlos atgriezties uz
Latgali, jo pati esmu rēzekniete. Esmu ļoti
pateicīga saviem bijušajiem kolēģiem un
priekšniekiem par iegūto darba un dzīves pie-
redzi, bet ir laiks doties tālāk... – tuvāk sev.
Rīgas burzmā nav ne laika, ne spēka ie-
klausīties sevī, savās domās un vēlmēs.
Laikam jau tā Dzimtene sauc, ka vairs ne-
gribas stundas pavadīt sastrēgumos, ilgoties
pēc svaiga gaisa un gribas vienkārši būt tu-

vāk dabai.  Kopumā, uzskatu, ka visur var
atrast darbu, ja vien būtu vēlēšanas. Jā, tas
varbūt sākumā izskatās, ka nav tik viegli at-
rast darbu Latgalē salīdzinājumā ar Rīgu, bet,
ja tu zini, ko tu vari, ko spēj dot citiem un
patiešām to gribi, dzīve saliks situāciju ķēdi
– tā arī notika ar mani. 

Bet katram ir sava dzīve un savs ceļš
ejams. Tomēr, man liekas, ja ikviens no
mums apzinīgi darītu savu darbu, darītu to,
kas tiešām interesē un iedvesmo, neskato-
ties uz uzspiestajiem stereotipiem, prestižu
un pat saņemtās algas apmēru, mēs būtu
daudz laimīgāki. Es izvēlējos dzīvot un strā-
dāt Latgalē, savā dzimtajā pusē – te manas
saknes, mani radi. Te ir daudz mierīgāk, nekā
dzīvojot lielpilsētā. Es redzu te iespējas gan
pielietot savas zināšanas un darba pieredzi,
gan arī iespējas pašai kaut ko iegūt un ie-
mācīties, paskatīties uz lietām no cita ska-
tupunkta.

Kādas vērtības Jūs saskatāt Ludzas ar-
hitektūrā?

Man ļoti patīk pilsētas vēsturiskais centrs,
ielas, privātmāju rajoni. Privātmāju sektors
ar savām detaļām daudz izsaka par cilvēkiem,
atklājot to raksturu un vērtības. Hortenzijas
uz palodzes, kaltās mardziņas, uz sliekšņa
guļošs kaķis un dārza ēnās pamesta bērnu
bumba... Lielpilsētas centrs nestāsta cilvē-
ku stāstus. Es pievēršu uzmanību sīkumiem,
jo, manuprāt, visa mūsu dzīve sastāv no sī-
kumiem vien. Tas viss rada mazas pilsētas,
tādas kā Ludza, unikālo un atšķirīgo tēlu.
Tieši tas mani uzrunā šeit.

Biju patīkami pārsteigta, uzzinot, ka
Ludzas pašvaldība līdzfinansē materiālus au-
tentiskas fasādes atjaunošanu mājām vēs-
turiskajā centrā. Tā nav visās pašvaldībās.
Jā, maksimālais finansējums, kas ir 500 eiro
nav milzīga summa, bet par to var nopirkt
krāsu vai citus nepieciešamus materiālus un
atjaunot savas mājas vai žoga izskatu ar sa-

vām rociņām. Turklāt tā saucamā “izsistā
loga teorija” (ja vienu izsisto logu tūlīt ne-
iestiklo, tad drīz vien tiek izsisti arī pārējie)
darbojas arī otrā virzienā. Ja kāds sāk rosī-
ties, labiekārtot un smukuļot apkārtējo vidi,
kaut vai sava sliekšņa ietvaros, tas uzreiz lab-
vēlīgi ietekmē visus pārējos, izraisot gribu
kaut ko uzlabot pie sevis arī.

Būvniecība šobrīd ir gana sarežģīts pro-
cess no likumdošanas viedokļa, tāpēc es tie-
šām aicinātu iedzīvotājus pirms remontdarbu
vai cita veida būvdarbu uzsākšanas atnākt
uz būvvaldi pakonsultēties. Dažreiz likums
ir gana strikts, taču kā citādi mēs varam sa-
glabāt centra autentiskumu un tā unikālo vei-
dolu? Pastāv uzskats, ka savā īpašumā katrs
var darīt, ko grib, tomēr tas nav gluži tā.
Pilsētas tēls zināmā mērā ir kopīpašums, un
viena iedzīvotāja rīcība mazina vai palieli-
na tā vērtību. Tā, vienkāršojot vēsturisko ap-
dari, kas pie jums Ludzā vietām ir ļoti grez-
na, ieliekot PVC logus, apšujot fasādes ar
plastikāta dēļiem vai uzliekot nesaderīgas
krāsas vai materiāla jumta segumu, mēs ne-
atgriezeniski dzēšam tās unikālo raksturu –
savu vēsturi, to ko mūsu senči loloja ar mī-
lestību. Tā top grāmatu albumi no sērijas “pil-
sēta, kuras vairs nav”, kas ir skumji. Protams,
lielā mērā to visu ietekmē ekonomiskais as-
pekts, tomēr, uzskatu, ja paši iedzīvotāji vēr-
tēs savu vēsturi un arhitektūru, kopā ar pa-
švaldību daudz ko varēs saglabāt nākama-
jām paaudzēm. Mani priecē Lielās sinago-
gas restaurācijas darbi, kur saglabātas dau-
dzas vērtības, piemēram, senie sienu glez-
nojumi iekštelpās, īpašā jumta kupola kons-
trukcija, ko varēs vērot no iekšpuses.

Pašlaik ir daudz spriests par Lūcijas skul-
ptūru, kur iecerēta tās atrašanās vieta?

Skulptūras novietne vēl nav akceptēta.
Domāju, šeit vēl ir vieta diskusijām un ie-
dzīvotāju viedokļu uzklausīšanai. 

Ko jūs ieteiktu cilvēkiem, kuri iecerējuši

sākt būvniecību vai pārbūvēt ēkas savā īpa-
šumā?

Mans ieteikums visiem, kas pērk ne-
kustamo īpašumu, plāno būvniecības dar-
bus, kā jau teicu, vispirms konsultēties būv-
valdē, uzzvanot vai atnākot. Šī konsultāci-
ja neko nemaksā, bet dod iespēju uzzināt,
kas jums būtu jāievēro likumdošanā pare-
dzētajā kārtībā. Konsultācija palīdzētu vei-
dot pareizo priekšstatu par iecerētā proce-
sa sarežģītības pakāpi un ļautu izvērtēt si-
tuāciju, kā arī nepieciešamos resursus.
Gadījumi ir ļoti dažādi, dažreiz risinājums
ir pavisam vienkāršs, dažreiz daudz kom-
plicētāks, nekā cilvēks iedomājās. Katrā ziņā,
pārrunājot procedūru iepriekš, var izvairī-
ties no daudzām problēmām un izdevumiem.
Turklāt ne visus būvdarbus, ko veic bez at-
bilstošās dokumentācijas var legalizēt. Ir cil-
vēki, kas izmanto šo iespēju un jau pašā sā-
kumā zvana vai atnāk, un detalizēti iztau-
jā par turpmāko kārtību. Domāju, ka tādā
gadījumā nepatīkamu pārsteigumu risks sa-
mazināts līdz minimumam. Ceru uz veik-
smīgu sadarbību.

Būvvaldes tālruņa numuri: 65707126;
65707407

Apmeklētāju pieņemšanas laiks: 
Pirmdienās: 9:00 – 12:00 un 13:00 – 16:00
Otrdienās:  9:00 – 12:00 un 13:00 – 16:00
Trešdienās:  9:00 – 13:00 un 14:00 – 18:00
E pasts: buvvalde@ludza.lv

Informācija par pašlaik realizējama-
jiem projektiem un pieņemtajiem domes
lēmumiem novada mājaslapas
www.ludza.lv sadaļā Pašvaldība à
Būvvalde.

Jautājiet, zvaniet, konsultējieties!

Vanda Žulina,
korespondente

Mūsu būvvaldē jauna vadītāja

Muzejā tiek restaurēta
ormaņa kariete

Ludzas Novadpētniecības mu-
zejs ir sabiedrībai pieejama pēt-
nieciski izglītojoša iestāde, kas vāc,
glabā, pēta un popularizē
Austrumlatgales materiālās un ne-

materiālās kultūras vērtības no vissenākajiem laikiem līdz
mūsdienām, kā arī Latgales dabas bagātības un īpatnības,
tautas celtniecības pieminekļus, Latgales reģiona lauk-
saimniecības tradīcijas. Mūsu muzeja krājumā glabājas ļoti
interesants objekts – 19. gadsimta 2 puses–20. gadsimta sā-
kuma ormaņa kariete. Muzeja krājumā tā ienākusi 1970. gada
2. februārī un ir zināms, ka tā piederējusi Maksimam
Boļšakovam, kurš lietojis karieti līdz pat 1945. gadam. Par
karieti tika samaksāti 50 rubļi, un jau tajā laikā piezīmēs at-
zīmēts, ka kariete ir jārestaurē, tā ir satrupējusi, un dzelzs
daļas ir sarūsējušas.

Karietes korpuss darināts no metāla. Priekšpusē atrodas
ormaņa buka ar metāla paliktni kājām. Aizmugures sēdek-
lim, kas domāts diviem pasažieriem, liels nolaižams jumts,
ko pacēla virs pasažieru galvām lietus laikā. Iepretī lielajam
sēdeklim bukas aizmugurē atrodas mazāks nolaižams sē-
deklis trešajam pasažierim. Pajūga ratu riteņiem ir cietas gu-
mijas riepas, kas klusināja braukšanu pa nelīdzeno bruģi.

Kariete jau ilgi pirms nonākšanas muzejā bija piedzīvojusi
neapskaužami skarbus lietošanas un glabāšanas apstākļus.
Kariete šobrīd netiek eksponēta. Mūsu krājumā tā ir vienī-
gā kariete. Šogad tika sagatavots, iesniegts un atbalstīts VKKF
projekts “Ormaņa karietes restaurācija un pieejamības no-
drošināšana Ludzas Novadpētniecības muzejā”. Par projekta
līdzekļiem tika restaurētas (karkasa detaļas, spārni, atspe-
ru bloki) vai daļēji nomainītas metāla (kronšteini, salokā-
mas detaļas utt.) un koka detaļas, tika atjaunota bremžu sis-
tēma. Ir plānots, ka 2016. gadā mēs varēsim atjaunot karietes
ādas apšuvumu, kas ir ļoti laikietilpīgs un padārgs darbs. Pēc
restaurācijas kariete papildinās Brīvdabas nodaļas apskates
objektu skaitu un kalpos kā vizuāli vērtīgs uzskates mate-
riāls, kurš ataino 20.gs.s. pārvietošanās līdzekļus. Plānojam,
ka restaurētā “Ormaņa kariete” tiks izmantota dažādos mu-
zeja brīvdabas pasākumos (piemēram, programmas
“Jaunlaulāto sagaidīšana LdNM” laikā).

Milāna Bule, 
Ludzas Novadpētniecības muzeja direktore
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Valsts svētkus skolēni
svin galvaspilsētā

Šogad gandrīz 50 Ludzas pilsētas ģimnāzijas skolēni Latvijas dzim-
šanas dienu svinēja Rīgā. Braucienu finansēja Aizsardzības ministri-
jas Rekrutēšanas un jaunsardzes centrs. Skolēniem bija iespēja klātienē
noskatīties parādi krastmalā, izbaudīt svētku noskaņu skaisti noformētajās
un izgaismotajās galvaspilsētas centra ielās, vērot lāpu gājienu, klau-
sīties koncertu laukumā pie Kongresu nama, dzirdēt Valsts preziden-
ta apsveikumu un, protams, vērot salūtu.  Rīgā todien lija, bet visu pa-
redzēto izpildījām. 

Parādi vērojām tieši iepretī prezidenta tribīnei. Lai visu varētu labi
redzēt, krastmalā ieradāmies laikus – stundu pirms sākuma.
Vispatīkamākās emocijas sagādāja iespēja sveikt 9 mūsu jaunsargus,
kuri soļoja jaunsargu rindās. Kā vēlāk pastāstīja Ludzas jaunsargu vie-
nības vadītājs Ivars Novožilovs, četrpadsmitgadīgais Georgijs
Dobriņins no LPĢ 8. klases bija parādes visjaunākais dalībnieks. 

Paldies Rekrutēšanas un jaunsardzes centram par piedāvāto iespē-
ju un Ivaram Novožilovam – par jaunsargu sagatavošanu parādei. 

Vanda Žulina

Daniels uzvarējis
Daugavpils Universitātes

fotokonkursā
Trīs zēni no LPĢ 8. C klases piedalījās DU rīkotajā fotogrāfiju kon-

kursā “Citādais mums līdzās”. Konkurss bija daļa no pasākumu cik-
la, ko DU organizēja kopā ar Zviedrijas institūtu un Zviedrijas vēst-
niecību. Pasākumu cikls veltīts Astridas Lindgrēnes grāmatas par Pepiju
Garzeķi 70 gadu jubilejai. Vidusskolēniem tika piedāvāts uzņemt īs-
filmu, bet pamatskolas audzēkņiem – fotografēt dzīves ainas, kurā iz-
paužas atšķirīgais, citādais, savdabīgais. Katram fotouzņēmumam bija
jāpievieno anotācija ar komentāru par fotogrāfijas koncepciju. Droši
vien tieši anotācijas rakstīšana daudzus atturēja no piedalīšanās kon-
kursā, - tā atzina konkursa organizatori, kuri bija cerējuši uz daudz lie-
lāku aktivitāti. 

Pamatskolu grupā uzvarēja mūsu Daniels Podolecs. Viņa fotog-
rāfijā – Mūzikas pamatskolas bērni, kuri lasa žurnālu “Ilustrētā
Zinātne”. Citādais – interese par lasīšanu, kas diemžēl strauji sa-
mazinās. Konkursā piedalījās arī Egils Greivulis un Armands Greitāns.
Visi trīs kopā ar skolotāju Līgu Arcihoviču bija uzaicināti piedalī-
ties noslēguma pasākumā DU. 

Ludzas 2. vidusskola – viena no
labākajām Skolu reitingā

MŪSU NOVADNIEKS

Valsts svētkos novadā balvu nominācijā “Gada jaunie-
tis” saņēma Igors Malzubs. Igors dzīvo Isnaudas pagastā,
pašlaik ir 23 gadus jauns, studē Rēzeknes Augstskolas 2.
kursā, būs vides inženieris. Paralēli viņš mācās arī Daugavpils
Būvniecības tehnikuma Ludzas nodaļā, bet novadnieku at-
zinību Igors izpelnījās tieši ar savu sabiedrisko darbu.
Interesanti, ka ieteikuma vēstuli konkursam par viņu rak-
stīja Ludzas Māmiņu kluba dalībnieces. Kaut arī Igors nav
precējies, viņam nav bērnu, tātad viņš nav arī kluba biedrs,
cilvēki novērtēja viņa darbu labdarības akcijās, viņa at-
saucību, ieinteresētību un palīdzību.

Lūk, ko par Igoru saka Eleonora Obrumāne, Ludzas no-
vada BJC direktore,- cilvēks, kurš pēc paša Igora atzinu-
ma, daudzkārt viņam ir bijis mātes vietā: 

Igors ir ļoti mērķtiecīgs jaunietis, kurš dzīvē pats sev lauž
ceļu. Viņam agri nomira māte.  Milzu paldies jāsaka Igora
vecmāmiņai, kura zēnu audzināja, bet tagad arī viņa jau
aizsaulē.  Igora dzīve varēja veidoties dažādi, bet viņš iz-

vēlējās izaugsmi un attīstību. Nav daudz tādu jauniešu, kuri
savā vecumā tik ļoti novērtē citu palīdzību un paši gatavi
vienmēr atbalstīt kādu ideju, neprasot, kas par to būs. Igors
šajos gados ir ļoti audzis: guvis dzīves pieredzi un mācī-
jies no tās, izglītojies. Tagad viņš iesaistījies labdarības kus-
tībā, un es redzu, ka tā ir patiesa interese. Igors ir piemērs
tam, kā jaunietis pats spēj veidot savu likteni, nepadoties,
mācīties no kļūdām. Man ir patiess prieks par viņu.

Daži jautājumi Igoram.
Kādu laiku esi strādājis ārzemēs, bet atgriezies. Kādi

ir Tavi iespaidi par šo laiku?
Vajadzēja nopelnīt naudu, lai es varētu studēt.  Tāpēc

aizbraucu. Droši vien vēl uz kādu laiku nāksies braukt at-
kal, bet tas nav uz ilgu laiku.  Tas ir finansiālu apsvērumu
dēļ.  Tieši tur es sapratu, cik daudz man nozīmē mūsu valsts
un dzimtā puse.  Sapratu, ka nekur nav tik labi kā mājās. 

Studē Vides zinības, bet mācies arī būvniecību. Kura
joma Tevi interesē vairāk?

Ceru, ka nākotnē varēšu iesaistīties vides aizsardzības
jomā kā profesionālis. Tie mūsdienu pasaulē ir ļoti nozī-
mīgi jautājumi, un to aktualitāte aizvien vairāk pieaug. Tas
mani ļoti interesē. Būvniecības prasmes savukārt noderēs
dzīvē.

Piedalies pašdarbībā. Ko tas Tev dod?
Vidējās paaudzes deju kolektīvs “Isnauda”, kur tagad de-

joju, ir kā liela ģimene. Vienmēr vari būt pārliecināts, ka
viņi īstajā brīdī būs blakus. Deju mēģinājumi, koncerti pa-
dara dzīvi interesantāku.  Priecājos, ja man uztic kādu lomu
Isnaudas amatirteātra izrādēs. (E. Obrumāne: Sākumā Igors
publiski uzstāties baidījās, bet tagad viņam jau var uzti-
cēt ne tikai epizodiskas lomas. Skatītāji varēja novērtēt, cik
atraktīvs velns viņš bija rijas atklāšanā. Arī šajā jomā viņš
ir audzis.)

Esi iesaistījies arī politikā. Kādi ir Tavi pienākumi?
Uzskatu, ka jauniešiem politiskajā dzīvē ir noteikti jā-

iesaistās, lai uzkrātu pieredzi nākotnei. Man viss sākās ar

darbību Latvijas Republikas Jauniešu Saeimā, uz ko mani
rosināja Taņa Juškāne.   

Šogad mani ievēlēja par Jaunatnes attīstības kluba va-
dītāju un nodibinājuma “Apvienotai Latvijai” komisijas
priekšsēdētāju. Nodibinājums “Apvienotai Latvijai” izveidots
ar mērķi vairāk iesaistīt sabiedrību valsts dzīvē, iestāties
par sociālo vienlīdzību, iesaistīties labdarībā. Viena no ak-
cijām ir “Drosmes kaste” – rotaļlietu vākšana slimajiem bēr-
niem. Tagad notiek Ziemassvētku akcija, kurā aicinām zie-
dot cimdus, zeķes, šalles – siltās mantas, kas nonāks bēr-
niem, kuriem tas vairāk vajadzīgs. Mantas var nodot Sarkanā
Krusta komitejas telpās Ludzā. Aicinu!

Pašlaik par savu galveno uzdevumu uzskatu tieši lab-
darības akciju rīkošanu. 

Protams, darbība jaunatnes organizācijās dod arī zinā-
šanas, jo ir iespēja piedalīties dažādās diskusijās, forumos,
semināros.

Kuri cilvēki visvairāk ir ietekmējuši Tavu izaugsmi?
Eleonora Obrumāne man uzticējās. Viņai ir ļoti liela loma

manā dzīvē. Tieši viņa bija blakus īstajā laikā, kritiskā si-
tuācijā saprata, palīdzēja, deva padomu. Viņa ir ļoti laba,
bet tai pašā laikā var būt prasīga.  Ir bijuši brīži, kad viņa
tiešām ir bijusi man mātes vietā. 

Savulaik daudz devuši vakarskolas pedagogi, kuri at-
balstīja skolas laikā. Daudz iemācījos JK “Lietussargs”.
Edmunds Kadakovskis savukārt ir tas, kurš spēj iedroši-
nāt uzņemties un darīt ko jaunu.  Savā novadā vienmēr dro-
ši varu lūgt padomu deputātiem, pašvaldības vadībai. 

Vai savu nākotni saisti ar Ludzu?
Ja viss būs labi, ceru darba vietu Ludzā sev radīt pats

un te arī palikt.
Lai Igoram izdodas sasniegt savus mērķus!  Lai izdo-

das nezaudēt pozitīvo attieksmi pret cilvēkiem un iedves-
mot citus labiem darbiem!

Vanda Žulina, korespondente
Edmunda Kadakovska foto

Gada jaunietis – Igors Malzubs

SKOLU DZĪVE

Ikdienas steigā mūsu Ludzas 2.
vidusskolai pārsteigums bija
Draudzīgā Aicinājuma fonda ie-
lūgums uz Skolu reitinga 2015 ap-
balvošanas ceremoniju.

12. novembrī Vidzemes kon-
certzālē “Cēsis” pulcējās 55 Latvijas
skolas – balvu ieguvējas savās gru-
pās (pilsētas/lauku vidusskolas,
ģimnāzijas, specializētās skolas) un
attiecīgās nominācijās: kopvērtē-
jums, matemātika, latviešu valoda,
angļu valoda, dabas zinības, vēstu-
re un nominācijā izaugsme.

Ludzas 2. vidusskolai tika pa-
sniegta balva kā Labākajai pilsē-
tu vidusskolu grupā nominācijā
Izaugsme.

Draudzīgā Aicinājuma fonds ik
gadu strādā ar Izglītības un zināt-
nes ministrijas apkopoto datu bāzi,
izvērtējot mācību sasniegumus sko-
lās. Skolu reitingā skolu izglītības
līmenis tiek vērtēts pēc skolēnu
centralizēto eksāmenu rezultātiem.

Ludzas 2. vidusskolas direkto-
re Z. Buliga atzīst: “Par to, cik ob-

jektīvs ir šāds izglītības līmeņa no-
vērtēšanas instruments, domas da-
lās. Taču ikvienam godprātīgam
darba darītājam, kāds ir skolotājs,
pateicības vārdu nevar būt par
daudz. Tāpēc no sirds pateicos sa-
viem pedagogiem par nesavtīgu
darbu, tā ir viņu balva.”

Fonda vadītājs Jānis Endele bija
parūpējies, lai balvas nominantiem
pasniegtu novadā cienījami cilvēki,
uzņēmēji, arī eksprezidents V.

Zatlers, Saeimas deputāts A.
Kiršteins, bijusī izglītības minis-
tre T. Koķe.

***Akcija Draudzīgais aici-
nājums Latvijas skolās tika iedi-
bināta 1935. gadā. To uzsācis bi-
jušais Valsts prezidents Kārlis
Ulmanis. Kopš 1994. gadā šī tra-
dīcija ir atjaunota.

Liāna Nagle,
Ludzas 2. vidusskolas skolotāja

27. novembrī Rēzeknes Augstskolā notika kon-
kursa “Muna sāta, škola, pogosts/ piļsāta 1917.–2015.
godi” noslēguma pasākums.

Konkursa mērķis bija apzināt vietējos, individuālos
stāstus par spilgtākajiem notikumiem, personībām
dzimtās, skolās, skolu vēsturē, pagastos un pilsētās,
kas rāda 1917. gada situāciju, tās ietekmi un izmai-
ņas gandrīz 100 gadu ilgā attīstības posmā.

Konkursā piedalījās 50 skolēni no 11 Latgales sko-
lām. Latgales reģiona 8.–12. klašu skolēniem savu
redzējumu par tēmu bija jāizklāsta, veidojot avīzi.
Konkursam iesniegtas 15 avīzes, kas tika vērtētas di-

vās klašu grupās: 8.–10. klase un 11.–12. klase. 
Ludzas pilsētas ģimnāzijas 12.b klases jauniešu

veidotā avīze par dzimto pilsētu Ludzu ir labāko vidū
– 3. vieta! Balva uzvarētājiem ir ekskursija  kopā ar
dzejnieci Annu Rancāni. 

Ekskursijā dosies deviņi 12.b klases skolēni – Māris
Lapšovs, Dana Butrima, Ilze Ostrovska, Evija
Lisovska, Valērija Borhova, Santa Bule, Sintija Bokiša,
Roberts Pozņaks, Alise Fjodorova -, kā arī skolotā-
ji konsultanti – vēstures skolotāja Inta Žeikare un lat-
viešu valodas un literatūras skolotāja Līga Arcihoviča.
Apsveicam!

Uzvara Rēzeknes Augstskolas
konkursā
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No grāmatas uz dzīvi
Ludzas pilsētas ģimnāzijas bibliotēka, pateicoties Ludzas novada

pašvaldībai, katru gadu papildinās ar interesantām, mūsdienīgām grā-
matām. Iepriecina tas, ka tie ir grāmatu komplekti, ko var lasīt visa
klase vienlaikus.

Tā šogad 3. klasēs literārajā lasīšanā iepazīstamies ar Hollijas Vebas
grāmatām. Angļu rakstniece bērniem saprotamā valodā caur emocio-
nāliem pārzīvojumiem stāsta par dažādu dzīvnieku likteņiem dzīvnieku
patversmē.

Mēs, 3.a klases 17 skolēni, aizverot grāmatas “Tobijs meklē jau-
nas mājas” pēdējo lappusi, sajutām nepieciešamību iepazīt īsto dzīv-
nieku patversmi. Tāpēc 2. decembrī devāmies uz Rēzeknes dzīvnie-
ku patversmi, lai veiktu brīvprātīgo darbu tieši tā, kā to darīja grāmatas
varoņi Greisa un Denijs.

Vecāku atbalstīti uz patversmi aizvedām vecas segas un dvieļus. Ar
asarām acīs patversmes darbiniece stāstīja par dažādu dzīvnieku ne-
parasto un grūto likteni. Pēc patversmes telpu un teritorijas apskates
veicām arī brīvprātīgo darbu – daļa skolēnu ar klases audzinātāju de-
vās tīrīt kaķu krātiņus, bet pārējie skolēni patversmes darbinieces un
skolas psiholoģes uzraudzībā izveda sunīšus pastaigā. Skrēja suņi, pa-
vadiņu turot, līdzi skrēja skolēni. Tik ilgu un jautru pastaigu sunīši sen
jau nebija pieredzējuši! Mācību ekskursijas izskaņā visi kopā sajutām
gandarījumu par paveikto darbu – grāmata izlasīta, reālā dzīvnieku pa-
tversmes dzīve iepazīta, labs darbs, Ziemassvētkus gaidot, izdarīts un
kāds jauns mājas mīlulis noskatīts.

Ineta Misāne,
LPĢ 3.a klases audzinātāja 

LMP audzēkņi un
policijas darbinieki
svētkus svin kopā

3. decembrī Latvijas policija svinēja savus profesionālos svētkus
– 97. gadadienu. Ludzas Mūzikas pamatskolas (LMP) audzēkņi ar ap-
sveikuma koncertu viesojās Ludzas policijas iecirknī.

Gadu gaitā ir izveidojusies tradīcija, ka šajā koncertā uzstājas tie
audzēkņi, kuru vecāki strādā policijā.

Koncertā valdīja sirsnīga un jauka gaisotne.  Bērnu vecāki priecā-
jās, redzot savu atvasi muzicējam uz skatuves.

Savukārt mēs bijām priecīgi, ka šajā koncertā tikām pie balvām, jo
mūsu skolas audzēkņi piedalījās Valsts policijas organizētajā zīmēju-
mu konkursā „Esmu redzams – esmu drošs!” Paldies pedagogiem un
vecākiem par ieguldīto darbu gan koncerta, gan zīmējumu tapšanā!

Par labāko zīmējumu autoriem Ludzas iecirkņa teritorijā tika at-
zīti: Jānis Petrovskis (2. kl.) – 1. vieta, Evija Greivule (3. kl.) – 3.
vieta.

Turklāt Jānis Petrovskis ieguva 2. vietu arī Latgales reģionā, bet
Danielai Paņkovai – atzinība.

Vēlreiz sveicam policijas darbiniekus svētkos un ceram uz turpmāko
sadarbību!

Foto: Svētku pasākuma dalībnieki

Aina Petrovska,
LMP direktores vietniece audzināšanas darbā

Lai gan pamanāmas pirmās sniegpārsliņas un pa-
visam drīz ziema būs klāt, mēs gribam atgriezties ne-
daudz atpakaļ un atcerēties pašus spilgtākus mirkļus
mūsu skolas dzīvē.

1. septembrī līdz ar pirmo rudens dienu, kad smai-
došie skolēni ar ziedu pušķiem atnāca uz skolu, sā-
kas mūsu aizraujošā skolas dzīve. 

Septembrī skolēni devās tradicionālajā rudens pār-
gājienā, lai iepazītu dažādus dabas objektus.
Skolotāji ieplānoja pārgājiena maršrutus atkarībā no
skolēnu interesēm un spējām. 1.- 6. klašu skolēni šo-
gad iepazina Istras pagasta dabas un vēsturiskos ob-
jektus, bet 7.-12. klašu skolēni viesojas Pasienes pa-
gastā. Tā bija laba atpūta no skolas ikdienas. 

Tradicionāli pagāja 10. klases iesvētības vidusskolas
saimē. Nedēļas garumā 10. klašu skolēniem bija jā-
iztur daudzveidīgi pārbaudījumi, lai kļūtu par piln-
tiesīgiem vidusskolēniem. 

Turpinot ikgadējo tradīciju, arī šogad Dzejas die-
nu ietvaros pasākumā „Rudens krāsas dzejā” skanēja
dzeja par dabas skaistumu gan latviešu, gan krievu
valodā. Skolēni nolasīja Puškina, Ļermontova, Buņina,
Tjutčeva darbus. Ar savu brīnišķīgu rudenīgu no-
skaņojumu dalījās 4.-5. klašu skolēni, kuri izpildīja
deju kompozīciju. Dzejas dienu noskaņās 1.–6. kla-
šu skolēni sagatavoja darbiņus skolas „Rudens kom-
pozīciju izstādei”. Smieklīgie cilvēciņi no ozolzīlēm
un kartupeļiem, kuģi no kabačiem, gulbji no āboliem
– visi šie „mākslas darbi” rotāja skolas gaiteņus. 

Diezgan neparasti tika aizvadīta mūsu skolā
Skolotāju diena. Tas bija brīnišķīgs dienas sākums,
bet skolotāji vēl nezināja, kāds būs dienas turpinā-
jums. Noteiktā laikā visus skolotājus paaicināja aktu
zālē, bet tur viņus sagaidīja pārsteigums: tradicionālā
apsveikuma koncerta vietā zālē notika tiesas sēde.
Prokurors, izmantojot aculiecinieku liecības, izvir-
za apsūdzības, bet advokāte cenšas aizstāvēt apsū-
dzēto skolotājus. Viss beidzas laimīgi – tiesnese no-
lasīja spriedumu un lēmumu “sodīt skolotājus ar ska-
ļiem aplausiem”. Skolotājiem sagādātais pārsteigums
vēl ilgi atspoguļojās viņu sejās. 

Oktobra vidū vecāko klašu skolēni saņēma jau-
ku piedāvājumu no Latvijas Lauku konsultāciju un
izglītības centra apmeklēt izbraukuma semināru
Vērēmu pagastā Z/S “APKALNMĀJAS”. Seminārā
skolēnus iepazīstināja ar ādas apstrādes tehnoloģi-
jām, tās izmantošanas iespējām, ka arī apguva prak-
tiskās iemaņas ādas izstrādājumu izgatavošanā – vei-
doja atslēgu piekariņus un piespraudes. 

Ļoti pārsteidza skolēnus skolotājas Jeļenas
Mamajevas un Svetlanas Lazarevas organizētā mā-
cību ekskursija uz Ludzu.  Lūk, 6. klases skolnieces,
Viktorijas Poļačenokas atsauksme: „Mums patika
Amatnieku centra apmeklējums, kur mūs iepazīsti-
nāja ar seno latgaliešu tradīcijām, viņu vēsturi. Ļoti
interesanti bija vērot keramiķa darbību. Viņš parā-
dīja, ka no mālu pinkuļa var izgatavot dažādus priekš-
metus”. 

Mūsu skolā ir iespēja ne tikai mācīties, bet arī at-
pūsties. 22. oktobrī pēc bibliotekāres Alinas
Ostrovskas ierosinājuma Istras vidusskolā tika no-
vadīts japāņu kultūras vakars “SAKURA PARTY”.
Skolēniem un viņu vecākiem bija unikāla iespēja aiz-
ceļot laikā un telpā uz eksotisko Uzlecošās saules zemi
— Japānu. Zālē ceļotājus sagaidīja trīs burvīgas gei-
šas, kas iepazīstināja viesus ar japāņu vēsturi, tra-
dīcijām, sadzīves un kultūras paražām, ka arī ie-
priecināja viesus, parādot japāņu deju ar vēdekļiem.
Ciemiem bija iespēja izmēģināt savas spējas im-
provizētajā sumo cīņā, iemācīties locīt papīra dzēr-
vītes un arī pamēģināt sacerēt savu “HAIKU” (ja-
pāņu dzeja). Vakars beidzās ar tradicionālo tējas ce-
remoniju. Uz mājām visi devās labā noskaņojumā un
ar lielu pozitīvo emociju dzirksti! 

Un tā ar dažādām rūpēm un darbiem pienācis Valsts
svētku mēnesis – novembris.

Lāčplēša dienu mēs uzsākam ar piemiņas brīdi aktu
zālē un sveču aizdegšanu. Pēc tam notika jautrās spor-
ta sacensības. Dienas noslēgumā mēs piedalījāmies
lāpu gājienā Ludzā. 

LR dzimšanas dienai skolā bija veltīts vesels pa-
sākumu cikls: viktorīnas, radošā darbnīca un svinīgs
pasākums. Latvijas Republikas Proklamēšanas 97.
gadadienai skolēni gatavojas rūpīgi: dejoja tautas de-
jas, mācījās dzejoļus un dziesmas. Aktīvi iesaistījās
gan mazāko klašu, gan vecāko klašu skolēni. Savus
talantus viņi parādīja skolas pasākumā, ka arī Tautas
namā rīkotajā koncertā. 

Vēlamies izteikt pateicību visiem skolēniem, ve-
cākiem, skolotājiem, skolas darbiniekiem par rado-
šumu, ieinteresētību, līdzdalību visos pasākumos. Mēs
priecājāmies par jūsu optimismu, par vēlmi attīstīties
un attīstīt bērnus. Mēs ceram, kā ziema atnesīs ne ti-
kai salu un sniegu, bet arī jaunas dzirkstošas idejas!

Lūk, tā – saviem spēkiem var pelēcīgu un drūmu
rudens laiku padarīt krāsainu un emocijām bagātu!

Istras vidusskolas līdzpārvalde

Rudens laiks Istras vidusskolā
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2015. gada 3. decembrī Ludzas Mūzikas pamat-
skolā notika pūšaminstrumentu nodaļas audzēkņu kon-
certs un kā jauka tradīcija pirms koncerta – radošā
darbnīca, šoreiz – krāsas mijās ar pūšaminstrumen-
tiem. Pūšaminstrumentu spēles audzēkņi krāsoja glez-
nas, kuras pēc tam dāvināja katram pūšaminstrumentu
nodaļas pedagogam.

Jau no laika gala cilvēki dzīvo mūzikas un krā-
su pasaulē – krāsas un mūzika ir mums visapkārt. Un
arī mēs – pūšaminstrumentu spēles audzēkņi un pe-
dagogi - dzīvojām krāsu un mūzikas pasaulē.

Mēs sapratām, ka katrai notij un pūšamajam ins-
trumentam ir sava krāsa. Gammā ir septiņas pakāpes
un katra nots atrodas uz savas pakāpes. Pasaulē dau-
dzas lietas ir pa septiņi – septiņas varavīksnes krāsas,
septiņi pasaules brīnumi, septiņi gulētāji un arī tikai
septiņas notis, ar kurām iespējams radīt skaņu brīnu-
maino pasauli. Visas notis ir dažādas un arī līdzīgas.

Mūsu skolā ir septiņas pūšaminstrumentu spēles
klases, kā arī 8. klase – izlaiduma klase. Katrai kla-
sei ir raksturīga sava nots un krāsa.

Un tā, Do mažors 1. klase un I pakāpe nots DO
– sarkanā krāsa. Sarkanā krāsa ir attīstības krāsa. Tā
dod spēku virzīties un cīnīties dzīvē, sasniedzot mēr-
ķus. Tā dod enerģiju, izturību un norāda uz pārlie-
cību. Lai arī mūsu pirmklasniekiem: Ainim,
Danam, Evelīnai, Sofijai, Elīzai, Anastasijai,
Jeļizavetai un Laurim - pietiktu enerģijas, izturī-
bas, mīlestības mācoties pūšaminstrumentu spēli.

2. klase un II pakāpe nots RE – oranžā krāsa. Šī
krāsa ir diezgan enerģiska un spēcīga, tā dod pozi-
tīvismu, ticību, spēku un drosmi. Un tādi desmit dros-
minieki ir arī mūsu 2. klases pūšaminstrumentu spē-
les audzēkņi: Tomass, Paula, Grieta, Jānis, Darja,
Vladislavs, Anrijs, Boriss, Eduards un Deina.
Vislielākā pūšaminstrumentu klase.

3. klase un III pakāpe nots MI – dzeltenā krāsa.
Dzeltenā krāsa pastiprina un attīsta fizisko izturību,
tā palīdz iegūt zināšanas un attīstīt domas. Šī krāsa mu-
dina virzīties un attīstīties morālā un garīgā pasaulē.
Arī mūsu 3.klases pūšaminstrumentu spēles audzēk-
ņiem: Agrim, Mārim, Martai, Viktorijai, Raivim,
Rasmai un Keitai ir uzkrātas zināšanas un pieredze.

4. klase un IV pakāpe nots FA – zaļā krāsa. Zaļā
krāsa – dziedēšana, līdzsvarotība, veiksme, harmo-
nija un šī ir nākotnes cerību krāsa. Lai arī mūsu 4.
klases pūšaminstrumentu spēles audzēkņiem:
Katrīnai, Jānim, Ivaram, Vadimam, Megijai,
Aleksandram, Liānai, Aurēlijai Aleksai un
Samantai – šī krāsa nes veiksmi.

5. klase un V pakāpe nots SOL – zilā krāsa. Šī krā-
sa ir cerību un sapņu krāsa, iespējams, tāpēc šo krā-
su ir iemīlējuši arī mūsu 5. klases pūšaminstrumen-
tu spēles audzēkņi: Romāns, Amanda K., Ksenija,
Amanda P., Maija un Roberts.

6. klase un VI pakāpe nots LA – tumši zilā krā-
sa. Amerikāņu pētnieks F. Birrens savā grāmatā
„Krāsas simbolisms” raksta: „Cilvēka ķermenis ir sar-
kans, intelekts – dzeltens, bet gars - zils”. Šim ap-
galvojumam piekrīt arī 6.pūšaminstrumentu spēles
klases audzēkņi: Viktorija, Edgars, Armands,
Daniels, Niks un Deniss.

7. klase un VII pakāpe nots SI – violetā krāsa.
Violetā krāsa simbolizē enerģiju, izturību, mieru, kon-
centrēšanos un atbildību. Tādi ir arī mūsu 7. klases
flautisti: Paula, Dairis un Elīna.

Krāsas tāpat kā notis veido noslēgto apli. 8. kla-
se tāpat kā 1. klase ir nots DO, I pakāpe, tikai oktā-
vu augstāk – sarkanā krāsa. 8. klases pūšaminstru-
mentu spēles audzēkņiem: Ričardam, Baibai un
Alvim šī krāsa, lai dod enerģiju, izturību, spēku vir-
zīties un cīnīties dzīvē sasniedzot mērķus.

Komponists Ēriks Ešenvalds ir teicis :„Es vairāk
mūziku izjūtu kā ļoti bagātīgu, skanošu krāsu pale-
ti.” Novēlēsim arī mūsu audzēkņiem, lai viņiem ne-
būtu viena krāsa un nots dzīvē, bet gan visa krāsu
palete un nošu gammas. 

Paldies pūšaminstrumentu nodaļas pedagogiem par
ieguldīto darbu – Nikolajam Makarenko, Romānam
Seņkovam, Arnim Krancānam, mūsu koncer-
tmeistarēm – Ērikai Piterānei, Marinai Marčenokai,
Irinai Kigitovičai, Ingai Afanasjevai un Irēnai Žda-
novai. 

Paldies par zāles noformējumu Ludzas Mūzikas
pamatskolas saimniecības daļas vadītājam Andrim
Petrovskim, skolotājai Janai Andrejevai, ziedu sa-
lona „Vanilla” īpašniecei Lindai Valujevai, kā arī
fotogrāfam Ilmāram Bērziņam.

Paldies skolas direktorei Lolitai Greitānei, sko-
lotājai Ainai Petrovskai un audzēkņu vecākiem par
atbalstu.

Lai visiem mums Ziemassvētku gaidīšanas laiks
ļauj ticēt brīnumiem un jaukām lietām! Ziemassvētki
ir mājas siltumā, smieklos, mīlestībā un piedošanā.
Lai Dieva svētība mums, jums un jūsu ģimenēm
Jaunajā gadā!

Uz satikšanos koncertos!
Inese Apeine,

LMP Pūšaminstrumentu nodaļas vadītāja,
flautas spēles skolotāja

LMP Pūšaminstrumentu nodaļas
koncerts iepriecina

Sacenšas jaunie biologi
2015. gada 30. novembrī notika Ludzas, Ciblas, Kārsavas un Zilupes

novadu apvienības bioloģijas olimpiāde 9.–12. klašu skolēniem. Šajā gadā
olimpiāde pulcināja 54 dalībniekus: Ludzas novadu pārstāvēja 26, Kārsavas
novadu – 17, Ciblas novadu – 5, Zilupes novadu – 6 dalībnieki.

Olimpiāde notika pārraudzītā tiešsaites režīmā, tāpēc iegūto pun-
ktu skaitu noteica vienota žūrija Rīgā.

Pēc iegūtā punktu skaita 9. klašu skolēnu vidū 1. vietu ieguva Gļebs
Grigorjevs no Zilupes vidusskolas (skolotāja Inese Ertmane); 2. vie-
tu – Ilze Nagle no Salnavas pamatskolas (sk. Janīna Ļubka), Pāvels
Stepanovs no Mērdzenes pamatskolas (sk. Lidija Čigāne) un Anastasija
Voitčenko no Zilupes vidusskolas (sk. I. Ertmane); 3. vietu – Emīlija
Petinene un Aivita Nalivaiko no Kārsavas vidusskolas (sk. Valentīna
Tuče), Edvīns Mekšs no Ludzas pilsētas ģimnāzijas (sk. Antoņina Tutina),
Nika Steimakova no Ludzas 2. vidusskolas (sk. Jeļena Joničonoka);
Atzinību ieguva Maksims Kairovs un Agnese Leitāne no Pušmucovas
pamatskolas (sk. Rūta Trukšāne), Kristīne Doroškeviča no Kārsavas
vidusskolas (sk. Valentīna Tuče), Ērika Kuzmina no LPĢ (sk. Ineta
Abricka) un Anastasija Afanasjeva no LPĢ (sk. A.Tutina).

10. klasē 1. vietu ieguva Laine Greta Grahoļska no Zilupes vidus-
skolas (sk. I. Ertmane); 2. vietu – Arvis Šmats no Ciblas vidusskolas
(sk. R. Trukšāne) un Arvīds Šroms no LPĢ (sk. I. Abricka); 3. vietu
ieguva Armands Čižiks no Zilupes vidusskolas (sk. I. Ertmane), Ksenija
Jakušenko no Ludzas 2. vidusskolas (sk. J. Joničonoka) un Kristers
Krišāns no Kārsavas vidusskolas (sk. V. Tuče); Atzinību ieguva Mihails
Popovs un Daira Poikāne no Kārsavas vidusskolas (sk. V. Tuče), Daniels
Gorbačovs un Evita Tuča no Ludzas 2. vidusskolas (sk. J. Joničonoka),
Linda Mičule no LPĢ (sk. I. Abricka).

11. klasē 1. vietu ieguva Aigars Luckāns no LPĢ (sk. A.Tutina);
2. vietu – Vadims Jegorovs no Ludzas 2. vidusskolas (sk. J. Joničonoka)
un Lauris Vonogs no Ciblas vidusskolas (sk. R. Trukšāne); 3. vietu ie-
guva Alise Bleive un Līga Romancāne no LPĢ (skolotāja A. Tutina)
un Samanta Nalivaiko no Kārsavas vidusskolas (sk. V. Tuče); Atzinību
ieguva Rimants Metlāns no LPĢ (sk. A. Tutina), Tsira Tolordava no
Ludzas 2. vidusskolas (sk. J. Joničonoka), Ksenija Dobrovoļska no
Zilupes vidusskolas (sk. I. Ertmane) un Agita Igaune no Kārsavas vi-
dusskolas (sk. V. Tuče).

12. klasē 1. vietu ieguva Germans Kņazjuks no Ludzas 2. vidus-
skolas (sk. J. Joničonoka); 2. vietu – Ekaterina Pashanina no Kārsavas
vidusskolas (sk. V. Tuče) un Māris Lapšovs no LPĢ (sk. A. Tutina);
3. vietu ieguva Jāzeps Kemze no Kārsavas vidusskolas (sk. V. Tuče)
un Sandra Bule no Zilupes vidusskolas (sk. I. Ertmane). Atzinību ie-
guva Vita Trone no LPĢ (sk. A. Tutina) un Linda Martinsone no Kārsavas
vidusskolas (skol. V. Tuče).

Uz valsts olimpiādi Rīgā 20.–22. janvārī uzaicināti piedalīties Zilupes vi-
dusskolas skolēni Laine Greta Grahoļska (10. kl.) un Gļebs Grigorjevs (9. kl.).

Jolanta Strogonova, 
Ludzas novada Izglītības, kultūras 

un sporta pārvaldes izglītības metodiķe 

 

 

Pirmsskolas pedagogi dalās
pieredzē

2. decembrī Pildas pirmsskolas izglītības iestādē notika Ludzas, Ciblas
un Zilupes novadu pirmsskolas izglītības iestāžu pedagogu metodis-
kās apvienības seminārs.

Piebraucot pie PII, mūs sagaidīja jautrie sniegavīri, no koku zariem
lūkojās pūces. Visa iestādes teritorija gaumīgi izrotāta Ziemassvētku gai-
dās. Kokiem uzliktas adītās šallītes.

Pildas PII pedagogi sagatavoja kopā ar bērniem atraktīvus un emo-
cionālus muzikālus sveicienus. 

Ar prezentāciju “Baiļu pārvarēšanas programma vidējā pirmsskolas
vecuma bērniem” uzstājās Pildas PII vadītāja Natālija Dergačeva. Ludzas
PII “Namiņš ” vadītājas vietniece izglītības jomā Olita Spole un pirmsskolas
skolotāja Aina Jevčuka prezentēja savu pedagogu darbu saistītu ar bērnu
drošību. Mums visiem bija ļoti interesanti vērot, kā visu grupu skolotājas
pārdomāti izgatavoja didaktiskās spēles saistītas ar bērnu drošību. Zilupes
PII pedagoģes Oksana Roļuka un Tatjana Kiģitoviča stāstīja par iespējām
apmācīt bērnus drošības jautājumos. 

Visu pedagogu piedāvātie materiāli bija ikvienam pirmsskolas sko-
lotājam noderīgi un izmantojami savā ikdienas darbā. Paldies Pildas
PII vadītājai un visam kolektīvam par jauko uzņemšanu un pieredzes
apmaiņu!

Anita Jankulāne, 
Ludzas PII “Rūķītis” vadītājas 

vietniece metodiskajā darbā

Šogad starpnovadu vācu valodas olimpiādē
10.–12. klasēm piedalījās 3 skolēni. Pēc iegūto
punktu skaita tika sadalītas vietas.

1. vietu ieguva Daniela Silicka no Kārsavas
vidusskolas 12. klases (skolotāja Antoņina
Golubeva), 2. vietu ieguva Māris Lapšovs no
Ludzas pilsētas ģimnāzijas 12. klases (olim-
piādei gatavojās patstāvīgi), 3. vieta netika pie-

šķirta. Atzinību ieguva Linda Martinsone no
Kārsavas vidusskolas 12. klases (skolotāja A.
Golubeva).

Jolanta Strogonova, 
Ludzas novada Izglītības, kultūras 

un sporta pārvaldes
izglītības metodiķe 

Vācu valodas olimpiādes
rezultāti
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„Ir kas tāds, ko es mīlu
visvairāk... Tā ir māksla.” 

/Sergejs Jeseņins/

1. decembrī Ludzas pilsētas ģimnāzijā skanēja Jeseņina dzeja, li-
terāri muzikālā kompozīcija bija vidusskolēnu veltījums izcilajam krie-
vu dzejniekam Sergejam Jeseņinam 120 gadu jubilejā. Ģeniālais dzej-
nieks nodzīvoja īsu, bet spilgtu, krāsainu, pretrunu pilnu dzīvi.

Jeseņina dzejai piemīt magnētisks spēks, tai raksturīgs smalks li-
risms, šī dzeja joprojām silda cilvēku sirdis un dvēseles. Tā notika
arī šoreiz. Sergeja Jeseņina dzejas skaistumu atklāja vidusskolēni.
Dzeju lasīja: A.Golubova (10.a), D. Laganovska (10.c), L.Ločmele
(11.a), R. Filimonovs (12.a), V. Borhova, D.Butrima, R. Germovs
(12.b). Liriskās dziesmas skanēja E. Vasiļonokas, A. Pavlovskas, J.
Bules un M. Dergačevas (12.a) izpildījumā, L. Romancānes un A.M.
Kravales (11.a) ģitārspēles pavadījumā.  Skatītāji varēja sekot līdzi
notiekošajam, vērojot video prezentāciju. Par pasākuma tehnisko pusi
rūpējās R. Isakovičs (10.c).

Skatītājus priecēja pasākuma vadītāju V. Kovaļenko (10.c) un M.
Lapšova (12.b) sniegums. Skolēniem palīdzēja sagatavoties skolotā-
jas: L. Krokša, Dz. Razumejeva, Ž. Dukaļska un I. Vorza.

Dažas skolēnu atziņas: 
“Patika romantiskā Jeseņina dzeja. Uzzinājam daudz jauna. Tas no-

teikti derēs mācībās.” (D.Laganovska un V. Kovaļenko);
“Prieks par to, ka pasākumā mums nelika IEMĪlĒT Jeseņinu, bet

gan ieintriģēja uz tālāku Jeseņina daiļrades izpēti patstāvīgi.” (D. Butrima
un V. Borhova);

“Ļoti iespaidoja viņa dzeja, esam mudināti tālāk iepazīt Jeseņina
dzīvi un dzeju.” (M.Lapšovs).

Žanna Dukaļska, 
LPĢ svešvalodu skolotāju MK vadītāja

8. un 9. decembrī Rīgā ieradās
pasaulslavenais populārās bērnu un
pusaudžu grāmatas “Grega die-
nasgrāmata” autors Džefs Kinnijs.
Grega dienasgrāmata tulkota 60 va-
lodās, izdota miljonos eksemplā-
ru visā pasaulē, arī Latvijā. Tikko
iznākusi un jau latviski iztulkota
un izdota dienasgrāmatas desmi-
tā daļa. Džefs Kinnijs šogad devās
tūrē pa 15 pasaules lielākajām pil-
sētām. Viņš pabija Pekinā, Ņujorkā,
Londonā, Losandželosā… Liels
gods bija Latvijas jaunajiem lasī-
tājiem, jo Džefs Kinnijs atbrauca
arī uz Rīgu. 

Lai varētu nokļūt uz tikšanos ar
rakstnieku, kas notika Nacionālajā
bibliotēkā, bērniem pašiem bija
jāuzzīmē plakāts ar komiksu, jā-
izstrādā zinātnisks darbs, jāuzraksta
darba anotācija, tā jāpārtulko arī an-
gļu valodā. No katras bibliotēkas
varēja iesniegt tikai vienu darbu.
Svarīgajam pasākumam gatavojās
četras mūsu novada bibliotēku ko-
mandas: Ludzas pilsētas ģimnāzija,

Ludzas Mūzikas pamatskola,
Ludzas galvenās bibliotēkas bēr-
nu nodaļa, Ņukšu pagasta biblio-
tēka. 

Tapuši četri interesanti darbi
(pašlaik tie apskatāmi LPĢ bib-
liotēkā, bet vēlāk apceļos pārējās
dalībnieku bibliotēkas).  9. de-
cembrī ceļā uz Rīgu devās vesels
autobuss: 32 mūsu lasītāji. Gaismas
pils pirmajā stāvā pulcējās ap 700
Grega fanu no visas Latvijas. 

Džefs Kinnijs izrādījās jauns
un jautrs vīrietis, kurš prot in-
teresanti stāstīt, atbildēt uz
jautājumiem.  Interesanti, ka sa-
vas daiļrades sākumā viņam ne-
maz tik veiksmīgi neklājās.
Pirmās karikatūras nepiekrita
publicēt pat žurnālā.  Tomēr vē-
lāk sākās galvu reibinoša karjera.
Pašlaik viņu pieskaita pasaules
100 ietekmīgākajām pasaules
personībām.  Jautājumus varē-
ja uzdot katrs, kuram uzsmaidīja
veiksme: iekrita rokā uz labu lai-
mi  mesta is  mikrofons .

Jautājumu uzdeva arī mūsu Atis
Austris Kalvītis. Pasākumu fil-
mēja operatoru grupa no ASV.
Uzņemtos materiālus izmantos
dokumentālos sižetos, ko rādīs
visā pasaulē.

Lielākais dārgums – kartīte ar
autogrāfu bija kā balva katram
dalībniekam. Dažiem izdevās ie-
gūt arī  ierakstu grāmatā.
Apbalvoto 10 plakātu vidū mū-
sējo darbi nebija, bet šoreiz tas
nebija svarīgākais. Bērni bija ie-
guvuši iespēju tikties ar pasau-
les mēroga zvaigzni.

Paldies pedagogiem un biblio-
tekāriem, kuri palīdzēja sagata-
voties konkursam: Elitai
Romanovskai, Ilgai Kaupužei,
Anastasijai Pisarenko, Sarmītei
Stapulei, Ingai Mikučai, Līgai
Arcihovičai, Lailai Budrevičai,
Inārai Mikažānei, Janai Andrejevai,
Dacei Līvmanei. 

Vanda Žulina,
korespondent

Mūsu čaklie lasītāji tiekas ar
pasaulslavenu rakstnieku

KULTŪRA UN SABIEDRĪBA

Vai tā ir nejauša sakritība vai likumsakarība, bet
vienā pēcpusdienā Ludzā notika divi izcilajam krie-
vu dzejniekam Sergejam Jeseņinam veltīti pasāku-
mi: Ludzas pilsētas ģimnāzijā un krievu kultūras bied-
rībā “Nasliedije”.

Dzejniekam 3. oktobrī – 120, 28. decembrī pie-
miņas diena – pagājuši 90 gadi kopš viņa nāves. Savā
īsajā radošajā dzīvē viņš spējis būt tik spilgts, ka viņa
dzeja ir pārdzīvojusi laikmetus un ir tuva vairākām
paaudzēm.

Biedrības “Nasliedije” organizētie sarīkojumi pa-
rasti ir kupli apmeklēti. Arī šoreiz nebija izņēmums:
Mūzikas pamatskolas zāle bija skatītāju pilna. Ierasti
scenāriju literāri muzikālajai kompozīcijai uzrakstīja
Alla Petrova. Viņa arī vadīja pasākumu. Viss nori-
tēja raiti, saturīgi un sirsnīgi. Skanēja dzeja un dzies-
mas. Uzstājās zilupietes Vera Doreiko-Sinkeviča, Aīda

Meškovska, rēzekniete Olga Belova, ludzānieši Taņa
un Juris Terecāni, Rita Kučāne, Irina Seimuškina,
Sergejs Šļomins, viļānietes Nataļja Jakušenoka un
Jeļena Tarasova, Olga, Alla un Valērijs Petrovi. Izdevās
radīt pārdomu pilnu, lirisku noskaņu.

Nākamais biedrības pasākums plānots februārī un
būs veltīts tautas mūzikai. 

Vanda Žulina, korespondente

Jeseņina dzejas zvaigzne joprojām spoža Tikšanās ar apbrīnojamo 
Lāču mammu Velgu

Pagājušās nedēļas nogalē Ludzā
notika tikšanās ar divām interesan-
tām un talantīgām sievietēm: raks-
tnieci, Grāmatu svētku organizētā-
ju Birutu Eglīti un Līgatnes dabas
parka zvērkopi Velgu Vītolu.  Biruta
Eglīte ir uzrakstījusi grāmatu par
Velgu Vītolu “Zvēri un cilvēki”.
Grāmata ir tikko izdota, bet jau iz-
raisījusi lielu interesi.  Mūzikas sko-
las zālē uz tikšanos bija ieradušies
daudzi: gan pieaugušie, gan bērni.
Grāmatas mērķauditorija vairāk ir
pieaugušie, jo šai darbā Velga ļoti at-
klāti stāsta par sevi, par pārdzīvoto
tais mēnešos, kad viņa bija atlaista
no darba, kas ir visa viņas dzīve, par sarežģītajām cilvēku attiecībām.
Tomēr, kā pati Velga atzīst, nodaļās, kas stāsta par zvēriem, daudz in-
teresanta atradīs arī bērni. 

Domāju, ka Velga Vītola Latvijā (šķiet, ka ne tikai Latvijā) ir vie-
nīgā, kurai izdevies no dūrītes lieluma lāčubērna izaudzināt spēcīgu lāci,
vienīgā, kurai izdevies iekarot tramīgo un uzmanīgo lūšu uzticību, kļūt
par mammu alnēnam, ežukiem, ūdrītim, stārķim. Ja par Velgu uzņemtu
labu filmu, to noteikti varētu rādīt starptautiskos TV kanālos, kas stāsta
par dzīvnieku un cilvēku attiecībām. Dzīvnieku kopšana ir gan Velgas ta-
lants, gan sirdsdarbs. Ne velti 1. aprīlis, kad viņa pirms 35 gadiem sāka
strādāt Līgatnes dabas takās, Velgai ir nozīmīgāks par pašas dzimšanas
un vārda dienām.  Velga ar aizrautību stāsta par katra izglābtā zvēra dabu,
paradumiem, izdarībām. Katram no tiem ir savs vārds kā cilvēkam un par
katru var uzrakstīt stāstu. Visi šie stāsti ir ne tikai apbrīnojami ar to, ka lī-
dzīgi pasakām, bet arī izglītojoši un sagrauj vairākus mītus: izrādās, ka
ežiem ir pilnīgi vienaldzīgas sēnes un viņus nedrīkst barot ar govs pienu,
ka stārķis, neskatoties uz mazo smadzeņu apjomu, var pa gabalu atpazīt
saimnieces mašīnu, ka mežmalā atrasts guļošs stirnas bērns nav atstāts,
bet vienkārši gaida mammu... Stāstījumu ilustrē Velgas fotouzņēmumi.  

Grāmata ir pieejama Ludzas bibliotēkā, bet droši vien būs izveido-
jusies interesentu rinda, kas vēlēsies to izlasīt. 

Vanda Žulina

Nozīmīgs apbalvojums 
A. Jakimovam

Par darbu savā Mihalovas draudzes baznīcā Pudinovas ciemā, par
garīgās dzejas popularizēšanu ārpus Latvijas, par uzvarām starptautis-
kajā garīgās dzejas konkursā, ko organizē pareizticīgo baznīca, ludzā-
nietis Aleksandrs Jakimovs ir saņēmis nozīmīgu apbalvojumu.

Tas ir svarīgs notikums visiem ticīgajiem ludzāniešiem.

Martišos dalās ar Ziemassvētku gaidīšanas prieku 
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Ne velti saka, ka dalīts prieks ir
dubults prieks. Otrajā Adventā rīkot
kopīgu Ziemassvētku gaidīšanas
pasākumu Isnaudas pagasta Martišos
ir tradīcija. Šogad tas notika jau 15-
to reizi. 

Īstu svētku gaidīšanas prieku
guva tie, kas 6. decembrī apmeklēja
koncertu “Ir kluss šis laiks…”
Isnaudas Tautas namā. Šogad,
aicinot ieklausīties sevī, rast mieru
un gaismu, klātesošos priecēja trīs
kolektīvi. Rēzeknes novada
Nautrēnu pagasta Etnogrāfiskais
ansamblis “Rogovka” (vadītāja
Anna Garanča) izpildīja garīgās
dziesmas. Rēzeknes Tautas lietišķās
mākslas studijas “Dzīpariņš”
dalībnieces (vadītāja Anita Kairiša)
demonstrēja tērpus un rotas no pašu
darināto skaistumlietu krātuves.
Pārdomās ļāva iegrimt arī Isnaudas
Tautas nama folkloras kopas
“Isnauda” (vadītāja Ināra
Mikijanska-Jakupāne) dziedājums.

Tautas nama vadītāja Biruta
Jermaka aicināja: “…šajā klusajā
laikā atvērt savas sirdis Jēzum
Kristum, lai Viņš pie mums ienāk,
lai Viņš pie mums paliek, lai Viņš
mūsos iemājo”.

Ināra Mikijanska-Jakupāne
stāstīja literārās pasakas par cilvēka
dvēseles sarunām ar Dievu. Jānis
Gailis spēlēja saksofonu un
atskaņoja garīgo dziesmu
pavadījumu. Visiem svētīgu Adventa

laiku novēlēja Isnaudas pagasta
pārvaldes vadītāja Antoņina Sjakste
atgādinot, ka: “…Tas ir gaidīšanas
un cerību laiks, pateicības un
piedošanas laiks”. 

Pasākuma noslēguma daļā
piedalījās arī Ludzas Romas katoļu
baznīcas prāvests Jānis Kolns.

Svetlana Rimša,
sabiedrisko attiecību

speciāliste

Sirsnīgi pateicamies Ludzas krievu biedrības “Nasliedije” priekš-
sēdētājai Jevgenijai Kuščai, scenārija autorei un vakara vadītājai Allai
Petrovai, dziedātājiem un muzikantiem, dzejoļu deklamētājiem par sir-
snīgu un saturīgu  literāri muzikālo vakaru, veltītu krievu dzejnieka
Sergeja Jeseņina 120 gadu jubilejai.  

Novēlam 2016.gadā veselību, optimizmu, jaunas un radošas idejas! 
Pateicīgie skatītāji: Ruta Nikitina, Daina Kravale, Raisa

Prozarkeviča un citi.
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Valsts svētku sarīkojumā Ludzas kinoteātrī 17.
novembra vakarā par katru Gada balvas ieguvē-
ju bija iespēja noskatīties videomateriālu, ko svēt-
kiem sagatavoja pulciņš “LudzaTV”. Redzētais pa-
tīkami pārsteidza, jo nofilmētie videorullīši ne ar ko
īpašu neatšķīrās no profesionāļu snieguma. Kas tad
īsti slēpjas aiz nosaukuma “Ludza TV”? Lai to no-
skaidrotu, LNV iztaujāja pulciņa vadītāju Edmundu
Kadakovski.

Kas ir LudzaTV? 
Šķiet, daudziem izveidojies priekšstats, ka mēs esam

vietējā televīzija, kurai būtu jāstrādā 24 stundas dien-
naktī 7 dienas nedēļā. Patiesībā tas ir jauniešu projekts,
un  nodarbības BJC mums tikai sestdienās un svētdienās.
Pulciņā jaunieši mācās fotografēt, filmēt un sevi pub-
liski prezentēt, uzstāties auditorijas un kameras priek-
šā.  Pulciņu apmeklē jaunieši, sākot pat no 12 gadiem.
Projām netiek dzīts neviens, galvenais ir vēlme strā-
dāt. Nedēļā tās ir tikai 11 stundas.  Ja vēlaties uzzināt
ko jaunu par fotografēšanu vai video filmēšanu, esat
laipni gaidīts sestdienās un svētdienās ciemos Ludzas
novada Bērnu un jauniešu centrā, Tirgus ielā 22. 

Kā tapa video par Ludzas novada konkursu GADA
CILVĒKS 2015? 

Video veidojām ļoti īsā laikā – 10 dienās. Varbūt lie-
kas: kas tur liels – nofilmēt 9 video, kur katrs uz ek-
rāna redzams 2 – 3 minūtes. BET... Tā kā video bija
redzami ne vien uzvarētāji, bet par viņiem stāstīja arī
kolēģi un draugi, bija jāfilmē intervijas vairāk nekā ar
20 cilvēkiem. Ar katru no viņiem vajadzēja saskaņot
laiku un vietu, kur tikties, un pirmssvētku dienas vi-
siem bija saspringtas. Grūtākais bija izplānot darba gra-
fiku. Paralēli bija jāveido scenārijs, interviju plāns, jo
nominācijās cilvēki bija tik dažādi. Tālāk jau notika in-
tensīva 3 dienu filmēšana gan Ludzā, gan arī novada
pagastos. Pēc tam sākās montāžas darbs, kas noritēja
smagi, ar lielām diskusijām. Bija jāpiemeklē mūzika,
jāapstrādā skaņa un jāpaveic citas tehniskas lietas. Tomēr
visu paveicām laikā.  Ludzas novada pašvaldība pul-
ciņu LudzaTV šajā gadā ir atbalstījusi ar jaunas da-
tortehnikas iegādi. Ar veco tehniku tāds darbs īsos ter-
miņos vispār nebūtu iespējams. Viens video tapa pē-
dējā dienā. Protams, pašiem bija stress, palīdzēja ko-
lēģu un komandas uzmundrinājums. Bija arī nepare-
dzēts gadījums. Lai kā centāmies, vienā videomateriālā
atklājās diezgan muļķīga kļūda, ko operatīvi izdevās
izlabot vien 5 minūtes pirms pasākuma sākuma. To stās-
tu, lai lasītāji saprastu, ka pat neliela videomateriāla uz-
ņemšanai vajadzīgs gan laiks, gan resursi. Nācās strā-
dāt arī pa naktīm.  

Cik liela bija komanda strādāja pie svētku video?
Tā bija 10 jauniešu komanda, kuru vadījām un koor-

dinējām kopā ar Tatjanu Juškāni. Bez viņas padoma un
pieredzes mēs nebūtu tik labi tikuši galā.

Vai izdevās viss iecerētais?
Teikšu tā: mēs varam labāk, daudz labāk, bet tik īsā

laikā paveiktais bija vairāk, nekā varētu iztēloties. Vai
nākamgad arī būs video? Ja godīgi, neprognozēšu. Šo-
gad tas viss notika uz pacilājuma viļņa, jo nekas tāds
iepriekš Ludzā nebija darīts. Atbalstīja gan pašvaldī-
ba, gan Ludzas novada BJC kolēģi, gan jauniešu klubs
“Lietussargs”. Principā visu paveicām, balstoties uz sava
entuziasma, savādāk to nevar nosaukt. Bija arī gan-
darījuma sajūta, bet tikai tad, kad pēc 2–3 dienām visi
bija izgulējušies, sapulcējāmies un saņēmām labus vār-
dus par paveikto. Skatītājiem bija paticis, kaut arī sā-
kumā ideju daudzi apšaubīja.

Ar ko šobrīd nodarbojas LudzaTV komanda? 
Pildām savu pamatuzdevumu – mācāmies. Šogad

ir daudz jaunu dalībnieku, kuri ļoti cītīgi apgūst foto
un video pamatus. Liels prieks, ka gandrīz visi pulci-
ņa dalībnieki jau var lepoties ar kādu pašu paveiktu dar-
bu. Jaunieši startē vairākos konkursos, kaut arī tikai mā-

cību gada sākums, tomēr ir arī reāli rezultāti. 
Jaunajā gadā kopā ar JK “Lietussargs” plānojam pie-

dalīties vairākos konkursos Latvijā un citās valstīs.
Diemžēl mums ir tikai 2 dienas nedēļā, kurās varam
darboties. Tas ir ļoti maz.

Pašlaik ar Ludzas pilsētas ģimnāzijas atbalstu sākām
strādāt pie skolotājas Irēnas Bules veidotās filmas
“Makbeta jautājums”. Tāds projekts Ludzā vēl nav bi-
jis. Filmas stāsts ir par skotu ģenerāli Makbetu, kurš
no trim raganām saņem pareģojumu, ka kādu dienu viņš
kļūs par Skotijas karali.  Filmas darbība norisinās mūs-
dienās. Scenārijā ir dažas lietas, kuras cenšamies pa-
turēt noslēpumā, lai rezultāts būtu pēc iespējas intere-
santāks. To īstenībā pirms pirmizrādēs zinās tikai pā-
ris cilvēki. Līdz jaungadam iespējams pat iznāks kāds
ķircinātājs (īss video ieskats). Pagaidām ir notikušas
tikai pāris filmēšanas reizes, bet viss virzās uz priek-
šu, kā plānots.  Arī šai darbā ir jāvelta daudz laika plā-
nošanai, scenārija izveidei, tehniskā scenārija sagata-
vošanai utt. Līdz šim īpašs paldies jāsaka Ludzas pil-
sētas ģimnāzijas direktorei Dzidrai Dukštai un viesnīcas
“Lucia” vadībai par atbalstu. Filmēšana paredzēta arī
viesnīcā “Ludza” un Ludzas pilsētas bibliotēkā. 

Nākotnes plāni?
Drīzāk jāsaka, ka

ir pagātnes plāni,
kurus laika trūkuma
dēļ bija jāpārceļ.
Daudzreiz ir nācies
izšķirties, vai, laikā,
kas ir atvēlēts
LudzaTV pulciņa
nodarbībām, mācīt
jauniešus, vai doties
uz kādu pasākumu
filmēt un fotografēt.
Pašlaik vairāk izvēlos vairāk ieguldīt jauniešu mācī-
šanā. Ja būs laiks un iespējas, LudzaTV jaunieši vēlas
izveidot video par katra Ludzas novada BJC pulciņa
darbību, jo mūsu centrs, salīdzinot ar citiem novadiem
(vismaz tiem, ko zinu), unikāls ar to, ka jauniešiem par
nodarbībām nav jāmaksā. Par to ir jāpateicas Ludzas
novada pašvaldībai. Cepuri nost! 

Ir padomā vēl daži iedvesmojoši jauniešu projekti,
bet laiks rādīs, kā izdosies.

Cik Tu daudz sava laika ieguldi jauniešu projek-
tā LudzaTV? 

Laiks ir tāda lieta, ko īstenībā nevar izmērīt. Ir no-
darbību laiks, bet īstenībā ar daudziem vēl strādājam
pie individuāliem projektiem pavisam citā laikā. 

Daudzreiz sanāk veltīt tiešām brīvdienas un svētku
dienas, kuras labprāt pavadītu ar ģimeni un sev tuvu cil-
vēku, bet tā vietā nākas piesēsties pie projektiem. Bet
nu pēc pēdējā laikā dzirdētās kritikas cenšos vairāk plā-
not savu laiku un necensties visiem palīdzēt, jo sanāk,
ka man, laikam pārāk laba sirds, cenšos palīdzēt visiem,
bet beigās sanāk, ka, pārāk daudz uzņemoties, nepaspēju
tikt ar visiem darbiem galā. Protams, viss tiek paspēts
pēdējā brīdī, bet tas tikai raisa neuzticību man. 

Varētu teikt, ka pašlaik turamies uz jauniešu entuziasma.
Protams, ir Ludzas novada BJC un pašvaldības finan-
siālais atbalsts, lielum lielais paldies jāsaka par jauno da-
tortehniku, bez kā mēs vispār nevarētu šogad sākt dar-
boties. Protams, gadās arī pašam ieguldīt savus līdzek-
ļus, lai iegādātos ko jaunu filmēšanai, bet tas ir sīkums.

Liels prieks ir par Raivi Isakoviču, kurš pērn mak-
simalisti.lv konkursā ieguva 2. vietu un 1000 euro lie-
lu naudas balvu. Iegūto balvu Raivis ir ieguldījis
LudzaTV darbībā. Vairāk tādu jauniešu vajadzētu Ludzā! 

Kā turpināsies jauniešu projekta darbs, tas atkarīgs
ne tikai no pašu jauniešu ieinteresētības, bet arī no tur-
pmākā pašvaldības atbalsta un sabiedrības izpratnes.

Intervēja Vanda Žulina

LudzaTV – jauniešu entuziasma projekts

Ik gadu Ludzas novada pašvaldība izsludina Mazo kul-
tūras projektu konkursu. Konkursā tiek aicināti piedalīties
Ludzas novada pašvaldības kultūras, izglītības, kultūrizglītības
iestādes un biedrības. Katrs pretendents drīkst iesniegt vie-
nu projekta pieteikumu, kura realizācija paredzēta Ludzas
novadā un kuru rezultāti ir sabiedriski nozīmīgs ieguvums
novadam. Šogad konkursam kopā iesniegti 9 dažādu nozaru
projekti, atbalstu no 400 līdz 500 EUR apmērā saņēmuši 7
projekti. 

Isnautas Tautas nams organizēja skaistu ģimeņu kāzu
jubileju pasākumu “Kā izdzīvot mīlestību”. Ludzas vaka-
ra vidusskola izveidoja “Skolas atmiņu koku”, kura lapās
ierakstīti absolventu vārdi no 1995. līdz 2015. gadam. Ludzas
pilsētas bibliotēka ieguldīja piešķirtos līdzekļus dzejnieces
Jeļenas Arbuzovas daiļradei veltītajā grāmatā “Un tomēr

kaut kas ir palicis…”. Par šiem projektiem jau stāstījām ie-
priekšējos “Ludzas Novada Vēstu” numuros. 

Ludzas Novadpētniecības muzejs papildināja viduslaiku
tērpu arsenālu ar skaistiem apaviem, bet Ludzas J. Soikāna
Mākslas skola sava projekta ietvaros sagatavoja Antona
Kūkoja dzejas izlases grāmatas maketu. 

Grāmatas “Dūd pīci voi veļtiejums ailinīkam Ontonam
Kūkuojam” izdošanai tika piesaistīti Valsts Kultūrkapitāla
fonda mērķprogrammas “Latvijas Valsts mežu atbalstītās
Latgales kultūras programmas” līdzekļi, iespieddarbus fi-
nansiāli atbalsta Ludzas novada un Rēzeknes novada pa-
švaldības un SIA “Verems”. Grāmatas redaktore ir Katrīna
Kūkoja, literārais konsultants, vārdnīcas veidotājs un ceļa
vārdu devējs ir dzejnieks, literatūrzinātnieks Valentītns
Lukaševičs. Savu redzējumu par krājumu ir izteikusi dzej-

niece Anna Rancāne. Grāmatas vizuālo un iesējuma kva-
litāti nodrošina SIA “Jelgavas tipogrāfija”.

(Turpinājums 10. lpp.)

Noslēdzies konkurss “Latvijas
baltkrievi. Pagātne un tagadne”

Šī gada 28. novembrī Baltkrievijas Republikas Ģenerālkonsulātā
Daugavpilī notika pētniecisko darbu konkursa “Latvijas baltkrievi.
Pagātne un tagadne” dalībnieku apbalvošanas II kārta. Starp nominantiem
– divi Ludzas Novadpētniecības muzeja darbinieki.

Šo konkursu Latvijas Baltkrievu savienība organizē jau otru reizi.
Atšķirībā no pirmās reizes šogad organizētajā konkursā varēja piedalīties
ikviens, kuru interesē baltkrievu kultūras mantojums Latvijā.

Latviju un Baltkrieviju vieno senas kultūras saites. Savukārt Latgali
ar Baltkrieviju vieno kopīga vēsturiskā pagātne. No 18. gs. beigām līdz
20. gs. Latgale ietilpa Vitebskas guberņas sastāvā, bet Ļucinas baznīca
no 1852. gada pārgāja Polockas garīgās konsistorijas pakļautībā. Šī
iestāde, ko pārvaldīja arhierejs, vadīja mūsu novada pareizticīgo ļaužu
garīgo dzīvi un nozīmēja baznīcu pārziņus. 1897. gadā par Ļucinas
(Ludzas) Svētās Dievmātes Aizmigšanas katedrāles pārzini tika nozīmēts
Baltkrievijā dzimušais tēvs F. Nikonovičs. Daudz pūļu ielicis garīgajā
laukā, tēvs F. Nikonovičs kļuva par ievērojamu pareizticības sludinātāju
Polockas eparhijā. Par vienu no labākajiem darbiem nominācijā “Latvijas
baltkrievi. Interesantas personības.” konkursa žūrija atzina muzeja
zinātniskās darbinieces R. Kučānes pētniecisko darbu, kurš veltīts minētā
garīdznieka un sabiedriskā darbinieka dzīvei un darbībai. Nominācijā
“Baltkrievu vēsture un kultūra Latvijā” lielu atzinību guva LdNM
galvenās krājuma glabātājas I. Matvejenko pētnieciskais darbs. Autore
tajā apkopoja ziņas par baltkrievu skolu darbību Ludzā.

Konkursā piedalījās gan Latvijas baltkrievu biedrību, gan citu
sabiedrisko organizāciju locekļi, Daugavpils Universitātes pasniedzēji
un studenti, pedagogi un vispārizglītojošo skolu audzēkņi. Kopumā
konkursam tika iesūtīti 27 darbi trīs nominācijās, trīs vecumposmu grupās.

Diplomus dalībniekiem pasniedza Baltkrievijas Republikas
Ģenerālais konsuls Latvijā V. Klimovs. Viņš  atzīmēja, ka konkurss
tika organizēts ar Baltkrievijas Republikas Kultūras ministrijas Nacionālo
kultūru centra atbalstu, un izteica cerību, ka tas kļūs par vēl vienu jauku
tradīciju.

Baltkrievu biedrības “Prameņ” priekšsēdētāja un konkursa
organizētāja J. Lazareva informēja, ka plānots izdot brošūru, kurā tiks
publicēti nominantu darbi. Viņa atgādināja, ka arī nākamajā gadā tiks
organizēts konkurss. Ar konkursa tēmām varēs iepazīties Latvijas
Baltkrievu savienības mājaslapā. Pasākumā piedalījās arī V.
Piskunova – Latvijas Baltkrievu savienības priekšsēdētāja. Viņa atzīmēja,
ka šobrīd šis konkurss vieno 13 baltkrievu kultūras biedrības un 2 slāvu
biedrības. Latvijas Baltkrievu savienība ir galvenais baltkrievu kultūras
darbības sekmētājs Latvijā. Viens no spilgtākajiem momentiem savienības
darbā ir ikgadējo Baltkrievu kultūras dienu organizēšana Latvijā. 2015.
gada Baltkrievu kultūras dienu pasākumi tika veltīti F. Skorinas 525.
dzimšanas dienas  gadadienai. Baltkrievu kultūras dienu atklāšanas
pasākums notika Rēzeknē. Nākošie stafeti pārņēma Ludzas baltkrievi.
Arī citās Latvijas pilsētās Baltkrievu kultūras dienu ietvaros tika organizēti
pasākumi. Noslēdzošais pasākums tika organizēts 31. oktobrī Latvijas
Nacionālajā bibliotēkā Rīgā.

Latvijā jau izsenis dzīvo baltkrievi. Šobrīd Latvijā dzīvo 72 100
baltkrievi, t.i. 3,3 % no iedzīvotāju kopskaita. Lielākā daļa baltkrievu
tautības cilvēku dzīvo Rīgā un Latgalē. Tāpēc mums, muzeja
darbiniekiem, ir svarīgi saglabāt baltkrievu kultūrvēsturisko
mantojumu kā mūsu kopīgās vēstures daļu.

Milāna Bule,
Ludzas Novadpētniecības muzeja direktore

Foto: Muzeja galvenā krājuma glabātāja Iveta Matvejenko saņem
apbalvojumu
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Īstenoti Mazie kultūras projekti
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(Turpinājums no 9. lpp.)

Mākslas skolas direktore Sandra Vorkale stāsta:
“Grāmatas192 lappusēs būs lasāmi 125 Antona Kūkoja dze-
joļi no reiz izdotajiem krājumiem, kas sakārtoti pēc dvē-
seles gadalaiku principa piecās daļās: pavasaris, vasara, ru-
dens, ziema un atkal pavasaris – mīlestība. Dzejas krājums
ir papildināta ar fotogrāfijām no Kūkoja ģimenes arhīva.
Ikviens no Jums varēs sasveicināties ar Antonu dodot vi-
ņam savu plaukstu un atvērtību – dūd pīci!” 

Ludzas pilsētas ģimnāzijas mūzikas skolotāja un fol-
kloras kopas vadītāja Karīna Demko–Senkāne izstrādāja
projektu, kura mērķis ir turpināt skolā iedzīvināt tautas mū-
zikas tradīcijas un iegādāties folkloras kopai cītaru. Un nu
folkloras kopas uzstāšanos jau kuplina cītaras skanējums. 

Cītaru izgatavoja tautas mūzikas instrumentu meistars
Gunārs Igaunis. Interesanta izvērtās tikšanās ar meistaru
viņa darbnīcā. Katrs folkloras kopas dalībnieks varēja pa-
spēlēt uz kāda no instrumentiem un klausīties instrumen-
tu savdabīgajā skanējumā. Darbnīcā visi kopā izdziedāja
pazīstamākās tautas dziesmas. Tas abpusēji bija patīkams
piedzīvojums. 

Projekta noslēgumā skolā rīkots folkloras sarīkojums.
Uz to tika aicināti sākumskolas audzēkņi un skolotāji, kon-
certa dalībnieku vecāki. Galvenā doma – parādīt, kā tau-
tas gudrības tiek pārmantotas no paaudzes paaudzē. Uzstājās

viesi – Zvirgzdenes folkloras kopa “Saime”, skolas deju
kolektīvs “Žiks”, protams, skolotājas Karīnas vadītā fol-
kloras kopa. Pēc tam, kad visi noskatījās fragmentu no sla-
venās Streiča filmas “Cilvēka bērns”, kinokadri atdzīvo-
jās. Boņa lomā lieliski iejutās Armands Oščenkovs, mu-
zikanta Izidora lomā – skolotāja Karīna. 

Paldies visiem, kas atbalstīja pasākumu: Ludzas
Amatnieku centram un projekta darba grupas skolotājiem.
Koncerts izskanēja, bet palika ne tikai labas atmiņas, bet
arī projekta taustāmais ieguvums. – cītara. 

Ludzas novada Bērnu un jauniešu centrs īstenoja pro-
jektu “Ziemassvētku piedzīvojums”, kura ietvaros ie-
studēta bērnu rakstnieces Dainas Ozoliņas luga.
Izrādē ar nosaukumu “Aizmuksim no Ziemassvētkiem!?”
iesaistīti vairāku pulciņu dalībnieki: Skatuves mākslas
studija “Pepilota” (vad. Svetlana Rimša), deju studija
“FOUETTE” (vad. Oksana Štrauha), Tērpu un aksesuāru
pulciņš (vad. Ruta Zviedre) un Video pulciņš (vad.
Edmunds Kadakovskis). Pirmizrāde notiks divreiz – 18.
decembrī Nirzas pamatskolā un Otrajos Ziemassvētkos
26. decembrī Ludzā.

Svetlana Rimša un Vanda Žulina

14. decembrī Ludzas novada pašvaldība saņēma dāva-
nu no biedrības “Līdzdalībai nav vecuma” – salmu puzu-
rus. Biedrības valdes priekšsēdētāja Vera Putāne, pasnie-
dzot dāvanu domes priekšsēdētājas vietniekam Edgaram
Mekšam, teica tā:

“Šis puzurs ir veidots kopīgiem spēkiem ilgā un rūpī-
gā darbā. Dāvinot šo seno, latvisko rotājumu novada do-
mei, mēs vēlējāmies ideju par cilvēku vienotību un salie-
dētu darbu kopīga mērķa labā nodot tālāk – visai pilsētai
un novadam.

Puzurs ir viens no senākajiem Ziemas saulgriežu rotāju-
miem. Tā savdabīgo ģeometrisko - kristālisko struktūru un
formu var skaidrot dažādi: tiek uzskatīts, ka puzurī līdzsva-
rojas četras debespuses, zeme un debesis, pagātne, tagadne
un nākotne. Viena no tradicionālajām puzuru formām ir 12
kopā savērti mazie lukturīši, kas kopā simboliski veido gadu
ar 12 mēnešiem.

Gatavojot šo rotājumu, mēs šajā puzurī ielikām arī mūsu
pašu – mūsdienu cilvēku un kristiešu – pārliecību, ilgas
un cerības: prieku par katru cilvēciskuma un sabiedrības
vienotības piemēru, ilgas pēc skaistuma, līdzsvara un mie-
ra mums apkārt, iekšēju vajadzību būt dziļi iesakņotiem
savā kultūrā un tradīcijās un vienlaikus nepazaudēt garī-
gās dzīves vertikāli. Puzurs simbolizē arī mūsu pārliecī-

bu, ka īstu kopienu veido visdažādāko paaudžu un tautī-
bu cilvēki, kuru atšķirīgie talanti, spējas un pieredze līdzīgi
kā puzura mazie lukturīši veido vienu veselumu, un tajā
ikvienam ir sava neatkārtojama nozīme.” 

Pilsoniskās iniciatīvas projektu izolētības riska mazi-
nāšanai Ludzas novadā „Nāc, dari un aicini citus” rea-
lizē biedrība „Līdzdalībai nav vecuma”, pateicoties Kultūras
ministrijas un Dienvidlatgales NVO atbalsta centra fi-
nansiālajam atbalstam.

Salmu puzurs - projekta 
„Nāc, dari un aicini citus”

dalībnieku dāvinājums

Viduslaiku
modes

valdzinājums
Ludzas Novadpētniecības muzejs jau 97 gadus vāc,

rūpīgi saglabā un popularizē Austrumlatgales visdažā-
dākās vēstures liecības. Lai ietu kopsolī ar laiku, mu-
zejs savās ekspozīcijās izmanto mūsdienīgās tehnolo-
ģijas, tādējādi atspēkojot pazīstamo stereotipu „muzejs
- senatnīgo mantu glabātuve“. Pārkāpjot vēstures ek-
spozīcijas slieksni, apmeklētājam ir iespēja nevis pa-
sīvi vērot artefaktus vitrīnās, bet pārvērsties par ceļo-
tāju laikā.

Muzeja vēstures ekspozīcija sastāv no vairākām ek-
spozīciju zālēm, kas aptver laika posmu no aizvēstures
līdz 1918.gadam. Ekspozīcijas daļa „Viduslaiki Ludzas
novadā“ pamatā atspoguļo pētījumu rezultātus par Ludzas
Livonijas ordeņa pils vēsturi. 2014.gadā šī ekspozīcija
tika zinātniski pilnveidota un papildināta. Ekspozīcijā ir
apskatāmas 2014.gada vasarā pilskalnā veikto izrakumu
laikā atrastās senlietas, savukārt ar multimediju tehno-
loģijas palīdzību tagad ir iespējams vizuāli rekonstruēt
Ludzas pils digitālo panorāmu, kura ir izveidota patei-
coties Latgales attīstības aģentūras projektam „Pskov de
Tuor“. 2014.gadā Igaunijas - Latvijas - Krievijas pārro-
bežu sadarbības programmas projekta Nr. ELRI-191

„Arheoloģija,
Vara. Sabiedrība:
sadarbība arheo-
loģiskā mantoju-
ma aizsardzībai“
ietvaros tika iz-
gatavoti vidus-
laiku sievietes un
vīrieša tērpu at-
darinājumi, diem-
žēl - bez apaviem
(piešķirtais fi-
nansējums nebija
pietiekošs, lai ie-
gādātos apavus).
Lai papildinātu
ekspozīciju ar vi-
duslaiku sievietes
un vīrieša tērpu

atdarinājumiem un nodrošinātu to pieejamību plašam ap-
meklētāju lokam, 2015.gadā Ludzas novada mazo kul-
tūras projektu konkursā tika iesniegts un atbalstu guva
projekts „Vi duslaiku modes valdzinājums“ (līgums Nr.
P-125/2015). Par piešķirto finansējumu iegādājamies vī-
rieša un sievietes 16. gs. apavu rekonstrukcijas.

Pamatojoties uz reprodukcijām, tāda tipa apavi ir bijuši
karalim Henrijam VIII. Ļoti skaisti ir sievietes apavi ar iz-
šuvumiem un dārgakmentiņiem, uz korķa zoles. Šāda tipa
kurpes var uzskatīt par priekštečiem t.s. platformas kur-
pēm. Apavus izgatavoja Latvijas Mākslas akadēmijas ab-
solvente Guna Zommere: “Ar vēsturisko apavu izgatavošanu
nodarbojos kopš 2012.gada, par pamatinformāciju ņemot
atbilstoši laika periodam pieejamo gleznu, gravīru un zī-
mējumu reprodukcijas un specializētus ārvalstu literatū-
ras izdevumus. Apavu izgatavošanā izmantoju konkrētam
laika periodam atbilstošus materiālus – dabīga āda, vas-
kots lina diegs, lineļļa u.c. - pielietojot tā laika apavu iz-
gatavošanas tehniskos risinājumus un tradīcijas”.

Milāna Bule, 
Ludzas Novadpētniecības muzeja direktore

                  

 

Tikko kā atgriezusies no Polijas pilsētas Dembicas,
Ludzas muzeja ceļojošā izstāde ar poētisku nosaukumu
”Pilsēta ar skatu uz ezeru” ir devusies uz jaunu ekspo-
nēšanas vietu. Šoreiz par tās skatītājiem ir kļuvuši Lietuvas
pilsētas Visaginas iedzīvotāji.

Veidojot izstādi “Ludza ar skatu uz ezeru”, muzeja dar-
binieki ir mēģinājuši caur laika prizmu izgaismot spilgtā-
kos pilsētas vēstures un mūsdienu notikumus. Un tas viņiem
arī izdevies, jo Visaginas pilsētas iedzīvotāji izrādīja patie-
su interesi un aizrautību, iepazīstoties ar mūsu novada un
pilsētas vēsturi. Viņus pārsteidza neparastais izstādes māk-
slinieciskais risinājums – uz 12 baneriem izvietots patiess
fotostāsts par Ludzu. Krāsainās dabas ainavas ar Ludzas eze-
riem, vecās fotogrāfijas ar kolorītajām pilsētas ieliņām, māk-
slas un vēstures pieminekļi, ievērojamo novadnieku portreti
piesaistīja apmeklētāju skatus, radīja interesi un sajūsmu.

Šīs izstādes iniciatore, ilggadējs Ludzas Novadpētniecības
muzeja sadarbības partneris, biedrības “Augštaitijas ezeri” va-
dītāja Gaļina Udovenko. Pateicoties Udoveno kundzei, mūsu
muzeja izstādes ir biežs un gaidīts viesis Visaginas pilsētā. Sava
muzeja šai pilsētai pagaidām nav, jo, salīdzinot ar sirmo Ludzu,
Visagina atzīmē tikai savas pastāvēšanas ceturto gadu desmi-
tu. Iespējams, tas ir viens no iemesliem, kāpēc Visaginas ie-
dzīvotājus, kas sapņo kādreiz izveidot savu pilsētas muzeju, tik
ļoti interesē mūsu muzeja darbība.

Visagina ir Ludzas antipods. Klīstot pa pilsētu, jūs ne-
atradīsiet šauras ieliņas ar dārzu ieskautiem koka un akmens
namiem. Visaginas pilsētas raksturīgākā ainava – daudzstā-
vu daudzdzīvokļu nami, labi pārdomāts ceļu tīkls, alejas. Par
to, protams, nav jābrīnās, jo šī pilsēta tika celta kā mūsdienī-
ga Ignalinas AES darbinieku pilsēta. Lai arī Ignalinas AES

2009. gadā tika slēgta, Geigera skaitītājs, kas novietots pretī
pašvaldības ēkai, reāli darbojas. Vecākās paaudzes cilvēki šo
pilsētu pazīst kā Sņečkus. 1992. gadā tā tika pārdēvēta par
Visaginu. Šis nosaukums pārņemts no blakus esošā ezera un
ciema, kas kādreiz atradās mūsdienu pilsētas centra vietā.

Ir saglabājusies brīnišķīga leģenda par pilsētas no-
saukuma rašanos.

Sensenos laikos brīnišķīgajā zemē smaragdzaļu priežu ēnā
čaloja strautiņi un plauka krāšņas puķes, dāvājot šīs zemes ie-
dzīvotājiem prieku. Cilvēki šeit bija jautri, laimīgi un mīlēja viens
otru. Taču kādu dienu šajā laimīgajā zemē ieradās ienaidnieks.
Zaļo mežu un zilo ezeru zeme pildījās ar asinīm un vaidiem.
Drosmīgie, bezbailīgie cilts vīri izmisīgi cīnījās ar pretinieku.
Kad šķita, ka cīņa jau ir zaudēta, meža klajumā parādījās mei-
tene Gina. Pacēlusi ar abām rokām virs galvas zobenu, viņa
varonīgi devās pretī ienaidniekam. Šinī brīdī no ezera ūdeņiem
pacēlās virpuļviesulis.  Pacēla savā virpulī Ginu, virs ienaid-
nieku galvām nežēlīgi iemirdzējās zobens. Nav zināms, cik ilgi
turpinājās cīņa. Viesulis norima tikai tad, kad visi ienaidnie-
ka karotāji bija uzveikti. Pēkšņi izdzīvojušo cilts karavīru acu
priekšā Ginas paceltās rokas pārvērtās par spārniem, bet pati
meitene – par dzērvi. Savicināja spārnus un aizlaidās uz eze-
ru. Vēlāk ļaudis ezera krastos bieži redzēja dzērvi, tāpēc šo eze-
ru nodēvēja par Visaginu. Vēlāk, gribot uzsvērt meitenes Ginas
drosmi, pievienoja vīriešu dzimtes galotni, tā radās nosaukums
Visaginas “Visus aizstāvošais” (visus gina). 

Stella ar pilsētas simbolu – lidojošu dzērvi – ir novie-
tota pretī pilsētas pārvaldes ēkai. Simts metru attālumā no
tās – memoriālais akmens, kas norāda tieši uz to vietu, kur
sākās pilsēta.

Rita Kučāne, 
komunikāciju un sabiedrisko attiecību vadītāja

Pilsēta ar skatu uz ezeru 
atrod jaunus draugus
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TŪRISMS UN SPORTS

Vidusskolēni
sacentās 

pie basketbola
groziem

Starpnovadu skolu kausa izcīņa basketbolā 20. novembrī vienlai-
kus noritēja divās vietās. Ludzā sacentās1997.–99. gadā dzimušie jau-
nieši, Ciblas novada Felicianovā – jaunietes.

Zēnu konkurencē 1. vietu izcīnīja Kārsavas vidusskolas komanda:
Dainārs Lācis, Dairis Rubulis, Dāvis Naglis, Ardis Rudzīts, Ēriks
Starodumovs, Ritvars Pundurs, Ivo Burmeisters, Renārs Orinskis, Arnis
Gutans, Dāvis Blaus. Komandas treneris – skolotājs Viktorijs Krišāns.

2. vietā ir Ludzas pilsētas ģimnāzijas komanda: Elvis Kušners,
Dominiks Kozlovskis, Kristaps Logins, Jevģēnijs Murašovs,
Normunds Seņkāns, Armands Matvejevs, Intars Caune, Rolands Žei-
kars, Edvīns Matvejenko, Artūrs Skovna. Puiši trenējās sporta skolo-
tāju Gunāra Avota, Solvitas Narnickas un Ilutas Kaupužas vadībā.

Skolotājas Ilgas Stepanovas Ciblas vidusskolas komanda ierin-
dojās trešajā vietā. Komandā: Arvis Šmats, Aivis Haks, Mārtiņš Pavlovs,
Raivis Kozlovskis, Dairis Smirnovs, Verners Valters, Lauris Vonogs
un Kristiāns Punculs.

Zilupes vidusskolas komanda ir 4. vietā (sporta skolotājs Vitālijs
Rimšs), piektajā – Ludzas 2. vidusskolas basketbola vienība (sporta
skolotājs Antons Gendelis).

Ludzas pilsētas ģimnāzijas komanda izrādījās spēcīgākā mei-
teņu konkurencē. Skolotāju G. Avota, S. Narnickas un I. Kaupužas
veidotajā komandā: Sabīne Dadaļeva, Juta Bule, Laura Līvmane, Laura
Rutkovska, Agita Vasiļjeva, Lāsma Zagorska, Marija Dergačeva, Krista
Savicka, Elita Visocka un Evija Lisovska.

Ciblas vidusskolas meitenes ieguva 2. vietu. Līga Šmate, Agita
Stolere, Aleksandra Seimuškina, Renāte Kuzņecova, Jana Jolanta
Kizikova, Laine Rutka, Viktorija Poikāne un Viktorija Leščinska tre-
nējas skolotājas Ilgas Stepanovas vadībā.

Ludzas 2. vidusskolas Majas Piroženokas vadītā komanda pali-
ka trešajā vietā. Komandā: Samanta Stepanova, Ērika Kondratjeva,
Anastasija Maļiņņikova, Diāna Pavlova, Samanta Mitčenkova, Anastasija
Afončenkova, Anželika Rebinova un Alīna Romanova.

4. vietā – Kārsavas vidusskolas meitenes (sporta skolotājs V. Krišāns).
4. decembrī Ludzā pie basketbola groziem sacentās 2000.–2001.

gadā dzimušie jaunieši. Meiteņu konkurencē 1. vietu ieguva LPĢ ko-
manda: Lāsma Goremiko, Daniela Griševa, Laura Narnicka, Diāna
Lobina, Baiba Ruskule, Viviāna Krasutina, Madara Cibuļska, Juta
Bindemane (sporta skolotāja Solvita Narnicka). Otrās labākās ir
Kārsavas vidusskolas meitenes: Anda Šicāne, Kitija Ivulāne, Beāte
Rundāne, Emīlija Petinene, Elīna Caune, Faina Dobrovoļska, Ilārija
Ločmele, Katrīna Ločmele, Daira Poikāne (sporta skolotāja Olga
Labanova). Trešajā vietā ir Ludzas 2. vidusskolas komanda: Jelizaveta
Haindrava, Jevgenija Tolkačova, Jelena Romanova, Samanta
Mitčenko, Nika Steimakova, Glorija Demkova, Viktorija Griševa, Elīna
Miščenko (sporta skolotāji: M. Piroženoka, A. Gendelis).

4. vietā ir Ciblas vidusskolas meiteņu komanda (sporta skolotāja
I.Stepanova).

Zēnu konkurencē starpnovadu skolu kausa izcīņā basketbolā pā-
rāki izrādījās LPĢ jaunieši: Edvīns Zbitkovskis, Andis Solovjovs,
Maksims Čaupovs, Edvīns Mekšs, Georgijs Dobriņins, Ričards
Kondalovs, Daniels Podoļecs, Edijs Iļjenkovs, Ēriks Groševs, Niks
Daniels Safroņenko.  Komandu trenē sporta skolotājs Gunārs Avots.
Otrajā vietā ierindojās Kārsavas vidusskolas vienība: Roberts
Rancāns, Lenards Krieviņš, Rūdis Laganovskis, Edgars Gadžega, Gatis
Grišulis, Arnis Gabrāns, Stefāns Gavrilovs, Ronalds Staņislavskis,
Edvards Demidjuks. Zēni trenējas skolotājas Olgas Lobanovas vadī-
bā. Zilupes vidusskolas komanda ieguva 3. vietu.  Sporta skolotā-
ju V. Rimša un S. Fenčenko vadībā komandā spēlē Danila Starnovskis,
Jansons Romands, Glebs Mošerenoks, Kirils Kaseckis, Dmitrijs
Cvetkovs, Glebs Kovtuns, Jānis Ļubimovs, Jegors Raks. 

4. vietā ierindojās Ludzas 2. vidusskolas komanda, 5. vietā palika
Ciblas vidusskolas jauniešu vienība.

Latgales vēstniecībā “GORS”
26. novembrī Latgales tūrisma
konferencē „Kvalitāte Latgales
tūrismā – svarīgs faktors kon-
kurētspējīga galamērķa attīstī-
bā” pulcējās ap 200 Latgales tū-
risma uzņēmēju, pašvaldību
vadītāju, tūrisma speciālistu, tū-
risma nozares interesentu, lai
analizētu faktorus, kas kavē ilg-
tspējīga tūrisma attīstību re-
ģionā, kā arī nospraustu tālākā
darba virzienus, tos iekļāva kon-
ferencē pieņemtajā Rezolūcijā.
Ludza ieguva balvu nominācijā
“Inovatīvākais tūrisma pro-
dukts Latgalē 2015” par virtuālo
vēsturiskās Ludzas pils rekons-
trukciju ar audio/video ekskur-
sijas palīdzību, kas tapis patei-
coties Latgales reģiona attīstības
aģentūras atbalstam.

Konferences dalībniekus uzru-
nāja Latgales reģiona plānošanas
padomes priekšsēdētāja Alīna
Gendele, Rēzeknes pilsētas domes
priekšsēdētājs Aleksandrs
Bartaševičs, gan arī Latgales tū-
risma asociācijas “Ezerzeme”
valdes priekšsēdētāja Līga
Kondrāte, uzsverot to, ka Latgales
reģionam ir nepieciešama vieno-
ta, sadarbībā balstīta uz kvalitatī-
vu galaproduktu orientēta tūrisma
un mārketinga stratēģija. Latgales
plānošanas reģiona administrāci-
jas vadītāja Iveta Maļina–Tabūne
runāja par Latgales tūrisma jomu
tautsaimniecībā, kā arī par iespē-
jām piesaistīt Eiropas Savienības
līdzekļus tūrisma attīstībai. 

Priecē tas, ka arvien pieaug tū-
ristu skaits, Latgale joprojām ir
pievilcīgs galamērķis ar savu glez-
naino dabu, cilvēku viesmīlību,
amatnieku piedāvājumu un īpašo
kulināro mantojumu, tomēr tika ie-
zīmētas arī problēmas – vispirms
jau pievilcīgas, atraktīvas un in-
formatīvas interneta vietnes trū-
kums, kurā varētu atrast infor-
māciju par visiem Latgales tūris-
ma objektiem. Kā piedāvāt tūris-
tam Latgali, kā izveidot un pa-
sniegt kvalitatīvu tūrisma pro-
duktu, komunicēt, lai ceļotāji ne-
paietu garām zilo ezeru zemei –
par to runāja Latvijas Universitātes
Ekonomikas un vadības zinātnis-
kā institūta vadošā pētniece un ne-
atkarīgā eksperte Dr.oec.  Aija Van
der Steina, balstoties uz praktis-
kiem piemēriem un iegūto piere-
dzi, un iezīmēja galvenās problē-
mas, dzejniece un tūristu gide
Anna Rancāne, kura uzsvēra, ka
tūrismā sīkumu nav un kļūdas ne-

tiek piedotas, tūrisma operatora
“Laimtūre” direktore Ilona
Daugste, ka jāatceras par sīvo kon-
kurenci tūrismā. Par valsts tūris-
ma politiku un paveikto 2015. gadā
stāstīja Tūrisma attīstības valsts
aģentūras direktora v.i. Inese Šī-
rava uzsverot, ka var pievilināt tū-
ristu tieši Latgalei, meklējot at-
šķirīgo un raksturīgo reģionam gan
ēdienā, gan tradicionālajā apbūvē,
gan kultūrvidē utt.. Tūristi vēlas
Latgalē izbaudīt autentisko, īpa-
šo, tostarp arī šmakovku, kas ir
Latgales kulinārā mantojuma ne-
atņemama sastāvdaļa, taču uzņē-
mēji pat negribēja runāt par tiem
moku ceļiem un milzīgajiem tē-
riņiem, kas ir jāizcieš, lai panāk-
tu šī produkta likumīgu un legā-
lu izmantošanu savā tūrisma biz-
nesā. Iedegās diskusija arī par to
– ja tūristi vēlas redzēt Latgalē at-
šķirīgo un īpašo, dzirdēt latgalie-
šu valodu, redzēt latgaliskos uz-
rakstus, tad latgalisko vietu no-
saukumu un norāžu atjaunotājiem
ir jāsaskaras ar Valsts valodas in-
spekcijas aizliegumiem. Daudz
rūgtas pieredzes tūrisma uzņē-
mējiem ir bijis ar norādes zīmju
un reklāmas baneru izvietošanu –
par tām informēja VAS “Latvijas
Valsts ceļi” pārstāvis Māris
Zaļaiskalns. Vidzemes tūrisma aso-
ciācijas pārstāvis Jānis Sijāts da-
lījās Vidzemes pieredzē par ve-
lotūrisma projektu īstenošanu un
sniedza daudz jaunu ideju un pa-
domu šī populārā tūrisma veida at-
tīstīšanai Latgalē. 

Auditorija nebija vienaldzīga,
katru jautājumu uzņēma ar dis-
kusijām, kuras rosināja arī abi mo-
deratori – tūrisma nozares profe-
sionāļi Aivars Mackevičs un
Aivars Alvaro Provejs, kuri kon-
ferences darbu veiksmīgi vadīja

latgaliešu valodā.
Diskusijas rezultātā konferen-

ces dalībnieki nolēma, ka, bal-
stoties uz esošajām iestrādēm un
apvienojot spēkus, nepieciešams
nostiprināt tūrisma nozari kā
augsta pakalpojuma kvalitātes sek-
toru, lai veidotu Latgali par pie-
vilcīgu un populāru tūristu gala-
mērķi gan Latvijas, gan ārvalstu
tūristiem.

Konferences noslēgumā tika
apbalvoti tūrisma nozares profe-
sionāļi, kas uzvarēja konkursā kon-
kursa „LATGALES TŪRIS-
MA GADA BALVA 2015”.   

Daugavpils Marka Rotko māk-
slas centrs kļuva par uzvarētāju no-
minācijā “Labākais jaunais tūris-
ma objekts”. Daugavpils novada
tūrisma informācijas centrs saņē-
ma apbalvojumu “Labākais tū-
risma informācijas centrs 2015”,
bet Daugavpils viesnīca “Park
Hotel Latgola”*** ieguva apbal-
vojumu nominācijā “Labākā tū-
ristu mītne pilsētā 2015”. Labākās
lauku tūrisma mītnes godalgu ie-
guva viesu māja “Zaļā sala”
(Rēzeknes novads), bet Ludzas no-
vads ieguva balvu nominācijā
“Inovatīvākais tūrisma produkts
Latgalē 2015” par virtuālo vēstu-
riskās Ludzas pils rekonstrukciju
ar audio/video ekskursijas palī-
dzību, kas tapis pateicoties
Latgales reģiona attīstības aģen-
tūras projektam. 

Latgales tūrisma konferenci, kā
arī apmācību seminārus pirms tās,
rīkoja Latgales reģiona tūrisma
asociācijas “Ezerzeme”, sadarbī-
bā ar Tūrisma attīstības valsts
aģentūru, Latgales plānošanas re-
ģionu un Latgales reģiona attīstī-
bas aģentūru. 

Līga Kondrāte,
Ludzas novada TIC vadītāja

Latvijas čempionātā jauniešiem un jaunietēm atsevišķos
vingrinājumos, kas notika šā gada novembrī Saldū, spē-
kiem mēroties devās arī Ludzas novada Sporta skolas ko-
manda. Sacensības noritēja grūšanā un raušanā 2 vecu-
ma grupās: 

1998.–2000. gadā dzimušajiem; 
2001. gadā dzimušajiem un jaunākiem. 
Mūsu sportisti demonstrēja labu fizisko sagatavotību un

uzrādīja lieliskus rezultātus:
Marija Petrova (2001. dz. g.) izcīnīja I vietu raušanā

un I vietu grūšanā (treneri: I. Afanasjevs un V.
Dolgiļevičs);

Linda Sprūža (2000. dz. g.) ieguva II vietu raušanā un
I vietu grūšanā (treneris V. Dolgiļevičs);

Diana Černihoviča (2005. dz. g.) abās disciplīnās ie-
guva III vietu (treneris I. Afanasjevs);

Ritvars Zaharāns (2005. dz. g.) raušanā izcīnīja II vie-
tu, grūšanā – II vietu (treneris V. Dolgiļevičs);

II vietu abās disciplīnās ieguva Vitālijs Petrovs (2003.
dz. g., treneris D. Žulins), Vlads Prokofjevs (2003. dz. g.,
treneris V. Dolgiļevičs) un Maksims Petrovs (2000. dz. g.,

treneris I. Afanasjevs);
III vietu abās disciplīnās izcīnīja Mihails Pozņaks (2003.

dz. g., treneris D. Žulins) un Ēriks Filipčenko (2000. dz.
g., treneris I. Afanasjevs);

Maksims Sokolovs (2005. dz. g., treneris I. Afanasjevs)
un Lauris Ruško (2003. dz. g., treneris V. Dolgiļevičs) uz-
rādīja trešo labāko rezultātu raušanā.

Sagatavoja
Svetlana Rimša,

sabiedrisko attiecību speciāliste

Sacentās spēcīgākie no stiprākajiem

Latgales tūrisma konferencē
iezīmē jaunus nozares attīstības

virzienus un apbalvo labākos
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Sofiju Buli (Briģu pag.)
Mariju Gailišu (Rundēnu pag.)
Alekseju Gudakovski (Pildas pag.)
Annu Frančenko (Pureņu pag.)
Mihailu Koroļovu (Ludzā)
Jekaterinu Kravčenko 
(Istras pag.)
Janīnu Mikijansku (Pureņu pag.)
Antoņinu Mikitanovu 
(Pildas pag.)
Tamāru Mošenoku 
(Rundēnu pag.)
Sergeju Obuhovu (Rundēnu pag.)
Antonu Oļšveski (Ludzā)
Praskovju Paškovu 

(Rundēnu pag.)
Ludmilu Razvadovsku
(Rundēnu pag.)
Ļubovu Rimšu (Briģu pag.)
Arkādiju Romanovski (Ludzā)
Jekaterinu Rubcovu (Istras pag.)
Annu Rudoviču (Ludzā)
Venerandu Saukāni (Cirmas pag.)
Anastasiju Spitāni (Ludzā)
Annu Stolbošinsku (Ludzā)
Tamaru Survilo (Rundēnu pag.)
Ņinu Tašlikovu (Ludzā)
Mariju Tolkačovu (Ludzā)
Valentīnu Začesti (Ludzā)
Annu Vasiļjevu (Rundēnu pag.)

Visu decembri Pureņu pagasta bib-
liotēkas lasītavā izstāde “Idejas
Ziemassvētkiem” (idejas svētku gal-
dam un mājokļa noformēšanai)
19. decembrīplkst. 11:00 Pureņu pa-
gasta pārvaldes zālē aktīvā pēcpus-
diena pagasta bērniem un jauniešiem
“Kas zem eglītes?” – radošā darbnīca,
konkursi, balvas un jautrība.
20. decembrī plkst. 12:00 (pēc Sv.
Mises) Ludzas Romas katoļu baz-
nīcā būs Ziemassvētku ieskaņas
koncerts, ko sniegs Ludzas Mūzikas
pamatskolas audzēkni
20. decembrī plkst. 14:00 Briģu pa-
gasta tautas namā radošā darbnīca
“Piparkuku cepšana”
20. decembrī plkst. plkst. 14:00
Raipoles Romas katoļu baznīcā no-
tiks Sv. Mise, kurā piedalīsies
Ludzas mūzikas pamatskolas kora
klases koris un solisti
25. decembrī plkst. 11:00 Istalsnas
klubā pasākums bērniem
“Ziemassvētki mežā”
25. decembrī plkst.14:00 Isnaudas
Tautas namā Ziemassvētku pasā-
kums bērniem ”Ziemassvētki
mežā”. Izrādi bērniem sagatavoja
Ludzas novada BJC Skatuves
mākslas studija ”Pepilota”, rotaļās
un atrakcijās piedalīsies bērnu ama-
tierteātris „Kaktuss”.
25. decembrī plkst. 16:00 Cirmas
Tautas namā Ziemassvētku koncerts
25. decembrī plkst.17:00 Pildas
Tautas namā – svētku koncerts
“Priecīgus Ziemassvētkus!”. Plkst.
21:00 balle. Spēlēs JANA.
Bezmaksas ieeja.
25. decembrī plkst. 19:00 Istras
Tautas namā – Ziemassvētku bal-
le. Uzstāsies amatierteātris
„Nezolotaja molodež”, būs dzīvā
mūzika. Ieeja – 1,50 EUR.

25. decembrī plkst. 19:00 Rundēnu
Tautas namā pasākums
“Ziemassvētku vakars”
26. decembrī plkst. 15:00 Ludzas
Tautas namā izrāde “Aizmuksim no
Ziemassvētkiem!?”
26. decembrī plkst.18: 00 Ņukšu
Tautas namā tautas deju kolektīva
“KLIP-KLAP” 10 gadu jubilejas
koncerts
26. decembrī plkst. 19:00 Briģu pa-
gasta tautas namā Ziemassvētku bal-
le kopā ar grupu „Pulss”. Pasākums
būs ar galdiņiem, līdzi jāņem groziņš.
26. decembrī plkst. 20:00 Pureņu
pagasta pārvaldes zālē atpūtas va-
kars ar groziņiem “Ziemassvētku va-
kars Pureņos”. Par mūziku parū-
pēsies DJ Edgars.
26. decembrī plkst. 21:00 Cirmas
Tautas namā Ziemassvetku diskotēka
27. decembrī plkst. 14:00 Ludzas
kinoteātrī dokumentālais treileris
“Prāta vētra – starp krastiem”.
Filmas ilgums 1,5 st., ieeja 1 EUR.
28. decembrī plkst. 18:30 Ludzas
kinoteātrī Ziemassvētku muzikālās
apvienības labdarības koncerts
“Pasaules gaisma”
29. decembrī plkst. 11:00 Pildas
Tautas namā teatralizēts uzvedums
bērniem pie Jaungada eglītes “Reiz
mežā dzima eglīte” (īpaši gaidīti
pirmskolas vecuma bērni).
Turpinājumā – svētku diskotēka.
30. decembrī plkst. 12:00 Cirmas
pagasta bibliotēkā Jaungada eglīte
pagasta bērniem
31. decembrī plkst.11:00 Ņukšu
tautas namā – Eglīte bērniem
31. decembrī plkst. 22:00 Rundēnu
Tautas namā Karnevāls
1. janvārī no plkst. 1:00 Nirzas tau-
tas namā pasākums “Priecāsimies
kopā Jaungada naktī!”

Cienījamie ludzānieši! Pirms ga-
tavojamies sagaidīt svētku brīnumu,
iedegsim piedošanas un labestības
svecītes savās sirdīs un prātos! 
Cienījamie kolēģi, pedagogi, sko-
las tehniskie darbinieki! Svētku
gaismā sakārtosim domas, nosvēr-
sim labo un slikto, smelsim mieru,
pacietību un dalīsimies mīlestībā ar
mūsu audzēkņiem arī turpmāk!
Cienījamie skolotāji – seniori!
Jums – sirsnīgākie pateicības vār-
di un lai svētku gaisma stiprina ve-
selību un izturību!
Mīļie skolēni! Jūs lai silda zināt-
kāres, mērķtiecības un labo darbu
svecīšu gaisma!
Priecīgus Ziemassvētkus un laimī-
gu 2016. gadu visiem sadarbības par-
tneriem! Lai piepildās visi saņem-
tie un nodotie vēlējumi!

Ludzas 2. vidusskolas direktore 
Zinaīda Buliga

Sveces ir Adventa vainaga simbols. Adventa vai-
nagā nu jau deg 3 sveces – pirmā ir cerība, otrā – miers,
trešā – prieks, bet  ceturto iedegsim 20. decembrī –
mīlestībai.  Ziemassvētki ir laiks, kad gan dabā, gan
dvēselē gaisma uzvar tumsu, izcīnot mūžīgo cīņu starp
labo un ļauno. Tas ir brīnumains laiks, kad uz pasauli
var paraudzīties bez naida un dusmām un atbrīvota
dvēsele kaut uz brīdi atgūst mieru. Tas ir laiks, kad
tiek nolīdzināti parādi un aizmirstas ķildas, kad tiek
pārvērtēts un izvērtēts padarītais, kad cilvēkā stip-
rāk nekā jebkad rodas vēlēšanās darīt labu.
Ziemassvētki ir brīdis, kad nepieciešama sakārtotī-
ba, līdzsvara izjūta un miers gan apkārtējā pasaulē,
gan sevī. Ziemassvētki – laiks, kad vēlamies apvie-
not balto gan sevī, gan dabā. Baltam kļūt nozīmē kļūt
atpestītam, kļūt skaidram, daiļam un labam reizē. 

Otrajos Ziemassvētkos, 26. decembrī plkst. 15:00
ielūdzam uz kinoteātra telpām, lai kopā noskatītos
Bērnu un jauniešu centra iestudēto lugu “Aizmuksim
no Ziemassvētkiem!?”.

27. decembrī plkst. 14:00 aicinām uz kinoteātri, kur
tiks demonstrēta dokumentālā filmu treileri “Prāta vēt-

ra – starp krastiem”. Šis ir stāsts par četriem, atšķirī-
giem taču sirdī līdzīgiem skolas biedriem. Viņi piedzima
70 gadu vidū, izauga ar padomju multenēm. Mūsu valsts
neatkarības priekšvakarā izveidoja jaunu grupu
“Prāta vētra”. Filmas ilgums 1,5 st., ieeja 1 EUR.

28. decembrī plkst. 18:30 ziemassvētku muzikālā
apvienība aicina visus mūzikas mīļotājus uz labdarī-
bas koncertu “Pasaules gaisma”. Koncertā skanēs ap-
vienības skaistākās melodijas, kuras komponējuši mū-
ziķu draugi – latgaliešu komponisti L. Brence, I.
Gedroica, T. Lipskis u.c. Koncerts būs kā īpaša dāva-
na ikvienam klausītājam, projekta “Bērni palīdz bēr-
niem” ietvaros, bet Ludzas maznodrošināto ģimeņu bēr-
niem būs arī dāvanu pakas no Austrijas. Koncerta vei-
dotāji aicina arī koncerta apmeklētājus iesaistīties labo
darbu ķēdītē, atnesot uz koncertu zeķes, cimdus, ce-
pures, kādu saldumu, jo ikviena dāvātā lieta priecēs bēr-
nu sirsniņas. Lai mierīgas ir Jūsu sirdis un gaišas sve-
ces deg Adventa vainagā, lai patiesi laimīgs, veiksmīgs
un veselīgs mums visiem ir jaunais Pērtiķa gads!

V.Razumovska,
Ludzas Tautas nama direktore

Ziemassvētku miers mūsu dvēselēsZiemassvētku miers mūsu dvēselēs

24. decembris, Kūču diena: Ganiņu Sv. Mise plkst. 18:00
25. decembris, Kristus Dzimšanas lielie svētki: Sv.
Mise plkst. 10:00
26. decembris, Sv. Stefana svētki: Sv. Mise plkst. 10:00
27. decembris, Sv. Ģimenes svētki: Sv. Mise plkst.
9:00 un 11:00
28. decembris, Sv. nevainīgo bērniņu svētki: Sv. Mise

plkst. 10:00
29. decembrī Sv. Mise plkst. 18:00
30. decembrī Sv. Mise plkst. 10:00
31. decembrī Svētā Stunda plkst. 17:00, Sv. Mise plkst.
18:00
1. janvāris, Vissv. Jaunavas Marijas – Dieva Mātes
svētki: Sv. Mise plkst. 10:00

Ziemassvētku laika dievkalpojumi 
Ludzas katoļu baznīcā

Mīļie “Pasaciņas’’ darbinieki un mazuļi, ve-
cāki un vecvecāki, Ludzas novada pašvaldī-
bas darbinieki un novada iestāžu darbinieki,
mūsu sadarbības partneri!
Lai mums visiem ir gaišu noskaņu, sirsnības un
tuvāko cilvēku mīlestības apvīti Ziemassvētki!
Lai mums visiem veiksmes, notikumiem, pozi-
tīvām ziņām un svētītiem darbiem bagāti 2016.
gadā ir visi 12 mēneši!

Ludzas PII „Pasaciņas” vadītāja 
D. Golubeva

Paldies par sadarbību
2015./16.m.g. Latvijas skolas varēja pēc brīvas izvēles pieteikties diagnosticējošajiem darbiem par ceļu sa-

tiksmes drošības jautājumiem. To mērķis – novērtēt prasmes un zināšanas par satiksmes drošību, kā arī attiek-
smi pret savu un līdzcilvēku drošību ceļu satiksmē. 

Ludzas pilsētas ģimnāzija pieteicās šim pārbaudes darbam un jau 4. novembrī 4.ab klašu skolēni to pil-
dīja. Lai labāk sagatavotos diagnostikas darbam, pēc skolas direktores lūguma Valsts policijas Ludzas ie-
cirkņa inspektors Aldis Lipskis 4. klases skolēniem noorganizēja āra nodarbību, kur bērni mācījās krus-
tojumu šķērsošanu pēc policista žestiem, noskaidroja dažādus nezināmus jautājumus. Skola atzinīgi no-
vērtē sadarbību ar Ludzas policijas iecirkņa darbiniekiem.

Savukārt 8. klases audzinātājas saka paldies par palīdzību CSN apgūšanā Kristīnei Bondarenko.

APSVEICAM!

Tāds savāds skaistums iemirdzas Tev acīs,
Jo gadi ne vien ņem, bet arī dod;
Ir iegūts tas, ar gudrību kas nācis,
Ar gadu skrējieniem ir jāsarod.

/J.Tabūne/
Ludzas novada pašvaldība sveic visus decembra jubilārus,Ludzas novada pašvaldība sveic visus decembra jubilārus,
bet jo īpaši:bet jo īpaši:

Ziemassvētku Labdarības akcija Ludzā

Aicinām Ludzas cilvēkus ziedot ziemai nepieciešamās lietas –
zeķītes, cimdiņus, šallītes, cepurītes un citu. Visjaukākais, ka šīs
mantas mūsu čaklās mammas, vecmammas un jebkurš, kam čak-
las un mācošas rokas – var noadīt paši un ne vienu vien pāri un
tad jau var noziedot tiem, kam nav, bet ļoti vajag. Varbūt Jums
mājās ir nopirkta kāda ziemas cepure, bet izrādījusies par mazu?

Tāda dāvana būtu gan noderīga, gan arī kādam bērnam at-
grieztu ticību Ziemassvētku vecītī. 

Ziedojumus gaidām līdz 29. decembrim Sarkanā Krusta ēkā
Latgales ielā 129, Ludzā.

Sadarbībā ar Sarkano Krustu Ludzā 
akcijas organizators Igors Malzubs (mob. 28882795)

PASĀKUMU KALENDĀRS

Gaišas domas, prieks un labestība,
Lai par slieksni Ziemassvētkos nāk,
Un ne tikai saņemt mīlestību -
Citiem dot to arī sirds lai māk!

Mīļi sveicu visus savu kolektīvu dalībniekus un
kolektīvu vadītājus!

Lai Ziemassvētkos atnākusī gaisma un labestī-
ba pavada Jūs visu nākamo gadu, un tikai gaišas
domas lai palīdz veikt lielus un mazus darbus svēt-
kos un ikdienā.

Ņukšu Tautas nama vadītāja Aija

Katru dienu pa sapnim, pa cerībai,
Smaidam siltam un vārdam sirsnīgam;
Katru dienu pa prieka brītiņam,
Lai ievijas dzīves apcirkņos!

Skaistajā dzīves jubilejā
GUNĀRU ŅUKŠU 

sveic Ludzas Novadpētniecības
muzeja kolektīvs.
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Время работы самоуправления 
Лудзенского края в праздничные дни

Время работы самоуправления Лудзенского края в
праздничные дни:
� среда, 23 декабря – рабочий день с 08:00 до 12:00 и с 13:00

до 15:00
� четверг, 24 декабря – выходной
� пятница, 25 декабря – выходной
Время работы КАССЫ самоуправления Лудзенского края:
� среда, 23 декабря – рабочий день с 08:00 до 12:00 и с 13:00

до 14:00
� четверг, 24 декабря – выходной
� пятница, 25 декабря – выходной

На дискуссии Круглый стол с дальнейшими пла-
нами жителей ознакомил заместитель председате-
ля думы края по вопросам развития Айварс
Мейкшанс. Источники финанасирования проектов
разные: фонды Европейского Союза, государство
и средства самоуправления.

Цель программы развития Латгалии – 
содействовать предпринимательской 
деятельности

В рамках Латгальской программы выделены
средства для развития предпринимательской дея-
тельности в регионе.

Привлекая средства ЕС, необходимо выпол-
нить два критерия: если планируешь привлечь
финансирование в размере 41 000 евро, в ре-
зультате необходимо создать одно рабочее место
или привлечь инвестиции на развитие предпри-
нимательской деятельности (например, вкладывая
1 миллион евро из средств ЕС, необходимо при-
влечь инвестиции на такую же сумму).

Планируется реконструировать три городские
улицы: ул. Оду, ул. Юрджа, переулок Латгалес.
Уже разработан технический проект пере-
стройки моста через реку Гарбари. 

Также планируется обустройство помещений и
территории для нужд производсва в Тутани
Цирмской волости, где предполагают построить ан-
гар для производства брусчатки. В настоящее вре-
мя идут переговоры с предпринимателем. 

Сохранение культурно-исторического наследия
Многое задумано сделать на Замковой горе.
Продолжатся работы по сохранению камен-

ных стен. 
На Замковой горе рассчитывают провести осве-

щение, построить подвесной мост с Замковой горы
к католическому костелу, отремонтировать ступе-

ни лестницы и подъездную дорогу. 
Этот объект уже стал символом города, все гости

города бывают там.
Необходимо завершить создание исторической

экспозиции в синагоге.

Благоустроят самые большие 
учреждения образования края

Стратегия развития системы образования пред-
усматривает, что и в дальнейшем самыми большими
учреждениями образования в крае будут Лудзенская
городская гимназия и Лудзенская средняя школа №2.

Планируют улучшить материальную базу этих
школ. Отремонтируют здание интерната, пла-
нируется приобрести современное оборудование
для кабинетов естествознания и улучшить
спортивную базу. 

Программа Службы поддержки села
LEADER – развитие инфраструктуры
культуры, спорта и отдыха

Идеи проектов в рамках этой программы: обу-
строить новую детскую площадку в городском
парке (место еще не выбрано).

Двор каждого многоквартирного дома обору-
довать хотя бы некоторыми элементами игровой пло-
щадки (качели, брусья, горки для катания и т.д.)   

Необходимо завершить реставрацию органа в
Лудзенском католическом костеле, на территории
Райпольской церкви оборудовать освещение.

Планируется благоустроить территорию
Опольского святого источника. Установить на
подъездных путях к кладбищам необходимые
указатели.

Есть идея создать в крае парк приключений, та-
кой, как популярный парк в Браки, в Сигулде.

Продолжение на 2-ой странице

Много дел запланировано в 2016 году

В праздничные дни проезд 
в городских автобусах – бесплатно!

Депутаты думы Лудзенского края приняли решение 25 де-
кабря, 31 декабря 2015 года и 7 января 2016 года всем пасса-
жирам городских маршрутных автобусов обеспечить бес-
платный проезд.

Расписание движения городских маршрутных автобусов в
Лудзе 25 декабря и 31 декабря:

Председатель думы Лудзенского
края будет принимать жителей 
в ООО «Ludzas apsaimniekotājs»
24 ноября в 16:00 – 18:00 (и каждый четвертый вторник ме-

сяца) в кабинете председателя правления ООО “Ludzas
apsaimniekotājs” будет проходить прием жителей по вопросам
обхозяйствования многоквартирных домов.Жителей будет при-
нимать председатель думы Лудзенского края Алина Генделе и
председатель правления ООО “Ludzas apsaimniekotājs” Андрис
Липацис.

    

1  8:43 9:25 10:49 11:31 15:40 16:22 

2  8:45 9:27 10:51 11:33 15:42 16:24 

3  8:46 9:28 10:52 11:34 15:43 16:25 

4  8:47 9:29 10:53 11:35 15:44 16:26 

5   8:48 9:30 10:54 11:36 15:45 16:27 

6 .  8:49 9:31 10:55 11:37 15:46 16:28 

7.  « » 8:50 9:32 10:56 11:38 15:47 16:29 

8. .  8:51 9:33 10:57 11:39 15:48 16:30 

9 .  8:53 9:35 10:59 11:41 15:49 16:32 

10  8:54 9:36 11:00 11:42 15:51 16:33 

11 .  8:55 9:37 11:01 11:43 15:52 16:34 

12 .  8:56 9:38 11:02 11:44 15:53 16:35 

13 .  8:57 9:39 11:03 11:45 15:54 16:36 

14 .  8:58 9:40 11:04 11:46 15:55 16:37 

15 . .  8:59 9:41 11:05 11:47 15:56 16:38 

16  “ ” 9:01 9:43 11:07 11:49 15:58 16:39 

17  ( ) 9:03 9:45 11:09 11:51 16:00 16:42 

 

 –  
    

1  ( ) 9:04 9:46 11:10 11:52 16:01 16:43 

2  “ ” 9:06 9:48 11:12 11:54 16:03 16:45 

3 . .  9:08 9:50 11:14 11:56 16:05 16:47 

4 .  9:09 9:51 11:15 11:57 16:06 16:48 

5 .  9:10 9:52 11:16 11:58 16:07 16:49 

6 .  9:11 9:53 11:17 11:59 16:08 16:50 

7 .  9:12 9:54 11:18 12:00 16:09 16:51 

8  9:13 9:55 11:19 12:01 16:10 16:52 

9 .  9:14 9:56 11:20 12:02 16:11 16:53 

10 .    9:16 9:58 11:22 12:04 16:13 16:55 

11  « » 9:17 9:59 11:23 12:05 16:14 16:56 

12 .  9:18 10:00 11:24 12:06 16:15 16:57 

13   9:19 10:01 11:25 12:07 16:16 16:58 

14  9:20 10:02 11:26 12:08 16:17 16:59 

15  9:21 10:03 11:27 12:09 16:18 17:00 

16  9:22 10:04 11:28 12:10 16:19 17:01 

17  9:24 10:06 11:30 12:12 16:21 17:03 

РОЖДЕСТВЕНСКАЯ ВЫСТАВКА-ПРОДАЖА

с 21 по 23 декабря 

9:00 – 15:00

в зале на 1-ом этаже 
здания самоуправления 

Лудзенского края 
(ул. Райня 16A, Лудза) 

Организует общество 
«Līdzdalībai nav vecuma» 

В выставке приглашаются принять участие все рукодельники.

Телефон для справок: 29108873 (Вера Путане)

7 января автобусы будут курсировать по обычному распи-
санию.

Расходы транспортных услуг будут оплачены из бюджета са-
моуправления Лудзенского края.
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Бассейн – реально ли это
Бассейн, о котором мечтали уже многие поколения лудзенцев, мо-

жет быть построен уже через несколько лет. Из бюджета следую-
щего года планируют выделить средства на разработку технического
проекта.

Вероятнее всего, он будет находиться около школы. Изучаются
технические возможности строительства бассейна на свободной пло-
щадке (перекресток улиц Миглиниека и 18 Ноября).  

Восстановят сельские дороги
В рамках Программы развития села (до 2020 г.) в каждой воло-

сти восстановят 2-3 участка дорог.
На домашней страничке Думы края можно изучить, какие уча-

стки дорог входят в число приоритетных. На выделенные волости
средства можно восстановить 4-5 км дорог, хотя общая сумма, пред-
усмотренная для восстановления дорог, внушительная – 1,62 мил-
лиона евро.

Самый большой проект развития социальной инфраструктуры
– утепление здания по ул. 18 ноября №17а (бывшее здание СЭС). 

Здесь собираются открыть социальный центр, где будут предо-
ставлены услуги ночного приюта, дневного центра, бани. 

Из бюджета самоуправления – бесплатные обеды для школь-
ников, ремонт улиц…

В апреле планируют завершить реновацию Лудзенского НД. Ранее
планировалось завершить все работы уже до конца этого года, но позд-
нее было принято решение о реновации не только малого и большого
зала, но и фойе. В связи с этим продлен срок окончания работ. Для
реновации фойе будет объявлена новая закупка.

Алина Генделе:
Не будем спешить. Все надо сделать качественно, чтобы НД про-

служил еще многие годы. Тщательно планируется интерьер, детали.
Лучше все сделать не так быстро, зато основательно.

Минимум на одну улицу будет нанесено двойное покрытие. Там,
где приведены в порядок все коммуникации. 

Ул. Пелду и Личу подключат к централизованной канализационной
системе.  

Планируют выделить средства из бюджета самоуправления на бес-
платные обеды для учеников 6 классов.

В детских садах «Namiņš» и «Pasaciņa» оборудуют детские иг-
ровые площадки.

Самоуправление продолжит софинансировать реновацию мно-
гоквартирных домов и благоустройство дворов.

Как и каждый год, можно участвовать в конкурсе малых проектов
культуры, конкурсе молодых предпринимателей, заявки можно бу-
дет подать в общественные организации. Большую сумму выделят
на трудоустройство молодежи в летний период, так как ранее пред-
ложение превышало спрос.

Задумок много.
Ознакомиться с презентацией, где более подробно рассказыва-

ется о запланированной работе самоуправления края, предполагаемом
финансировании, можно на домашней страничке самоуправления. 

Предложения жителей
Во время дискуссии было задано много вопросов и высказаны

следующие предложения.
В обязывающих правилах предусмотреть норму, на каком рас-

стоянии от забора, отделяющего два частных участка, можно сажать
деревья и декоративные кустарники;

Проводя централизованный водопровод и канализацию, согла-
совывать это с владельцами домов.

Ф. Бокиш напомнил о необходимости реновации школьного ин-
терната, а также о ремонте наружных стен и крыши II корпуса
Лудзенской средней школы №2. (Ремонт  будут делать летом – по-
обещала председатель думы).

Ванда Жулина, корреспондент

Служба поддержки села объявляет о
приеме заявок на конкурс проектов

Лудзенское отделение ООО «Латвийский центр сельских кон-
сультаций и образования» (ЛЦСКО) информирует о том, что Служба
поддержки села объявила о приеме заявок на конкурс проектов в рам-
ках программы «Вложения в материальные активы», и подпро-
грамм: «Поддержка вложений в сельское хозяйство», «Поддержка
вложений в переработку», «Поддержка вложений в развитие ин-
фраструктуры сельского хозяйства и лесного хозяйства».

Прием заявок с 4 января 2016 года до 4 февраля 2016 года.
Более подробную информацию об условиях программы мож-

но получить  в Лудзенском отделении ООО «Латвийский центр
сельских консультаций и образования» по адресу: Лудза, ул. Райня
16А, 20 каб. или  по телефону у консультанта Беаты Нарницкой
(моб. тел. 25459538, электронная почта: beate.narnicka@llkc.lv).

Об одноразовых пособиях 
многодетным семьям

В декабре многодетные семьи, которые воспитывают 3 или бо-
лее несовершеннолетних детей, могут получить одноразовое по-
собие в размере 30,00 евро на каждого ребенка. Пособие вы-
плачивается без оценки доходов и материального положения сем-
ьи, для получения пособия необходимо подать заявление в
Социальную службу Лудзенского края до 18 декабря 2015 года.

Дороги можно сравнить с живым организмом.
Дороги – это артерии и чем их больше, чем они
разветвлённее, тем больше государство, край, во-
лость жизнеспособны и открыты миру. В на-
стоящий момент на селе доступна новая про-
грамма, финансируемая Службой поддержки села
и направленная на улучшение состояния грун-
товых дорог местного значения.  

В конце октября в волостных управлениях
Лудзенского края сельские предприниматели и
крестьяне приняли участие в общественном об-
суждении в связи с обновлением покрытия грун-
товых дорог и улучшением качества инфра-
структуры сельской территории. Была обобще-
на информация о 19 участках сельских дорог про-
тяженностью от 0,5 до 6,55 км.

9 волостей Лудзенского края борются за вос-
становление хотя бы одного участка дорог в своей
волости. Приоритетными считаются дороги, важ-
ные для сохранения заселенной территории и ве-
дения предпринимательской деятельности, а так-
же те дороги, по которым курсирует школьный
автобус. Важным критерием, по которому опре-
деляли приоритетность дороги, является техни-
ческое состояние дороги.

Дороги распределены в приоритетном по-
рядке, было определено, какой участок дорог

важнее, где сконцентрировано крупнейшее про-
изводство, большее число крестьянских хо-
зяйств, приусадебных хозяйств, где обрабаты-
ваются большие площади и, следовательно, на-
грузка больше, так как перевозится больше зер-
на, сена, кормов.

Были приняты во внимание и другие факторы,
курсирует ли по этой дороге школьный автобус,
автолавка, мусоровозы и молоковозы.

Оценив значение дорог, можно сделать вывод,
что для сельских жителей дороги – это артерии
жизни.

26 ноября на заседании думы Лудзенского края
утвердили список приоритетных сельских грун-
товых дорог, которые восстановят в рамках про-
екта «Восстановление сельских грунтовых дорог
для развития предпринимательской деятельности
в Лудзенском крае». 

В настоящее время подготавливают доку-
ментацию по разработке технических проектов
и подаче заявок. В лучшем случае дороги бу-
дут отремонтированы в следующем году или в
2017 году, после согласования проектов и оце-
нивания ремонтные работы должны быть за-
кончены до 2020 года. 

Илона Мекша,
руководитель проектов

Определены приоритетные участки
сельских дорог в Лудзенском крае 
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Аукцион по продаже недвижимости
Самоуправление Лудзенского края проводит открытый устный аукцион по продаже недвижимого

имущества с повышающим шагом:

Лицам, желающим принять участие в аукционе, нужно внести залог на расчетный счет Лудзенского
краевого самоуправления Nr. LV49HABA0551036353377, koд HABALV22, A/S Swedbanka.

С правилами аукциона можно ознакомиться каждый рабочий день с 8.00 до 12.00 и с 13.00 до17.00
в самоуправлении Лудзенского края в 415 кабинете по адресу – ул. Райниса 16, Лудза. Недвижимость
можно осмотреть в рабочие дни, предварительно позвонив по 65707410 или 26430058.

Заявку на участие в аукционе необходимо подать после момента публикации объявления в га-
зете «Латвияс Вестнесис» до 14.00 13 января 2016 года. (в  415 кабинете, ул. Райниса 16, Лудза).

Претендентам, у которых есть преимущественное право покупки, просьба в течение месяца с
момента публикации уведомления в газете «Латвияс Вестнесис», подать заявление о покупке не-
движимости. 

Место проведения аукциона – ул. Райниса 16, Лудза, самоуправление Лудзенского края, (3-й этаж,
малый зал).

Телефон для справок: 65707410; 26430058.
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Приглашают принять участие в мероприятии, посвященном
памяти баррикад

Отмечая 25- годовщину начала баррикад 1991 года, 16 января 2016 года в Риге состоится па-
мятное мероприятие, задуманное, как встреча поколений.

Приглашают участников баррикад и их близких со всех уголков Латвии посетить памятное ме-
роприятие, чтобы вспомнить события тех дней. 

Планируют провести мероприятие в Международном выставочном зале на Кипсале с 15:00 до 19:30.
В памятном мероприятии, посвященном 25-годовщине баррикад, примут участие известные

в обществе люди, среди них и президент Латвийского государства. Можно будет увидеть видео-
рассказы, послушать стихи, увидеть выступления музыкантов. Участвуют: группа «Dzelzs vilks»,
объединение современной народной музыки «Jauno Jāņu orķestris», музыкальное объединение «Raxtu
raxti», этно рок-группа «ElektroFolk», смешанный хор Латвийской Академии культуры «Sōla»,
студенческий духовой оркестр Рижского Технического университета “SPO”, молодая талантли-
вая певица Александра Шпицберга и др. 

Подать заявки на участие в мероприятии можно до 11 января 2016 года по электронной почте
barikades@lka.edu.lv  или по телефону 67213525.

Мероприятие организует Министерство культуры Латвийской Республики в сотрудничестве с
Латвийской Академией культуры и Обществом участников баррикад 1991 года.
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ПОЛИЦИЯ ИНФОРМИРУЕТОбкрадываем
сами себя

Многие из нас согласятся,
что Лудза становится все ухо-
женнее и краше. И жители ста-
раются украсить свои дома и дво-
ры, и самоуправление благо-
устраивает территорию.

Грустно, когда вандалы ло-
мают, портят, уничтожают то, что
сделали другие люди. 

К сожалению, среди лудзенцев
есть люди, ломающие стенды,
скамейки на автобусных оста-
новках, детские игровые пло-
щадки, срывающие цветы с
клумб, разрисовывающие стены
домов…  

Вот некоторые факты. За по-
следние месяцы разбито 15 фо-
нарей в городском парке.

В денежном исчислении по-
тери составляют 1354 евро, на
восстановительные работы нуж-
но еще 675 евро. Регулярно ло-
мают сигнальные столбики  на ул.
Парку. Заменено 8 сигнальных
столбиков, это обошлось в 3751
евро, еще 152 евро потрачено на
восстановительные работы. На ул.
Райниса украдена проектная
табличка вместе с опорой. Общие
потери составляют 762 евро, а
восстановительные работы –
еще 73 евро.

На ул. Маза Эзеркраста время
от времени крадут мусорники, в
последний раз мусорник нашли,
выброшенным в озеро. Пару лет
назад проводились работы по
утеплению административного
здания самоуправления расска-
зывает Лудзенского края, а одна
стена уже разрисована. Чтобы её
восстановить и покрасить нужно
3 500 евро. 

Руководитель проектов само-
управления Лудзенского края
Виола Андрущенко рассказы-
вает: «Когда в городе реализо-
вывали проект реновации улиц,
кто-то из строителей назвал
наш город городом воров, пото-
му что регулярно пропадала брус-
чатка, из машин крали бензин.
Печально, что о нашем городе та-
кая слава.

Я считаю город своим домом,
и когда кто-то ломает, крадет то,
что мы с такими усилиями, вкла-
дывая большие деньги, делаем,
ремонтируем, у меня появляется
вопрос: что бы эти люди сказали,
если бы мы пришли в их дом, раз-
били все лампочки, сорвали со
стен обои, выбили в стенах дыры,
украли мебель?»

В Лудзе во многих местах
установлены видеокамеры, на-
рушителей найти можно будет
быстрее. И все же – разве это ре-
шение

Или разгромы становятся на-
шей традицией? И кражи – ви-
зитной карточкой Лудзы?

Вандализм – это плевок в лицо
всем лудзенцам, всем налого-
плательщикам, из чьих налогов
приходится вести восстанови-
тельные работы, покупать ви-
деокамеры, ставить сигнализа-
цию или строить заборы. Неу -
жели действительно надо разру-
шать, воровать, ведь в результа-
те мы обкрадываем сами себя?»

Светлана Римша

Продолжается работа по
борьбе с наркотиками

Продолжая борьбу с незакон-
ным оборотом наркотических
средств, сотрудники Лудзенского
участка Отдела криминальной по-
лиции в результате оперативных
мероприятий обнаружили место,
где ведется незаконная торговля
наркотическими средствами. 

30 ноября сего года начат уго-
ловный процесс по статье 253 УК
о незаконном обороте наркоти-
ческих средств. В рамках воз-
бужденного Уголовного процес-
са в тот же день, в  сотрудничестве
с должностными лицами  Управ -
ленияавиации Государственной по-
гранохраны  в предполагаемом ме-
сте хранения наркотических средств
– квартире многоквартирного дома
в центреЛудзы – проводился санк-
ционированный обыск. 

В результате, в упомянутом ме-
сте был задержан лудзенец 1993
года рождения. А также в ходе
обыска была изъята упаковка с
наркотическим веществом – ма-
рихуаной. Во время задержания
упомянутое лицо оказало сопро-
тивление, сотрудникам полиции

пришлось взломать дверь, чтобы
попасть в квартиру. Молодой муж-
чина был задержан, и 2 декабря
сего года к нему применена мера
пресечения – арест.

Надо отметить, что упомянутое
лицо ранее судимо 14 раз. Летом
этого года мужчина был осво-
божден из мест заключения после
отбывания срока наказания, и от-
бывая дополнительное наказание
– контроль полиции, он 6 раз на-
рушил ограничения полицейско-
го контроля.

Несмотря на то, что упомяну-
тый мужчина только в июне сего
года освобожден из тюрьмы, со-
трудники полиции констатирова-
ли, что им совершено несколько
преступных проступков, в том чис-
ле, связанных с оборотом нарко-
тических средств.

Арестован молодой мужчина,
уклонявшийся от следствия

В сентябре этого года сотруд-
ники Отдела криминальной по-
лиции раскрыли 7 преступных
проступков в г. Лудза, в основном
кражи, с которыми связан муж-
чина 1991 года рождения, ранее су-
димый. К находящемуся под по-

дозрением, применена мера пре-
сечения, не связанная с лишени-
ем свободы. Но упомянутый
мужчина, совершая противо-
правные действия, уклонялся от
следствия. Мужчина был объявлен
в розыск. Сотрудникам полиции
удалось задержать находящегося
под подозрением в Риге, и 2 де-
кабря сего года он был арестован.

Полиция предупреждает
3 декабря сего года в

Даугавпилсе начат уголовный
процесс о том, что в квартиру по-
жилых людей, под видом работ-
ника «Latvenergo» проникла не-
знакомая женщина и украла 400
евро. Приметы мошенницы:  при-
мерно 35-40 лет, рост 175-185 см,
среднего телосложения, говорила
по-русски. Женщина передвига-
ется на автомашине  темно-серо-
го цвета.

Просим всех жителей быть вни-
мательными и осторожными. В
случае, если в Вашем распоря-
жении есть какая-либо информа-
ция в связи с вышеупомянутым,
просим незамедлительно зво-
нить по телефону: 110 или
27894783.  

Полиция разыскивает
Лудзенский по-

лицейский участок
разыскивает про-
павшего без вести
Виктора
Иониченока,1962
года рождения.

Последний раз
В. Иониченока видели 5 декаб-
ря сего года в 18:00 п. Плоски,
Залесской волости, Зилупского
края 

Был одет: куртка темно-сине-
го цвета с отражательными эле-
ментами на спине, черные брюки,
с полосой светлого цвета, зимнюю
шапку черного цвета, на ногах –
резиновые сапоги. 

Просим сообщать любую ин-
формацию о местонахождении В.
Иониченока, позвонив по теле-
фонам 110, 112, 65703813,
28744123 или обращаться в бли-
жайший участок полиции.

Информацию подготовила 
Елена Рутковская

инспектор Лудзенского
участка Латгальского регио-
нального управления полиции  

ОПРОС

Инесе Микаскина, учитель-
ница, в отпуске по уходу за ре-
бенком:

Конечно, самое важное собы-
тие в семье - 25 октября родился
наш сыночек Валдис и у трех-
летней дочки появился братик.
Наслаждаюсь жизнью дома.

В декабре важное событие –  10
–летний юбилей нашего
Нюкшского танцевального кол-
лектива «Klip-klap» . Время про-
шло быстро. Радует, что коллек-
тив успешный, танцуем уже
много лет.

А огорчились, когда узнали, что
танцевальный коллектив учени-
ков старших классов Лудзенской
городской гимназии не попал на
школьный  Праздник песни  в
Ригу.

Это был неприятный момент
и для участников, и для руково-
дителей танцевальных коллекти-
вов края. Не было еще такого, что-
бы столько коллективов не попа-
ло на праздник, хотя  все серьез-
но готовились к смотру. 

Волнует международная си-
туация, страх за будущее детей.
Неприятны и раздоры между на-
шими политиками.

Хочется надеяться, что село не
вымрет, что Пилдскую школу не
закроют, что в волостях будут
Народные Дома.

Надеюсь, что Нюкшский тан-
цевальный коллектив будет тан-
цевать на Празднике Песни и тан-
ца в Риге в 2018 году. 

Марина Питеране, заведую-
щая библиотекой Цирмской во-
лости:

Самое
важное
событие в
личной
жизни в
этом году
еще толь-

ко жду: 28 декабря свадьба  доче-
ри. 

Понравился праздник, посвя-
щенный 70-летию Цирмской во-
лости, который состоялся 6 но-
ября. Концерт удался.

Летом в Лудзе традиционно
проходит фестиваль бардов, в сле-
дующем году 15-летний юбилей
–  большой праздник. И в этом
году фестиваль понравился.

Считаю, что в нашем крае про-
ходит много содержательных и
интересных мероприятий, на-
пример, вечера, посвященные
юбилею Сергея Есенина  в Лудзе
и Истре.

Больших потрясений в этом
году, к счастью, не было. И все же
меня, как и многих других, угне-
тает финансовая ситуация.

Радуюсь, что у меня есть ра-
бота, которая мне нравится. У
многих сейчас нет работы, ма-

ленькие зарплаты. 
Надеюсь в следующем году

дождаться внуков. Жду, когда в на-
шем поселке появится детская иг-
ровая площадка.

Станислав Нарницкий, пред-
седатель правления спортивного
клуба «Латголс»:

Самое важное достижение в
этом году – это, несомненно, по-
беда нашей женской команды по
гандболу в чемпионате Латвии. 1
место в стране заняли обе – жен-
ская и мужская – команды вете-
ранов. В гандболе лудзенские
спортсмены давно уже себя за-
рекомендовали. Не случайно в
этом году у нас прошли Игры
звезд, где соревновались силь-
нейшие игроки среди мужских ко-
манд высшей лиги.В начале года
в Лудзе прошел международный
юношеский  турнир по ручному
мячу, который организовало са-
моуправление Лудзенского края,
Спортивная школа и СК
«Латголс». Радует то, что разви-
ваются и другие виды спорта.  В
этом году к СК «Латголс» при-
соеден автоспорт. Трасса в
Макашанах становится все по-
пулярнее в Латгалии, и не толь-
ко в Латгалии. Удачными были
традиционные соревнования на
Большом Лудзенском озере, ког-
да был выловлен рекордный
улов – судак весом 8, 160 кг. На
базе СК «Латголс» тренируются
футбольные, волейбольные и
хоккейные команды.

Реализуем проект при под-
держке ЕС (8553 евро): купили па-
латки, две лодки, прицепы и обо-
рудование для водного спорта.

Большой потерей в этом году
была кончина тренера, историка
спорта, бывшего директора спор-
тивной школы – Анатолия
Степкана. 

Надеюсь, что 2016 год будет ус-
пешным.  Думаю, что женская
гандбольная команда будет бо-
роться за победу, юниоры первой
лиги – за место в первой тройке.
Надеемся, что будет поддержан
проект по благоустройству авто-
трассы. Уже  в январе в Лудзе
опять состоится международный
юношеский турнир по гандболу. 

Айя Липовска, руководитель
Нюкшского Народного Дома: 

Событием года в жизни само-
деятельных коллективов
Народного Дома был фольклор-
ный фестиваль «Baltica». Наша
«Rīkšova» выступала в Риге,
Турайде, Резекне. Это меро-
приятие всегда нравится. Первый
раз на празднике Песни и танца
в Риге выступала наша  детская
фольклорная группа. 

К счастью, больших потрясе-
ний в этом году не было, и я на-
деюсь, что в Нашей волости и в

дальнейшем будет Народный
Дом, библиотека, люди не будут
уезжать и будет работа.

Александр Сован, управ-
ляющий
Истренской и
Рунденской воло-
сти:

Каких-то осо-
бых событий ни в
одной волости не
было. В Рунденах
закончили рено-
вацию теплотрас-

сы, в Истре во многих домах от-
ремонтировали крыши.

В семье самым важным было
рождение сына Сергея.

Волнует международная си-
туация, угроза терроризма.

Надеюсь, что число жителей на
селе не будет уменьшаться, будет
продолжаться экономическое раз-
витие и, главное, чтобы это чув-
ствовали люди в наших волостях.
Надеюсь, что в Вецслабаде в бли-
жайшие годы еще будет школа.   

Вера Путане, председатель
правления Лудзенского общества
пенсионеров «Līdzdalībai nav ve-
cuma»:

В этом году много возможно-
стей у пенсионеров было благо-
даря проекту «Приходи, делай и
приглашай других!» при под-
держке Министерства Культуры
Центра поддержки
Южнолатгальского региона. Было
много мероприятий: толока в му-
зее, фильм «Прозвище Одинокий»
в кинотеатре, дискуссия в биб-
лиотеке, помощь детской  вос-
кресной школе в костеле, меро-
приятие ЦДЮ, изготовление
праздничного декора и многое
другое. 

Меня всегда радует, когда в ме-
роприятиях участвуют не только
члены общества пенсионеров.
Хотелось бы, чтобы участников
наших мероприятий было боль-
ше.  Хочу убедить наших пен-
сионеров, что жизнь становится
краше, когда участвуешь в твор-
ческих мастерских, да и просто
встречаешься с другими людьми.
Надо бывать в обществе. У всех
у нас есть какие-то проблемы, но
не стоит замыкаться в себе. 

Больше всего огорчила ин-
дексация пенсии. Наши пенсио-
неры привыкли жить экономно,
считать каждый цент,  поэтому
огорчает и вызывает недоумение
то,  что надо платить  в много-
квартирных домах за разницу в
потреблении воды,  не центы, а
евро. 

Пенсионеры обычно стараются
все оплатить, и эти незапланиро-
ванные платежи, пробивают
брешь в бюджете, это не мелочь.

Хотелось бы надеяться, что но-
вое правительство прислушается

к нашему мнению. Мы, конечно,
понимаем, что надо укреплять гра-
ницу и, что  есть и  другие нуж-
ды. Но, нужно помнить, что пен-
сионеры работали всю жизнь и
сейчас хотят жить, а не выживать.
Надеемся, что в следующем году
получит поддержку еще один про-
ект общества пенсионеров. И себе,
и другим желаю здоровья.

Алина Генделе, председа-
тель думы Лудзенского края:

В последую-
щие годы будем
пожинать плоды
сделанного в этом
году (период пла-
нирования фон-
дов ЕС до 2020
года).

Считаю, что
начало обнаде-
живающее, и это

радует. Наконец-то ремонтируют
Народный Дом. Радует, что город
становится краше и ухоженнее.

Важное  и волнующее событие
– участие в школьном  Празднике
песни и танца в Риге вместе с на-
шими танцорами и певцами.
Радуют достижения молодежи в
спорте. Думаю, что Год семьи в
крае удался: чествовали крепкие
семьи, увеличено пособие в свя-
зи с рождением ребенка, учени-
кам 5 класса дума оплачивает обе-
ды, молодые семьи получают пре-
имущество в получении жилья.

Жаль, что все еще не удается
привлечь крупных инвесторов, ко-
торые смогли бы создать новые ра-
бочие места.

Огорчает то, что не удалось  ре-
шить вопрос оплаты водоснаб-
жения в многоквартирных домах.
Проблеме разницы потребления
воды было уделено много вни-
мания, но все еще есть дома, где
эта проблема не решена. К сожа-
лению, не удалось материально
поддержать пенсионеров. Всегда
огорчаюсь, когда вижу, что сло-
мано только что посаженное де-
рево,  недавно установленные
качели или еще что-нибудь по-
добное. Это неуважение к труду
людей и неразумная трата наших
общих  средств.

В следующем году, думаю,
удастся разработать техниче-
ский  проект бассейна, а через
пару лет сможем купаться в нем.
Продолжим ремонтировать ули-
цы, дороги. Осталось два с по-
ловиной года до 840-летнего юби-
лея города. Надо начинать гото-
виться.

Надеюсь, что нас не затронут
международные неурядицы, бу-
дем жить мирно, будем относиться
друг к другу с уважением и по-
ниманием.

Подготовила Ванда Жулина

Самые яркие события, огорчения, надежды 2015 года
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Творческим и насыщенным был этот год для воспи-
танников детского дома-приюта Лудзенского края. 

Дети побывали на концерте в Резекне, ездили на экс-
курсию, посещали различные мероприятия в Лудзе, ор-
ганизовывали и участвовали в мероприятиях в детском доме-
приюте.

Воспитанники занимались в творческих мастерских, уча-
ствовали в тематических выставках и в оформлении по-
мещений детского дома-приюта.

Этот год примечателен тем, что с января воспитанни-
ки детского дома участвуют в проекте «Межкультурный
диалог для интеграции общества», который реализует НГО
Общества сирот «Дети солнца» в сотрудничестве с четырьмя
латгальскими региональными институциями долгосроч-
ного социального ухода и социальной реабилитации си-
рот и детей, оставшихся без попечения родителей.

Цель проекта «Межкультурный диалог для интеграции
общества» совершенствовать навыки общения и умения
вести диалог с представителями различных этнических
групп детей, принадлежащих к национальным меньшин-
ствам и оставшихся без попечения родителей, а также при
помощи неформальных образовательных мероприятий спо-
собствовать пониманию своей национальной идентично-
сти и многообразного культурного наследия, учить тер-
пимости и умению увидеть общее и объединяющее.  

Как это предусматривает проект, дети -  и латыши, и пред-
ставители национальных меньшинств – были ознакомле-
ны с культурным наследием Латвии и Латгалии – нацио-
нальными праздниками, традициями, находили сходство
и различия в фольклоре, обрядах, еде.

На семинарах, посвященных временам года, говорили
о праздниках каждого времени года. 

В проекте участвовали все воспитанники детского дома-
приюта Лудзенского края, но особо надо отметить успе-
хи Владиславы Черних, Лии Стариковой, Наталии
Стариковой и Байбы Бондаре, они с большим энтузиазмом
и ответственностью участвовали в мероприятиях проекта
в течение всего года: выполняли домашние задания, ста-
вили пьесы, рассказывали о праздниках и традициях.

В феврале участники проекта встречались в Тискадском
детском доме, в апреле – в Детском Центре социальных
услуг г. Резекне. В нашем детском доме участников про-
екта принимали 10 июня, кода в рамках проекта был ор-
ганизован семинар, посвященный летним праздникам. 

Воспитанники вместе с педагогом тщательно продумали
программу. 

Гости из Резекне, Науене, Тискад и руководители про-
екта из Риги собрались в Лудзенском краеведческом му-
зее, где вместе с воспитанниками нашего детского дома-
приюта и сотрудниками музея разучивали игры и песни,

плели венки из полевых цветов.
В музее дети узнали, как выглядят латышские мифо-

логические знаки – знак Мары, Ужа, Звезды, Месяца,
Юмиса, Солнца.

Осмотрели природную экспозицию музея, увидели, ка-
кие животные встречаются в Латвии. Ознакомились с экс-
позицией, посвященной истории Латвии и Латгалии.

Затем все участники семинара отправились в Лудзенский
детский дом-приют, где продолжили разговор о летних
праздниках. Дети рассказали о празднике Ивана Купала в
России, о праздновании Троицы. Как и положено в празд-
ник, силами воспитанников были подготовлены празд-
ничные номера. В завершении семинара все угощались
традиционными для праздника Лиго блюдами.

В конце августа участники проекта встречались в го-
стевом доме «Аглонские Альпы», где вместе интересно про-
вели неделю в лагере отдыха „Latgales TV”  

И не только отдыхали, но и узнали много нового о
Латвии, о Латгалии, причем взглянули на события с точ-
ки зрения современных масс-медиа.

Занятия для детей проводили профессионалы телеви-
дения: режиссер В. Алкснитис и оператор С.Силис, ру-
ководитель Макашанской ремесленной школы Гундега
Ранцане. 

Девочки из детского дома, участницы проекта, признали,
что неделя была насыщенной. Они не только узнали мно-
го нового, но и познакомились со своими ровесниками, учи-
лись работать в команде и проводить время с пользой.

Воспитанницам очень понравилась экскурсия на
Латгальское региональное телевидение, где они смогли
осмотреть видеотехнику, посидеть за столом в студии.

Останется в памяти посещение Горы Царя Иисуса и
Аглонской базилики. Девочки слушали органную музы-
ку, которая их очень впечатлила.  

В ноябре участники проекта участвовали в семинаре в
Науенском детском доме, а 4 декабря все воспитанники дет-
ского дома-приюта отправились в Ригу. Экскурсия была
подарком за активное участие в проекте. В Риге дети по-
смотрели анимационный фильм «Маленький принц», от-
дохнули в аквапарке Ливу и наслаждались предпраздничным
рождественским настроением на улицах Риги.

Выражаем благодарность за возможность участвовать
в проекте, сотрудничество и отзывчивость председателю
Общества сирот «Дети солнца» Гунте Ужане и другим спе-
циалистам, которые участвовали в проекте, а также ООО
«NEGOCIO» и члену правления Инге Коноваловой за фи-
нансовую поддержку в организации экскурсии.

Анита Леле,
социальный педагог детского дома-приюта

Лудзенского края

Мероприятия в детском доме-приюте Лудзенского
края в рамках проекта «Межкультурный диалог для

интеграции общества»

Познакомьтесь!  С 1 сентября руково-
дитель Строительного управления
Лудзенского края - архитектор, Дарья
Кожевникова. Дарья закончила Рижский
Технический университет, училась на фа-
культете архитектуры и городского пла-
нирования и получила степень магистра.

Училась в Чехии, в Пражском
Техническом университете и в Дании, в
Высшей школе архитектуры Орхуса.    

Приобрела ценный опыт работая в ООО
“Zenico projekts” (8 лет) и ООО “Mikrotik”
(2,5 года), где, как представитель заказчи-
ка, руководила проектами реставрации и
реконструкции главного корпуса VEF.     

Принимая во внимание то, что Рига –
прекрасное место для успешной карьеры,
в Риге много возможностей, естествен-
ным будет вопрос, почему молодой ар-
хитектор решила работать в Лудзе?

В Риге прожито 12 лет, 12 интересных
и насыщенных лет, но, со временем я по-
няла, что хочу вернуться в Латгалию, ведь
я родом из Резекне.

Я очень благодарна своим бывшим кол-
легам и руководителям за приобретенный
опыт работы и жизненный опыт, но вре-
мя двигаться дальше … - ближе к себе.

В столичной суете нет ни времени, ни
сил вслушаться в себя, в свои мысли и же-
лания. 

Наверное, зов Родины, не хочется боль-
ше проводить время в пробках, хочется

дышать свежим воздухом, хочется быть
ближе к природе.

В целом, считаю, что везде можно най-
ти работу, было бы только желание. Да,
вначале кажется, что не так легко найти ра-
боту в Латгалии, как в Риге, но, если ты зна-
ешь, что ты умеешь, что ты можешь дать
другим и действительно этого хочешь – все
сложится. Так случилось и со мной.

У каждого из нас свой путь. И все же,
мне кажется, если бы каждый относился
к своей работе ответственно, делал то, что
его интересует и вдохновляет, несмотря на
стереотипы, престиж и даже размер за-
рплаты, мы были бы гораздо счастливее.   

Я решила жить и работать в Латгалии,
в родной стороне – здесь мои корни, мои
родственники.

Жизнь здесь гораздо спокойнее, нежели
в столице.

Я вижу здесь возможность применить
и свои знания, и свой опыт, а также воз-
можность учиться самой, посмотреть на
вещи с другой точки зрения.

Что ценного вы видите в архитек-
туре Лудзы?

Мне очень нравится исторический центр
города, улицы, районы частных домов.

Дом многое может рассказать о
своем хозяине, его характере, ценностях.

Гортензии на подоконнике, кованые пе-
рила, спящий на пороге кот и детский мяч
в тени сада…

Центр большого города не рассказы-
вает о людях.

Я обращаю внимание на мелочи, пото-
му что, как мне кажется, вся наша жизнь
состоит из мелочей. Это все создает уни-
кальный и неповторимый образ маленького
города, такого, как Лудза, например.
Именно это меня впечатляет здесь.   

Была приятна удивлена, когда узнала, что
самоуправление Лудзы софинансирует ма-
териалы для восстановления аутентично-
го фасада домов в историческом центре.

Не все самоуправления это делают. Да,
максимальная сумма, 500 евро, не так уж ве-
лика, но на эти деньги можно купить крас-

ку или другие необходимые материалы и об-
новить свой дом или забор своими руками.

К тому же так называемая «теория вы-
битого окна» (если сразу же не застеклить
выбитое окно, то скоро выбьют и осталь-
ные) действует и в обратную сторону.

Если кто-то начинает улучшать, укра-
шать окружающую среду, хотя бы только
около своего порога, на окружающих это
действует благоприятно, вызывая желание
что-то благоустроить и у себя. 

Строительство в настоящий момент
довольно сложный процесс с точки зре-
ния законодательства, поэтому я советую
жителям, перед началом ремонта или
строительства проконсультироваться в
строительном управлении.

Иногда закон достаточно категоричен,
но как иначе мы можем сохранить аутен-
тичность и уникальный облик центра?

Бытует мнение, что, если это моя собст-
венность, то я могу там делать все, что хочу.
Это не совсем так.

Образ города в какой-то мере общая
собственность, и действия одного жите-
ля или уменьшают, или увеличивают его
ценность.

Так, упрощая историческую отделку, а
в некоторых местах в Лудзе она велико-
лепна, заменяя деревянные окна пласти-
ковыми или обшивая фасад пластиковы-
ми досками, покрывая крышу неподходя-
щим материалом или используя краску не
того цвета, мы зачеркиваем свою историю,
уничтожаем то, что предки создавали с та-
кой любовью, теряем свою уникальность.
Так появляются альбомы из серии “город,
которого больше нет», и это грустно. 

Конечно, на все влияет финансовый
аспект, но, считаю, если жители будут це-
нить свою историю и архитектуру, то, вме-
сте с самоуправлением, многое удастся со-
хранить для следующих поколений. 

Меня радует реставрация Большой си-
нагоги, где сохранено много ценного, на-
пример, старинная роспись стен внутри по-
мещения, особая конструкция купола, ко-
торую можно увидеть изнутри. 

Сейчас много говорят о скульптуре
Люции, где она будет находиться?

Место для скульптуры еще не выбра-
но. Думаю, нужно дискутировать, вы-
слушать мнение жителей.

Что вы посоветуете тем, кто решил
начать строительство или пере-
строить собственные здания? 

Мой совет всем, кто покупает недви-
жимость, планирует строительные ра-
боты, как уже говорила, сначала про-
консультироваться в строительном управ-
лении. Эта консультация бесплатна, но
дает возможность узнать, что пред-
усматривает законодательство.

Консультация поможет составить
представление о степени сложности про-
цесса, поможет оценить ситуацию и не-
обходимые ресурсы. Случаи разные, иног-
да решение совсем простое, а иногда го-
раздо сложнее, чем казалось.

В любом случае, оговорив процедуру
заранее, можно избежать проблем и лиш-
них расходов.

К тому же не все строительные работы,
которые ведутся без соответствующей до-
кументации, можно легализовать. Есть
люди, которые используют эту возмож-
ность, в самом начале звонят или прихо-
дят, узнают о порядке действий. Думаю, в
таком случае риск неприятных сюрпризов
снижен до минимума. Надеюсь на ус-
пешное сотрудничество.

Телефоны строительного управления:
65707126; 65707407

Время приема посетителей: 
Понедельник: 9:00 – 12:00 и 13:00 – 16:00
Вторник:  9:00 – 12:00 un 13:00 – 16:00
Среда: 9:00 – 13:00 un 14:00 – 18:00

Электронная почта: buvvalde@ludza.lv
Информация о реализуемых в настоя-

щее время проектах и принятых думой ре-
шениях на домашней страничке края
www.ludza.lv в разделе Самоуправление à
Строительное управление.

Спрашивайте, звоните, консульти-
руйтесь!

Ванда Жулина, корреспондент

Новый руководитель строительного управления

В музее реставрируют
извозчичью карету

Лудзенский краеведческий
музей – доступное обществу
исследовательское образова-
тельное учреждение, где хра-
нятся, исследуются и популя-
ризируются материальные и

нематериальные культурные ценности восточной
Латгалии с древних времен и до наших дней. Можно
увидеть разнообразие и богатство Латгальской при-
роды, памятники строительства, узнать о сельскохо-
зяйственных традициях Латгальского региона.  

В хранилище нашего музея есть интересный объ-
ект- извозчичья карета (вторая половина 19 – начало
20 века). 

В музейное хранилище она попала 2 февраля 1970
года и известно, что принадлежала Максиму
Большакову, пользовался он ей до 1945 года. За карету
было уплачено 50 рублей, и уже в то время было от-
мечено, что необходима реставрация, некоторые де-
тали сгнили, железные детали заржавели.

Kорпус кареты изготовлен из металла. Впереди облу-
чок возницы с металлической подставкой для ног.
Карета приспособлена для перевозки двух человек, есть
складная крыша, которую поднимали, когда шел дождь.
За облучком еще одно сиденье, которое можно опу-
стить (для третьего пассажира). На колесах резино-
вые шины, чтобы было меньше шума, когда карета едет
по мостовой. До того, как попала в музей, карета хра-
нилась в неподходящих для этого условиях. В данный
момент она не экспонируется.  Это единственная ка-
рета в запасниках музея. 

В этом году поддержан проект Государственного
фонда культурного капитала «Реставрация и обес-
печение доступности извозчичьей кареты в Лудзенском
краеведческом музее». За средства проекта отре-
ставрированы (детали каркаса, рессоры) или частич-
но заменены металлические (кронштейны и др.) и де-
ревянные детали, восстановлена тормозная система.
Планируется, что в 2016 году мы сможем восстано-
вить кожаную обшивку кареты, это требует много вре-
мени и довольно дорого. После реставрации карета
пополнит число объектов Отдела под открытым не-
бом. Это уникальное средство передвижения будет вы-
ставлено на обозрение.

Планируем отреставрированную «извозчичью ка-
рету» использовать в различных мероприятиях под от-
крытым небом (например, «встреча новобрачных»).

Милана Буле, 
директор Лудзенского краеведческого музея 
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Государственный праздник
ученики отмечают в столице
В этом году почти 50 учащихся Лудзенской городской гимназии

день рождения Латвии праздновали в Риге. Поездку финансировал
Центр рекрутирования и Яунсардзе Министерства обороны. 

Школьники увидели парад на набережной, посмотрели факель-
ное шествие, побывали на концерте у Дома конгрессов, услышали
поздравление президента Латвии и полюбовались салютом.
Праздничное настроение усиливали красочно украшенные и осве-
щенные улицы в центре Риги. И хотя в тот день лил дождь, но все,
что планировали, мы выполнили. 

Парад смотрели прямо напротив трибуны президента. Чтобы все
можно было увидеть, на набережную прибыли заранее – за час до
начала. Очень обрадовала возможность поздравить 9 наших яунсаргов,
шагавших в рядах яунсаргов.  Как позже рассказал руководитель
Лудзенского объединения яунсаргов Ивар Новожилов, четырна-
дцатилетний Георгий Добрынин из 8 класса ЛГГ был самым млад-
шим участником парада.  

Спасибо Центру рекрутирования и Яунсардзе за предоставлен-
ную возможность и Ивару Новожилову – за подготовку яунсаргов
к параду. 

Ванда Жулина, корреспондент

Даниэл выиграл в фотоконкурсе,
организованном Даугавпилским

Университетом 

Трое учащихся из 8ц класса Лудзенской городской гимназии
участвовали в фотоконкурсе «Другое рядом с нами», организо-
ванном ДУ совместно со Шведским посольством и Шведским ин-
ститутом. Цикл мероприятий посвящен 70-летию книги о самой
сильной, независимой и бесстрашной девочке - Пеппи Длинный
чулок, шведской писательницы Астрид Линдгрен.  

Старшеклассники дожны были снять короткометражный фильм,
а ученики основной школы – сфотографировать необычные, свое-
образные картины жизни. 

К каждой фотографии надо было прибавить аннотацию с ком-
ментарием о концепции фотографии. Может быть многие не уча-
ствовали в конкурсе именно из-за того, что нужна была аннотация,
считают организаторы, рассчитывавшие на большую активность. 

В группе основных школ выиграл ученик 8ц класса ЛГГ Даниэл
Подолец. На его фотографии – учащиеся Музыкальной основной
школы, читающие журнал «Иллюстрированная Наука». Иное – ин-
терес к чтению, к сожалению, читают сейчас все меньше и мень-
ше.  В конкурсе участвовали также Эгилс Грейвулис и Армандс
Грейтанс. Все участники вместе учительницей Лигой Арциховича
были приглашены на заключительное мероприятие в ДУ.

Лудзенская средняя школа №2 –
одна из лучших в Рейтинге школ

Награду в номинации «Молодой человек Года» на
Государственном празднике получил Игорь Малзуб. Игорь
живет в Иснаудской волости, ему 23 года, студент вто-
рого курса Резекненской Высшей школы, будет инженером
по охране окружающей среды.

Параллельно учится в Лудзенском филиале
Даугавпилсского Строительного техникума, а благодар-
ность земляков заслужил за свою общественную работу. 

Интересно, что заявку на участие Игоря в конкурсе на-
писали члены Лудзенского Клуба мамочек. Хотя Игорь
не женат, детей у него нет, и членом клуба не является.
Люди оценили его участие в благотворительных акциях,
его отзывчивость, заинтересованность и помощь.

Вот, что об Игоре говорит Элеонора Обрумане, директор
ЦДЮ Лудзенского края, (Игорь признает, что часто
Элеонора была ему вместо матери): 

Игорь очень целеустремленный человек, он сам про-
бивает себе дорогу в жизни. У него рано умерла мать.
Огромное спасибо надо сказать бабушке Игоря, кото-
рая его воспитывала, теперь и её уже нет с нами. По-
разному могла сложиться жизнь Игоря, но его выбор –

расти и развиваться. Среди молодежи не так много тех,
кто ценит помощь других людей, кто готов поддержать
чью-то идею, не спрашивая, а что за это будет. Игорь
за эти годы приобрел опыт, учился. Теперь он участву-
ет в благотворительном движении, я вижу, что его это
действительно интересует.  Игорь – пример того, что
человек сам может строить свою судьбу, не сдавать-
ся, учиться на ошибках. Я искренне рада за него.

Несколько вопросов Игорю.
Какое-то время ты работал за границей, но вернулся.

Твои впечатления об этом времени? 
Надо было заработать деньги на учебу. Поэтому уехал.

Наверное, из-за финансовых соображений, придется уехать
еще на какое-то время, но это ненадолго. Именно там я по-
нял, как много для меня значит наше государство, родная
сторона. Понял, что нигде не бывает так хорошо, как дома. 

Ты готовишься стать инженером по охране окру-
жающей среды, изучаешь строительство. Что Тебя
интересует больше?

Надеюсь, что в будущем стану профессионалом в обла-
сти охраны среды. Это очень актуально в наше время. И
меня это интересует. А строительные навыки пригодят-
ся в жизни.

Участвуешь в самодеятельности. Что Тебе это дает?
Танцевальный коллектив «Иснауда», в котором я тан-

цую, можно сравнить с большой семьей. Всегда можешь
быть уверен, что в нужный момент будут рядом. Репетиции,
концерты делают жизнь интереснее. Радуюсь, когда мне
доверяют какую-нибудь роль в постановке Иснаудского
самодеятельного театра. (Э. Обрумане: Вначале Игорь опа-
сался публичных выступлений, а теперь ему поручают
не только эпизодические роли. Зрители могли оценить игру
Игоря, когда он с азартом играл черта на мероприятии,
посвященном открытию риги в музее.) 

Ты включился в политику. Расскажи о своих обя-
занностях?

Считаю, что молодежь должна заниматься политикой,
чтобы накопить опыт. У меня все началось с работы в мо-
лодежном Сейме Латвийской Республики, посоветова-

ла мне это Татьяна Юшкане. 
В этом году меня выбрали руководителем Клуба раз-

вития молодежи и председателем комиссии организации
«Единая Латвия». Цель организация «Единая Латвия» во-
влечь общество в жизнь государства. Организация вы-
ступает за социальное равноправие, занимается благо-
творительной деятельностью.

Одна из акций под названием «Коробка Храбрости»
– сбор игрушек для больных детей.

Сейчас проходит Рождественская благотворительная
акция, мы просим жертвовать зимние вещи - варежки,
носки, шарфы – вещи предназначаются детям, которые
в них нуждаются. 

Вещи можно принести в Лудзенский Красный Крест.
Участвуйте в акции!

В настоящее время своей главной задачей считаю ор-
ганизацию благотворительных акций.

Конечно, деятельность в молодежных организациях
помогает пополнить знания, так как можно участвовать
в дискуссиях, семинарах, форумах. 

Кто повлиял на Тебя больше всего?
Элеонора Обрумане поверила в меня. Она играет большую

роль в моей жизни. Именно она была рядом в нужное вре-
мя, помогла в критической ситуации, поняла, дала совет. Она
очень хорошая, но в то же время может быть требовательной.
Порою она действительно была мне вместо матери.

В свое время меня поддержали педагоги вечерней шко-
лы. Многому научился в молодежном клубе «Зонтик».
В свою очередь Эдмунд Кадаковский – человек, который
может вдохновить тебя, и ты решаешься сделать что-то
новое. Могу попросить совета у депутатов, руководства
самоуправления края. 

Ты связываешь свое будущее с г. Лудза? 
Если все будет хорошо, надеюсь рабочее место в Лудзе

создать себе сам и остаться здесь.
Желаю Игорю достичь своей цели! Желаю сохранить

позитивное отношение к людям и вдохновлять их на хо-
рошие дела! 

Ванда Жулина, корреспондент

«Молодой человек Года» - Игорь Малзуб

ШКОЛЬНАЯ ЖИЗНЬ

В ежедневной суете сюрпризом для нас ока-
залось приглашение «Фонда дружеского призы-
ва» на церемонию награждения Рейтинг школ
2015.

12 ноября в Видземском концертном зале
«Цесис» собрались представители 55 школ Латвии.
Награды присуждали в группах: городские/сель-
ские средние школы, гимназии, специальные шко-
лы. Номинации: общая оценка, математика, ла-
тышский язык, английский язык, естествознание,
история и рост.

Лудзенской средней школе №2 вручили награду,
как Лучшей городской средней школе в номина-
ции Рост.  

Фонд дружеского призыва каждый год по дан-
ным Министерства образования и науки оцени-
вает учебные достижения школ. Рейтинг школ со-
ставляется по результатам централизованных эк-
заменов.

Директор Лудзенской средней школы №2
З.Булыга признает: «Насчет того, насколько та-
кое оценивание уровня образования объективно,
мнения разделяются. Но для учителя, который
честно выполняет свою работу, слов благодар-
ности не может быть много. Поэтому от все-
го сердца благодарю своих педагогов за беско-
рыстный труд - это их награда».

Руководитель фонда Янис Энделе позаботил-
ся о том, чтобы награды вручали уважаемые в крае
люди, предприниматели, экс-президент В.Затлерс,
депутат Сейма А.Кирштейнс, бывший министр
образования Т. Коке

***Акция Дружеский призыв в школах Латвии
проходит с 1935 года. Основал традицию пре-
зидент Латвии Карлис Ульманис. Восстановили
традицию в 1994 году.

Лиана Нагле, 
учительница Лудзенской средней школы №2

27 ноября в Резекненской высшей школе со-
стоялось заключительное мероприятие конкурса
«Muna sāta, škola, pogosts/ piļsāta 1917.–2015. godi».

Цель конкурса – рассказать о выдающихся лю-
дях, ярких событиях в своей школе, волости, го-
роде, отображающих ситуацию 1917 года, ее влия-
нии на дальнейшие события на протяжении почти
100 лет.  

В конкурсе участвовали 50 учеников из 11 школ
Латгалии. Учащимся 8-12 классов Латгальского ре-
гиона нужно было создать газету. На конкурс было
представлено 15 газет, оценивали их в двух груп-

пах: 8-10 класс и 11-12 класс.  
Газета учащихся 12б класса Лудзенской город-

ской гимназии о родной Лудзе среди лучших – на
третьем месте! Награда -  экскурсия вместе с поэ-
тессой Анной Ранцане.

На экскурсию отправятся 9 учащихся 12б клас-
са: Марис Лапшов, Дана Бутрима, Илзе Островска,
Эвия Лисовска, Валерия Борхова, Санта Буле,
Синтия Бокиша, Роберт Позняк, Алисе Федорова.
А также учителя консультанты: учительница ис-
тории Инта Жейкаре и учительница латышского язы-
ка и литературы Лига Арциховича. Поздравляем!

Победа в конкурсе Резекненской
высшей школы

НАШ ЗЕМЛЯК
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Из книги в жизнь
Библиотека Лудзенской городской гимназии, благодаря само-

управлению Лудзенского края, каждый год пополняется инте-
ресными, современными книгами.

Радует то, что это комплекты книг, их можно читать в классе
всем вместе. 

Так в этом году на литературном чтении в 3 классах познако-
мились с книгами Холли Вебб.  Понятным детям языком английская
писательница рассказывает добрые истории о зверятах из приюта
для животных.

Мы, 17 учеников 3а класса, прочитав книгу «Здравствуй, дом!»
решили, что надо побывать в приюте для животных. 

Поэтому 2 декабря отправились в Резекненский приют для жи-
вотных, чтобы стать волонтерами, как Грейс и Дэни, которые по-
могали ухаживать за животными.

Родители снабдили нас старыми одеялами и полотенцами, ко-
торые мы отвезли в приют. У сотрудницы приюта слезы были на
глазах, когда она рассказывала о необычной и тяжелой судьбе пи-
томцев. После того, как мы осмотрели помещения и территорию
приюта, мы решили поработать волонтерами: кто-то вместе с класс-
ной руководительницей пошел чистить клетки котят, а кто-то, в
сопровождении работницы приюта и школьного психолога, от-
правился выгуливать собак. 

Весело бежали собачки, дети бежали следом. Давно у питом-
цев приюта не было такой долгой прогулки! Мы были довольны
– книгу прочитали, как живут зверята в питомнике, увидели. В ка-
нун Рождества сделано доброе дело! А может скоро у кого-нибудь
появится домашний питомец.

Инета Мисане,
классный руководитель 3а класса ЛГГ

Воспитанники Лудзенской Музыкальной
основной школы и полицейские отмечают

праздник вместе 

3 декабря полиция Латвии отмечала свой профессиональный
праздник – 97-ую годовщину. 

Воспитанники Лудзенской Музыкальной основной школы по-
бывали в Лудзенском  участке полиции, где выступили с концер-
том. Уже стало традицией, что в концерте участвуют те воспи-
танники, чьи родители работают в полиции.

Концерт прошел в необыкновенно теплой и сердечной атмо-
сфере. Родители радовались, видя своих детей на сцене. А мы были
рады тому, что получили награды, ведь наши воспитанники уча-
ствовали в конкурсе рисунков «Я виден – я в безопасности!», ор-
ганизованном Государственной полицией. Спасибо педагогам и
родителям за работу!   

Авторами лучших рисунков в Лудзе были признаны: Янис
Петровский (2 класс) – 1 место, Эвия Грейвуле (3 класс) – 3 ме-
сто. К тому же Янис Петровский занял 2 место в Латгальском ре-
гионе, а у Даниэлы Паньковой – благодарность.

Еще раз поздравляем полицейских с праздником и надеемся на
дальнейшее сотрудничество!

Фото: Участники конкурса рисунков

Айна Петровска,
заместитель директора по воспитательной работе

Лудзенской Музыкальной основной школы

И хотя уже выпал первый снег и совсем скоро
наступит зима, мы хотим вспомнить об осени, о
самых ярких мгновениях нашей школьной жизни.

Увлекательная школьная жизнь началась 1 сен-
тября, когда улыбающиеся школьники с букетами
цветов в руках пришли в школу. 

В сентябре учащиеся по традиции отправляются
в поход, чтобы ознакомиться с различными при-
родными объектами.  

Маршруты учителя разработали в соответствии
с интересами и способностями учеников. Ученики
1- 6 классов в этом году изучали природные и ис-
торические объекты в Истренской волости, а уча-
щиеся 7-12 классов гостили в Пасиенской воло-
сти. Это было прекрасной возможностью отвлечься
от повседневности.

Традиционно прошло посвящение в десяти-
классники. В течение недели десятиклассники с
честью выдержали различные испытания. 

По традиции и в этом году в рамках Дней по-
эзии на мероприятии «Краски осени в поэзии»
звучали стихи о красоте природы на русском и ла-
тышском языке. Ученики читали стихи Пушкина,
Лермонтова, Бунина, Тютчева.

Поделились своим чудесным настроением уче-
ники 4-5 классов, выступившие с танцевальной
композицией. Учащиеся 1–6 классов изготови-
ли поделки для выставки осенних композиций.
Смешные человечки из желудей и картофеля, ко-
раблики из кабачков, лебеди из яблок – все эти
«произведения искусства» украшали школьные
коридоры. 

Довольно необычно в школе прошел День учи-
теля. Прекрасным было начало дня, но учите-
ля еще не знали, каким будет продолжение. В
определенное время всех учителей пригласили
в актовый зал, где их ждал сюрприз: вместо тра-
диционного праздничного концерта, в зале со-
стоялось судебное заседание. 

Прокурор, выслушав показания свидетелей, вы-
двинул обвинения, а адвокат старалась защитить
обвиняемых. Все закончилось благополучно. Судья
вынес приговор: «Наказать учителей громкими
аплодисментами». Сюрприз удался. 

В середине октября старшеклассники получи-
ли приглашение Латвийского центра сельских кон-
сультаций и образования посетить выездной се-
минар в крестьянском хозяйстве
«APKALNMĀJAS» Веремской волости. На се-
минаре учеников ознакомили с технологией об-
работки кожи, учащиеся смогли освоить практи-
ческие навыки по изготовлению изделий из кожи
– мастерили заколки и брелоки для ключей.   

Понравилась ученикам учебная экскурсия, ко-
торую организовали учительницы Елена Мамаева
и Светлана Лазарева. Вот, что сказала ученица 6
класса Виктория Поляченок об экскурсии в Лудзу:
«Нам понравилась поездка, в Центре ремеслен-

ников нам рассказали о
древних латгальских
традициях, об истории,
интересно было на-
блюдать за работой ке-
рамика. Он показал,
как из маленького ко-
мочка глины изготовить
различные предметы».   

В нашей школе мы
можем не только учить-
ся, но и отдыхать. 22 ок-
тября по инициативе

библиотекаря Алины Островской в Истренской
средней школе состоялся вечер японской культу-
ры «SAKURA PARTY». Ученики и их родители
получили уникальную возможность очутиться в
Стране восходящего солнца – Японии.  В зале пу-
тешественников ожидали три очаровательные гей-
ши, которые познакомили гостей с японской ис-
торией, традициями, бытом и обычаями, порадо-
вали японским танцем с веерами.  Гости могли по-
казать свою силу в импровизированном поедин-
ке борцов сумо, научиться мастерить бумажных
журавликов и даже попытаться сочинить Хайку
(японские трехстишия).  Вечер закончился
традиционной чайной церемонией. Все получили
много позитивных эмоций и отправились домой
в хорошем настроении!

Ноябрь – месяц государственных праздников.
День Лачплесиса начался в актовом зале с ми-

нуты памяти и зажжения свечей. Потом состоялись
спортивные соревнования. А вечером мы уча-
ствовали в факельном шествии в Лудзе.

Дню рождения Латвии в школе был посвящен
целый цикл мероприятий: викторины, творческая
мастерская и торжественное мероприятие.

К 97-й годовщине провозглашения Латвийской
Республики   ученики готовились тщательно: раз-
учивали народные танцы, учили стихи и песни.

Активными были
ученики и младших,
и старших классов.
Свои таланты пока-
зали и в школе, и на
концерте в Народном
доме.

Хотим выразить
благодарность всем
учащимся, родите-
лям, учителям, ра-
ботникам школы за
творчество, заинтересованность, участие во всех
мероприятиях.

Мы рады вашему оптимизму, желанию совер-
шенствоваться. Мы надеемся, что зима придет не
только с морозами и снегом, но и с новыми бле-
стящими идеями!

А осень была красочной и богатой эмоциями!

Школьное самоуправление 
Истренской средней школы

Осень в Истренской средней школе
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3 декабря 2015 года в Лудзенской Музыкальной
основной школе состоялся концерт учащихся от-
деления духовых инструментов. По традиции пе-
ред концертом – творческая мастерская.
Воспитанники рисовали, а потом свои рисунки
дарили педагогам духового отделения. 

С давних времен люди живут в мире музыки
и красок -  они вокруг нас. И мы, учащиеся от-
деления духовых инструментов и их педагоги –
живем в мире красок и музыки.

У каждой ноты, каждого духового инструмента
свой цвет. В каждой гамме семь ступеней и каж-
дая нота находится на своей ступеньке.

В мире многое связано с цифрой семь – семь
цветов радуги, семь чудес света и семь нот, с их
помощью и рождается удивительный мир звуков.
Все ноты и похожие, и разные.

В нашей школе семь классов духовых ин-
струментов, и 8 класс – выпускной.

У каждого класса своя нота и свой цвет.
Итак, 1 класс – первая ступенька, До мажор

и красный цвет. Красный – это цвет развития.
Помогает идти вперед, бороться, достигать цели.
Красный – это энергия, сила, уверенность. Пусть
и наши первоклассники: Айнис, Дана, Эвелина,
София, Элиза, Анастасия, Елизавета и Лаурис
– будут энергичны и уверенны.   

2 класс, вторая ступенька и нота Ре – оран-
жевый цвет. Этот цвет довольно энергичный, по-
зитивный. Оранжевый – это вера, сила и смелость.
И наши 10 смельчаков – ученики 2 класса: Томас,
Паула, Гриета, Янис, Дарья, Владислав,
Анрийс, Борис, Эдуард и Дейна.  

Самый большой класс в отделении духовых ин-
струментов.

3 класс и третья ступенька, нота Ми – желтый
цвет. Желтый цвет – это выносливость, помога-
ет получать знания, развиваться и расти духов-
но. И у наших третьеклассников: Агриса, Мариса,
Марты, Виктории, Райвиса, Расмы и Кейты
уже есть знания и опыт.

4 класс и четвертая ступенька, нота Фа – зе-
леный цвет. Зеленый цвет – это уравновешенность,
удача, гармония, надежда. 

Пусть и нашим ученикам 4 класса духовых ин-
струментов: Катрине, Янису, Ивару, Вадиму,
Мегии, Александру, Лиане, Аурелии Алексе и
Саманте – этот цвет принесет удачу.

5 класс и пятая ступенька, нота Соль – голу-
бой цвет. Это цвет надежды, мечты, может быть,
поэтому этот цвет нравится пятиклассникам:

Роману, Аманде К., Ксении, Аманде П., Майе
и Роберту.

6 класс и шестая ступенька, нота Ля – синий
цвет. Американский исследователь Ф.Биррен пи-
сал: «Тело человека – красный цвет, интеллект –
желтый, а дух – синий».

С этим утверждением согласны и ученики 6
класса: Виктория, Эдгар, Арманд, Даниэл, Ник
и Денис.

7 класс и седьмая ступенька, нота Си – фио-
летовый цвет. Фиолетовый цвет символизирует
энергию, выносливость, мир, концентрацию, от-
ветственность. Такие и наши семиклассники,
флейтисты: Паула, Дайрис и Элина.

Цвета, как и ноты образуют замкнутый круг.
8 класс, как и первый, нота До, только на сле-
дующей ступеньке – на октаву выше. Пусть крас-
ный цвет нашим выпускникам: Ричарду, Байбе
и Алвису даст энергию, выносливость, силу и по-
может достичь цели.  

Композитор Эрик Эшенвальд сказал: «Я вос-
принимаю музыку через палитру красок».
Пожелаем и нашим выпускникам, чтобы в их жиз-
ни была не одна нота, и не один цвет, а палитра
красок и звуков. 

Спасибо педагогам отделения духовых ин-
струментов – Николаю Макаренко, Роману
Сенькову, Арнису Кранцану, нашим концерт-
мейстерам – Эрике Питеране, Марине
Марченок, Ирине Кигитович, Инге
Афанасьевой и Ирене Ждановой.

Спасибо за оформление зала зав. хозяйствен-
ной частью Лудзенской музыкальной основной
школы Андрису Петровскому, учительнице Яне
Андреевой, хозяйке салона «Vanilla» Линде
Валуевой и фотографу Илмару Берзиню.

Спасибо директору школы Лолите Грейтане,
учительнице Айне Петровской и родителям вос-
питанников за поддержку.

Желаю сохранить веру в добро и в рожде-
ственские чудеса! Рождество – это радость, лю-
бовь и прощение. С наступающим светлым
Рождеством! Тепла, уюта, добра и любви в сем-
ье в Новом году!

До встречи на концертах! 

Инесе Апейне,
руководитель отделения духовых инструментов

Лудзенской Музыкальной основной школы,
учитель музыки по классу флейты

Порадовал концерт Духового отделения
Лудзенской Музыкальной основной школы

Соревнуются юные
биологи

30 ноября 2015 года прошла олимпиада по биологии для уча-
щихся 9-12 классов объединения Лудзенского, Циблского,
Карсавского и Зилупского края. В этом году в олимпиаде уча-
ствовали 54 ученика: Лудзенский край - 26, Карсавский край – 17,
Циблский край – 5, Зилупский край – 6 учащихся. 

Олимпиада проводилась в режиме прямой связи, оценивала ре-
зультаты комиссия в Риге. 

В группе 9 классов самое большое количество пунктов и 1 ме-
сто у Глеба Григорьева из Зилупской средней школы (уч. Инесе
Эртмане); 2 место – Илзе Нагле из Салнавской основной шко-
лы (уч. Янина Любка), Павел Степанов из Мердзенской основной
школы (уч. Лидия Чигане) и Анастасия Войтченко из Зилупской
средней школы (уч. Инесе Эртмане); 3 место – Эмилия Петинене
и Айвита Наливайко из Карсавской средней школы (уч.
Валентина Туче), Эдвин Мекш из Лудзенской городской гимна-
зии (уч. Антонина Тутина), Ника Стеймакова из Лудзенской сред-
ней школы №2 (уч.Елена Иониченок); Благодарность  получи-
ли Максим Кайров и Агнесе Лейтане из Пушмуцовской основ-
ной школы (уч. Рута Трукшане), Кристина Дорошкевича  из
Карсавской средней школы  (уч. Валентина Туче), Эрика Кузмина
из ЛГГ (уч. Инета Абрицка) и Анастасия Афанасьева из ЛГГ
(уч.Антонина Тутина).

В 10 классе 1место заняла Лайне Грета Грахольска из Зилупской
средней школы (уч. Инесе Эртмане); 2 место – Арвис Шмат из
Циблской средней школы (уч. Рута Трукшане) и Арвид Шром из
ЛГГ (уч. Инета Абрицка); 3 место занял Арманд Чижик из
Зилупской средней школы (уч. Инесе Эртмане), Ксения
Якушенко из Лудзенской средней школы №2  (уч. Елена Иониченок)
и Кристер Кришан из Карсавской средней школы (уч. В. Туче);
Благодарность получил Михаил Попов и Дайра Пойкане из
Карсавской средней школы (уч. В. Туче), Даниэл Горбачов и Эвита
Туча  из Лудзенской средней школы №2 (уч. Елена Иониченок),
Линда Мичуле из ЛГГ (уч. Инета Абрицка).

В 11 классе 1 место занял Айгар Луцкан из ЛГГ (уч. Антонина
Тутина); 2 место – Вадим Егоров из Лудзенской средней школы
№2  (уч. Елена Иониченок) и Лурис Воногс из Циблской средней
школы (уч. Рута Трукшане); 3 место заняла Алисе Блейве и Лига
Романцане из ЛГГ  (уч. Антонина Тутина) и Саманта Наливайко
из Карсавской средней школы (уч. В. Туче); Благодарность по-
лучил Римант Метлан из ЛГГ (уч. Антонина Тутина), Цира Толордава
из Лудзенской средней школы №2  (уч. Елена Иониченок), Ксения
Добровольска из Зилупской средней школы  (уч. Инесе Эртмане)
и Агита Игауне из Карсавской средней школы  (уч. В. Туче).

В 12 классе 1 место занял Герман Князюк из Лудзенской сред-
ней школы №2 (уч. Елена Иониченок); 2 место – Екатерина
Пашанина из Карсавской средней школы (уч. В. Туче) и Марис
Лапшов из ЛГГ  (уч. Антонина Тутина); 3 место ieguvaзанял Язеп
Кемзе из Карсавской средней школы  (уч. В. Туче) и Сандра Буле
из Зилупской средней школы (уч. Инесе Эртмане). Благодарность
получила Вита Троне из ЛГГ (уч. Антонина Тутина) и Линда
Мартинсоне из Карсавской средней школы (уч. В. Туче).

На государственную олимпиаду в Ригу 20-22 января приглашены
учащиеся Зилупской средней школы и Лайне Грета Грахольска (10
кл.) и Глеб Григорьев (9 кл.).

Иоланта Строгонова, методист образования
Управления образования, культуры и спорта

Лудзенского края 

Педагоги дошкольного
образования делятся

опытом
2 декабря в Пилдском дошкольном образовательном учреждении

(ПДОУ) состоялся семинар методического объединения педаго-
гов дошкольных образовательных учреждений Лудзенского,
Циблского и Зилупского края.

Уже у входа мы увидели веселых снеговиков, а с веток деревьев
свешивались совы. А на деревьях были повязаны шарфы.
Территория украшена к Рождеству со вкусом.  

Педагоги Пилдского ДОУ подготовили вместе с детьми эмо-
циональное музыкальное поздравление. 

Презентацию «Программа преодоления страха у детей сред-
него дошкольного возраста» представила заведующая Пилдским
дошкольным образовательным учреждением Наталия Дергачева.
Заместитель руководителя Лудзенского ДОУ «Namiņš» по учеб-
ной части Олита Споле и учитель дошкольного образования Айна
Евчука рассказали об обеспечении безопасности детей. Нам всем
было интересно наблюдать, как учителя готовили дидактические
игры на эту тему.  

Педагоги Зилупского ДОУ Оксана Ролюка и Татьяна
Кигитовича рассказали об обучении детей вопросам безопасно-
сти.

Все предложенные материалы можно использовать в своей ра-
боте. Спасибо заведующей Пилдским ДОУ и всему коллективу
за теплый прием и возможность обменяться опытом!

Анита Янкулане, 
заместитель руководителя Лудзенского ДОУ «Rūķītis» по

методической работе

В этом году в межкраевой олимпиаде по не-
мецкому языку в 10-12 классах участвовало 3 уче-
ника. По количеству пунктов были распределе-
ны места.

1 место заняла Даниэла Силицка из 12 клас-
са Карсавской средней школы (учительница
Антонина Голубева), 2 место занял Марис Лапшов
из 12 класса Лудзенской городской гимназии (к

олимпиаде готовился самостоятельно), 3 место
не присвоено. Благодарность получила Линда
Мартинсоне из 12 класса Карсавской средней шко-
лы (уч. Антонина Голубева).

Иоланта Строгонова, 
методист образования

Управления образования, культуры
и спорта Лудзенского края

Результаты олимпиады по
немецкому языку
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1 декабря в Лудзенской го-
родской гимназии звучали сти-
хи Есенина, литературно-му-
зыкальную композицию уче-
ники средней школы посвятили
120-летнему юбилею выдаю-
щегося русского поэта Сергея
Есенина.

Гениальный поэт прожил
короткую, но яркую, красочную
и полную противоречий жизнь.
Стихи Есенина лиричные, ис-
кренние. Притягательная сила
есенинской поэзии именно в
этой пронзительной искренно-
сти. Его стихи радуют душу и
сердце. Красоту поэзии Есенина
открыли для себя старшекласс-
ники. Стихи читали: А.Голубова
(10а), Д.Лагановска (10ц),
Л.Лочмеле (11а), Р.Филимонов
(12а), В.Борхова, Д.Бутрима,
Р.Гермов (12б). Лиричные пес-
ни звучали в исполнении
Э.Василенока, А.Павловской,
Ю.Буле и М.Дергачевой (12а) и
в музыкальном сопровождении
Л.Романцане и А.М. Кравале
(11а). Зрители увидели и ви-
деопрезентацию. О технической

стороне мероприятия позабо-
тился Р.Исакович (10ц).

Порадовал всех артистизм и
обаяние ведущих В.Коваленко
(10ц) и М.Лапшова (12а).   

Подготовиться учащимся по-
могли учителя: Л.Крокша,
Дз.Разумеева, Ж.Дукальска и
И.Ворза.

Вот некоторые отзывы участ-
ников мероприятия:

«Понравилась романтичная
поэзия Есенина. Узнали много
нового. Это обязательно помо-
жет в учебе.» (Д.Лагановска,
В.Коваленко);

«Радует то, что на меро-
приятии не говорили, что надо
полюбить поэзию Есенина, а за-
иинтриговали нас и нам захо-
телось узнать больше о жизни
и творчестве поэта». (Д.Бутрима,
В. Борхова); 

«Очень впечатлили его сти-
хи, хочется подробнее узнать о
жизни и творчестве Есенина.»
(М. Лапшов).

Жанна Дукальская, 
руководитель МК учителей

иностранного языка ЛГГ

8 и 9 декабря в Ригу приехал из-
вестный писатель, автор по-
пулярной книги для детей и под-
ростков «Дневник Грега» Джеф
Кинни. «Дневник Грега» переве-
ден на 60 языков, изданы мил-
лионы экземпляров во всем мире,
в том числе и в Латвии.  Только что
вышла, переведенная на латыш-
ский язык, десятая часть книги.
Джеф Кинни в этом году отпра-
вился в турне, он побывает в 15 го-
родах мира. Он уже был в
Пекине, Нью-Йорке, Лондоне,
Лос-Анджелесе …

А теперь Д. Кинни приехал и в
Ригу.  

Чтобы попасть на встречу с пи-
сателем, которая состоялась в
Национальной библиотеке, дети
должны были нарисовать плакат
с комиксами, написать исследо-
вательскую работу, аннотацию к
книге и перевести её на английский
язык.

Каждая библиотека могла при-
слать только одну работу. К этому
мероприятию готовились четыре

команды библиотек края:
Лудзенская городская гимназия,
Лудзенская Музыкальная основ-
ная школа, Детский отдел
Лудзенской городской библиоте-
ки, Нюкшская волостная библио-
тека.

Созданы четыре комикса (их
можно сейчас увидеть в библио-
теке Лудзенской городской гим-
назии, а потом в остальных биб-
лиотеках, которые участвовали в
конкурсе). 

9 декабря в Ригу отправился це-
лый автобус: 32 читателя. На пер-
вом этаже Национальной биб-
лиотеки собралось около 700 по-
клонников писателя со всей
Латвии. 

Джеф Кунни оказался молодым
и веселым человеком, который
умеет интересно рассказывать, от-
вечать на вопросы.

Интересно, что в начале свое-
го творчества он не был так успе-
шен. Первые карикатуры журна-
лы отказывались публиковать.
Но потом началась головокружи-

тельная карьера. Сейчас он входит
в список 100 самых влиятельных
людей мира. Вопросы мог задать
каждый, кому повезло, поймать
микрофон, который просто кида-
ли к зрителям. Задал вопрос и наш
Атис Аустрис Калвитис.
Мероприятие снимала съемочная
группа из США. Документальные
сюжеты увидят во всем мире. 

Открытка с автографом была
наградой каждому читателю.
Некоторым удалось подписать и
книги. Наши плакаты не попали в
список 10 лучших, но это не самое
главное. Дети смогли встретиться
со звездой мирового уровня. 

Спасибо педагогам и библио-
текарям, которые помогли подго-
товиться к конкурсу: Элите
Романовской, Илге Каупуже,
Анастасие Писаренко, Сармите
Стапуле, Инге Микуча, Лиге
Арциховича, Лайле Будревича,
Инаре Микажане, Яне Андреевой,
Даце Ливмане. 

Ванда Жулина,
корреспондент

Наши читатели встречаются
с известным писателем

ОБЩЕСТВО И КУЛЬТУРА

Может это совпадение, а может закономерность,
но 1 декабря известному русскому поэту Сергею
Есенину было посвящено два мероприятия – в
Лудзенской городской гимназии и в Лудзенском
русском обществе «Наследие».

3 октября поэту исполнилось бы 120 лет, а 28
декабря -  90 лет со дня смерти.

В своей короткой творческой жизни он был так
ярок и многогранен, а его поэзия и сейчас близ-
ка многим. 

На мероприятиях, которые организует обще-
ство «Наследие», всегда немало зрителей.  

И нынешний вечер не был исключением: зал
Музыкальной основной школы был полон. 

Сценарий литературно-музыкальной компо-

зиции написала Алла Петрова. Она и вела меро-
приятие. Атмосфера вечера была очень душев-
ной и сердечной.  

Звучали стихи и песни. Выступали Вера
Дорейко-Синкевича, Аида Мешковская (Зилупе),
Ольга Белдова (Резекне), Татьяна и Юрий
Терецаны, Рита Кучане, Ирина Сеймушкина,
Сергей Шлемин (Лудза), Наталия Якушенок и
Елена Тарасова (Виляны) и Алла и Валерий
Петровы. Вечер получился насыщенным, инте-
ресным и содержательным. 

Следующее мероприятие общества, посвя-
щенное народной музыке, планируется в феврале.

Ванда Жулина,
корреспондент

Звезда поэзии Есенина сверкает ярко Встреча с удивительным человеком,
«медвежьей мамой» Велгой

20 ноября в Лудзе состоялась встреча с двумя интересными и
талантливыми женщинами: писательницей, организатором
Праздников книги Бирутой Эглите и звероводом Лигатненского при-
родного парка Велгой Витолой. 

Бирута Эглите написала книгу о Велге Витоле «Звери и люди».
Несмотря на то, что книга издана недавно, она уже вызвала боль-
шой интерес. 

На встречу, которая состоялась в зале Музыкальной школы, при-
шли и дети, и взрослые.

Целевая аудитория книги – взрослые. Велга откровенно рас-
сказывает о себе, о пережитом в те дни, когда она была уволена с
работы, бывшей смыслом её жизни, о сложных отношениях меж-
ду людьми. Но, как признает сама Велга, те главы, где она рас-
сказывает о животных, будут интересны и детям.

Думаю, что Велга Витола - единственный человек в Латвии (да
и не только в Латвии), которой удалось вырастить из медвежон-
ка, размером с кулачок, большого и сильного медведя. Ей удалось
завоевать доверие таких пугливых и осторожных зверей, как рыси,
стать «мамой» для лосенка, ежат, выдры, аиста.

Если о Велге снять фильм, его несомненно можно было бы по-
казывать по международным телевизионным каналам, рассказы-
вающим об отношениях животных и людей. Она талантливо уха-
живает за животными, вкладывая в это дело душу.

Не случайно 1 апреля, день, когда 35 лет назад она начала ра-
ботать в Лигатненском природном парке, для нее важнее, чем день
рождения и день имени. 

Велга с увлечением рассказывает о нраве, привычках, продел-
ках спасенных животных. 

Каждому из них она дала имя и о каждом может написать рассказ.
Все эти рассказы удивительны не только тем, что похожи на сказ-

ки, но и поучительны, а также разрушают многие мифы.
Оказывается, ежи не едят грибы и им нельзя давать коровье молоко,
а аист, несмотря на маленький объем мозга, издалека распознает ма-
шину хозяйки, спящий на опушке детеныш косули не брошен, а про-
сто ждет маму…  Рассказ иллюстрируют фотографии Велги.

Книга есть в Лудзенской библиотеке, правда желающих прочи-
тать ее много, может быть придется подождать.    

Ванда Жулина,  корреспондент

Высокую награду православной церкви
вручили Александру Якимову

Лудзенец Александр Якимов удостоен высокой награды за тру-
ды на благо Михаловской православной церкви (Пудинава), за по-
пуляризацию духовной поэзии за пределами Латвии, за победу в
международном конкурсе духовной поэзии, организованном пра-
вославной церковью.

Это важное событие для всех верующих лудзенцев.

В Мартишах делятся радостью преддверия Рождества
Недаром говорят, что тот, кто

готов поделиться радостью, по-
лучает счастье вдвойне. В по-
селке Мартиши Иснаудской во-
лости мероприятия во второе вос-
кресенье Адвента уже стали тра-
дицией. В этом году они прошли
уже в 15 раз.  

Истинное наслаждение полу-
чили те, кто побывал на концерте
6 декабря «Ir kluss šis laiks…» в
Иснаудском Народном доме. В
этом году зрителям помогли вслу-
шаться в себя, обрести мир и гар-
монию три коллектива.
Этнографический ансамбль
«Роговка» из Наутренской воло-
сти Резекненского края (руково-
дитель Анна Гаранча)  исполнял
духовные песни.  Участницы
Резекненской студии приклад -
ного искусства  «Dzīpariņš»
(руководитель Анита Кайриша)
демонстрировали собственно-
ручно созданные наряды и укра-
шения.   Порадовало и выступ-

ление фольклорной группы
«Иснауда» Иснаудского
Народного Дома (руководитель
Инара Микиянска–Якупане).

Руководитель Народного дома
Бирута Ермака пригласила: «В
ожидании Светлого Рождества
Христова откройте свое сердце
Господу, чтобы Господь смог при-
йти и всегда быть с Вами…». 

Инара Микиянска – Якупане
рассказывала литературные сказ-
ки о беседах человеческой души
с Богом.  Янис Гайлис сыграл на

саксофоне и аккомпанировал ду-
ховные песни. Всем Светлого
Адвента пожелала руководи-
тель управления волости
Антонина Сяксте, напомнив о
том, что это время ожидания и на-
дежд, благодарности и прощения. 

В заключительной части кон-
церта участвовал и пробст
Лудзенского католического ко-
стела Янис Колнс.

Светлана Римша,
специалист по связям

с общественностью

БЛАГОДАРНОСТЬ
Сердечно благодарим председателя  Лудзенского русского

общества «Наследие» Евгению Кущ, автора сценария и
ведущую Аллу Петрову, всех певцов, музыкантов и чтецов за
содержательный и душевный литературно-музыкальный вечер,
посвященный 120-летию русского поэта Сергея Есенина.

Желаем  в наступающем 2016 году всем  здоровья,
оптимизма, новых творческих находок, радующих нас, зрителей!

Благодарные зрители:  Рута Никитина, Дайна Кравале,
Раиса Прозаркевич и др.

«Есть нечто, что я люблю выше… 
Это – искусство…»

/Сергей Есенин/
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17 ноября в Лудзенском кинотеатре на меро-
приятии, посвященном Государственному празд-
нику, можно было увидеть видеофильм о каж-
дом, кто получил награду. Подготовили этот ви-
деоматериал участники кружка «Лудза ТВ».
Увиденное приятно удивило, видеоролики ничем
особенным не отличались от профессиональных.

Что же скрывается за этим названием
«Лудза ТВ»? Чтобы это выяснить корреспондент
ВЛК взяла интервью у руководителя кружка
Эдмунда Кадаковского. 

Расскажите о «Лудза ТВ».
Кажется, многие думают, что мы местное те-

левидение, которое работает 24 часа в сутки 7 дней
в неделю. На самом деле  молодежный проект,
и занятия в ЦДЮ у нас только в субботу и в вос-
кресенье. В кружке молодые люди учатся фото-
графировать, снимать фильмы, выступать перед
камерой и аудиторией. В кружке занимается мо-
лодежь, начиная даже с 12-летнего возраста.
Никого не выгоняем, было бы только желание ра-
ботать. Занимаемся 11 часов в неделю.

Если желаете узнать что-то новое о том, как
фотографировать или снимать видео, ждем Вас
в субботу и в воскресенье в Центре детей и юно-
шества Лудзенского края, ул. Тиргус 22.

Как снимали видео о конкурсе «ЧЕЛОВЕК
ГОДА 2015» Лудзенского края?

Видео сняли за очень короткий срок – 10 дней.
Может быть кажется, что тут такого – снять 9 ви-
деофильмов, каждый из которых идет 2-3 мину-
ты. Но… Так как на видео можно было увидеть
не только победителей, но и их коллег, друзей, ко-
торые о них рассказывали, надо было снять два-
дцать интервью. С каждым человеком надо было
согласовать время и место, а предпраздничные дни
у всех напряженные. 

Самое трудное было спланировать рабочий гра-
фик. Параллельно надо было писать сценарий, план
интервью, потому что номинации были разные.

Потом в течение трех дней интенсивно снимали
и в Лудзе, и в волостях края. Затем начались мон-
тажные работы, что было нелегко, было много дис-
куссий. Надо было подобрать музыку, обработать
звук… Все же успели в срок.     

При поддержке самоуправления Лудзенского
края в этом году приобретена компьютерная тех-
ника. Со старой такая работа в короткий срок не
была бы возможна.

Одно видео снимали в последний день. Конечно,
был стресс, помогала поддержка коллег, команды.
Были и непредвиденные обстоятельства. Как мы ни
старались, но допустили одну ошибку, исправить
её удалось за 5 минут до начала мероприятия.

Это рассказываю для того, чтобы читатели по-
няли, если хочешь снять даже небольшой видео-
материал, необходимо и время, и ресурсы.
Пришлось и по ночам работать.

Сколько человек работало над этими видео?
Работала команда из 10 человек, руководили ко-

торой вместе с Татьяной Юшкане. Без её советов
и опыта мы бы не справились с этим так хорошо.

Удалось ли все, что задумали?
Скажу так: мы можем лучше, гораздо лучше, но

за такой короткий срок сделано больше, чем мож-
но представить.

Будет ли видео в следующем году? Не знаю, не
буду делать прогнозы.

В этом году все делали с воодушевлением, по-
тому что ничего подобного в Лудзе еще не было.

Поддерживало и самоуправление, и коллеги из
Лудзенского ЦДЮ, и молодежный клуб «Зонтик».
Все это сделано благодаря нашему энтузиазму, ина-
че не скажешь. Было и чувство удовлетворения,
но только после того, как прошло пару дней и все
отдохнули, выслушали слова благодарности.
Зрителям понравилось. 

Чем сейчас занимается команда Лудза ТВ?
Выполняем свою основную задачу – учимся. 
В этом году много новичков, которые старательно

осваивают основы фото и видео. Радует, что почти
все участники кружка уже могут гордиться какой-
то своей работой. Молодые люди участвуют во мно-

гих конкурсах, и, хотя учебный год не так давно на-
чался, уже есть результаты.

В новом году вместе с молодежным клубом
«Зонтик» планируем принять участие в конкур-
сах и в Латвии, и за её пределами. К сожалению,
у нас есть только два дня в неделю, когда мы мо-
жем заниматься. Это очень мало.

В данный момент при поддержке Лудзенской
городской гимназии начали работать над филь-
мом «Макбет», который создает учительница
Ирена Буле. Такого проекта в Лудзе еще не было.
Фильм рассказывает о шотландском генерале
Макбете, которому ведьмы предсказали, что он
однажды станет королем Шотландии. 

Действие фильма происходит в наши дни. Чтобы
результат был интереснее, не раскрываем всего, что
есть в сценарии. До премьеры это будут знать толь-
ко несколько человек. До нового года может быть
снимем трейлер (краткое содержание) фильма. Пока
что снимали только пару раз, но все идет по плану.

И здесь надо уделять много времени планиро-
ванию, написанию сценария и т. д. 

Большое спасибо директору Лудзенской город-
ской гимназии Дзидре Дукшта, руководству го-
стиницы «Lucia» за поддержку.

Съемки фильма
пройдут и в гости-
нице «Ludza» и в
Лудзенской город-
ской библиотеке.

Планы на буду-
щее?

Скорее это то,
что не удалось реа-
лизовать. Часто
надо выбирать или,
в отведенное для за-
нятий время, об-
учать молодых лю-
дей, или отпра-
виться снимать какое-то мероприятие и  фотогра-
фировать. Сейчас стараюсь больше времени уделять
обучению молодежи. Если будет возможность, мо-
лодежь Лудза ТВ сделает фильм о работе каждого
кружка ЦДЮ Лудзенского края, так наш центр, по
сравнению с центрами в других краях (насколько
я знаю), уникален тем, что молодежи не надо пла-
тить за занятия в кружках. За это надо сказать боль-
шое спасибо самоуправлению Лудзенского края. 

Задуманы еще некоторые проекты, но время по-
кажет, что удастся сделать.

Как много времени Ты уделяешь молодежно-
му проекту Лудза ТВ?

Время на самом деле трудно измерить. Есть за-
нятия в кружке, но со многими еще работаем над
индивидуальными проектами в другое время. 

Часто надо в выходные и праздничные дни, ко-
торые охотно провел бы с семьей и близкими, за-
ниматься проектами. В последнее время стараюсь
тщательнее планировать свой день, и не стремиться
помочь всем, иначе, по доброте своей, помогая дру-
гим, берешь на себя слишком много, и тогда труд-
но справиться со всеми делами. Конечно, все ус-
певаю сделать в последний момент, но это может
вызвать недоверие ко мне. 

Можно сказать, сейчас держимся на энтузиаз-
ме. Конечно, есть финансовая поддержка само-
управления и ЦДЮ Лудзенского края, огромное спа-
сибо за компьютерную технику. Без чего мы в этом
году не смогли бы работать. Конечно, бывает, что
вкладываешь и свои средства, но это мелочь.

Радуюсь за Райвиса Исаковича, который в про-
шлом году в конкурсе maksimalisti.lv занял второе
место и получил в награду 1000 евро. Эти деньги
он вложил в Лудза ТВ. Побольше бы таких моло-
дых людей в Лудзе!

Как будет продолжаться работа молодежного про-
екта, зависит не только от заинтересованности мо-
лодых людей, но и от дальнейшей поддержки са-
моуправления. 

Ванда Жулина,  корреспондент

Лудза ТВ – проект энтузиастов

Каждый год самоуправление Лудзенского края объ-
являет конкурс Малых проектов в сфере культуры. В
конкурсе приглашают участвовать учреждения культуры,
образования, культурно образовательные учреждения
и общества самоуправления Лудзенского края. 

Каждый претендент может подать одну заявку на
проект, реализовать его надо Лудзенском крае, проект
должен принести пользу краю.

В этом году на конкурс было представлено 9 раз-
личных проектов, поддержку в размере от 400 до 500
евро получили 7 из них. 

В Иснаудском Народном доме организовано меро-
приятие, посвященное годовщинам свадеб «Как про-
жить с любовью».

В Лудзенской вечерней средней школе создано
«Дерево памяти», на «листьях» которого записали име-

на выпускников школы с 1995 по 2015 год.
Городская библиотека выделенные средства вложила

в издание книги, посвященной творчеству поэтессы
Елены Арбузовой «И все-таки что-то осталось…».  Об
этих проектах уже рассказывали в предыдущих номе-
рах «Вестей Лудзенского Края».  Краеведческий музей
дополнил средневековые костюмы красивой обувью,
а Лудзенская Художественная школа имени им. Ю.
Сойкана готовит макет книги поэзии А.Кукойса.  Издание
книги «Dūd pīci voi veļtiejums ailinīkam Ontonam
Kūkuojam» осуществляется при поддержке целевой про-
граммы «Поддержка предприятием Латвийские госу-
дарственные леса Латгальской культурной программы»
Государственного Фонда культурного капитала (ГФКК),
печать поддерживают самоуправления Лудзенского и
Резекненского края и ООО“Verems”. Редактор книги –

Катрина Кукоя, литературный консультант, составитель
словаря и автор предисловия поэт, литературовед
Валентин Лукашевич. Свое мнение о том, каким видит
этот сборник высказала поэтесса Анна Ранцане.
Визуальный облик книги и качество переплета
обеспечивает ООО «Jelgavas tipogrāfija».

Директор Художественной школы Сандра Воркале
рассказывает: «В книге 192 страницы, 125 стихотворений
Антона Кукойса из уже изданных сборников, распо-
ложены по принципу времен года души: весна, осень,
зима, лето и опять весна – любовь. Сборник дополнен
фотографиями из семейного архива Кукойса.  Каждый
из Вас сможет поздороваться с Антоном – дай пять –
dūd pīci!» 

(Продолжение на стр. 22)

Завершился конкурс
«Белорусы Латвии. 

Прошлое и настоящее»
28 ноября сего года в Генеральном консульстве Республики

Беларусь в Даугавпилсе состоялось награждение участников
конкурса исследовательских работ «Белорусы Латвии. Прошлое
и настоящее». Среди награжденных – сотрудницы Лудзенского
краеведческого музея. 

Конкурс проходит уже второй год и его организатором является
Союз белорусов Латвии. 

В этом году в конкурсе мог участвовать каждый, кого инте-
ресует белорусское культурное наследие в Латвии. Латвию и
Белоруссию объединяют давние культурные связи. В свою оче-
редь у Латгалии и Белоруссии общее историческое прошлое. С
конца восемнадцатого и до начала девятнадцатого века
Латгалия входила в состав Витебской губернии, а Люцинская цер-
ковь с 1852 года перешла в подчинение Полоцкой Духовной
Консистории. 

Это учреждение, которым управлял архиерей, руководило ду-
ховной жизнью православлавных христиан нашего края и на-
значало управляющих церквами.  

В 1897 году настоятелем Люцинского (Лудзенского) Свято-
Успенского собора был назначен о. Феодор Никонович,
родившийся в Белоруссии. Велики заслуги о. Ф. Никоновича на
духовном поприще, он стал выдающимся проповедником пра-
вославия в Полоцкой епархии. 

Одной из лучших работ в номинации «Белорусы Латвии.
Интересные личности.» жюри конкурса признало научно-исследо-
вательскую работу научного сотрудника музея Р. Кучане, посвященную
духовному и общественному деятелю о. Феодору Никоновичу.

В номинации «Белорусская история и культура в Латвии.» при-
знание получила научно-исследовательская работа главного хра-
нителя фондов Лудзенского краеведческого музея И. Матвеенко.
Автор в своей работе обобщила сведения о деятельности бело-
русских школ в Лудзе.

В конкурсе участвовали и члены Союза белорусов Латвии, и
члены других общественных организаций, преподаватели и сту-
денты Даугавпилского Университета, учащиеся и педагоги об-
щеобразовательных школ. Всего на конкурс было прислано 27 ра-
бот в трех номинациях, в трех возрастных группах.

Дипломы участникам вручил Генеральный консул Республики
Беларусь в Латвии В. Климов. 

Он отметил, что конкурс организован при поддержке
Республиканского центра национальных культур Министерства
культуры Беларуси, и выразил надежду, что это станет еще одной
доброй традицией.

Председатель Белорусского общества «Прамень» и организа-
тор конкурса Е.Лазарева рассказала о том, что планируют издать
брошюру, в которой будут опубликованы работы номинантов. Она
напомнила, что конкурс будет организован и в следующем году.
С темами конкурса можно будет ознакомиться на домашней стра-
ничке Союза белорусов Латвии. 

В мероприятии участвовала и В. Пискунова – председатель Союза
белорусов Латвии. Она отметила, что в настоящий момент кон-
курс объединяет 13 обществ белорусской культуры и два славянских
общества.  

Союз белорусов Латвии содействует деятельности культуры в
Латвии. Один из ярких моментов в работе союза – это организа-
ция ежегодных Дней белорусской культуры в Латвии. 

В 2015 году мероприятия Дней белорусской культуры были по-
священы 525 годовщине со дня рождения Ф. Скорины.
Мероприятие, посвященное открытию Дней белорусской культу-
ры, состоялось в Резекне. Следующими эстафету переняли бело-
русы Лудзы. Мероприятия в
рамках Дней белорусской
культуры были организованы
и в других городах Латвии. 

Заключительное меро-
приятие было организовано 31
октября в Латвийской нацио-
нальной библиотеке в Риге.

В Латвии издавна живут
белорусы. Сейчас в Латвии
живет 72 100 белорусов, это
3,3% от общего числа жите-
лей. Большая часть белорусов живет в Риге и Латгалии. Поэтому
нам, сотрудникам музея, так важно сохранить белорусское куль-
турно-историческое наследие, как часть нашей общей истории. 

Милана Буле,
директор Лудзенскогго краеведческого музея

Фото: Об о. Ф. Никоновиче рассказывает специалист музея
Рита Кучане

Реализованы Малые проекты в сфере культуры  
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Учительница музыки Лудзенской городской гим-
назии и руководительница фольклорной группы
Карина Демко-Сенкане разработала проект, цель ко-
торого продолжать развивать традиции народной му-
зыки и приобрести для фольклорной группы музы-
кальный инструмент – цитру. Теперь во время вы-
ступлений фольклорной группы звучит цитра. Цитру
изготовил мастер народных музыкальных инстру-
ментов Гунар Игаунис.

Интересной была встреча с Г. Игаунисом в его ма-
стерской. Каждый участник фольклорной группы мог
поиграть на каком-нибудь инструменте, послушать, как
он звучит. В мастерской все вместе пели народные пес-
ни. Встреча всем понравилась. В заключение проекта
организовали в школе фольклорный концерт.

Были приглашены ученики начальной школы, учи-
теля, родители участников концерта. 

Нашей целью было показать, народная мудрость пе-
редается из поколения в поколение.

Выступали гости – Звиргзденская фольклорная груп-
па «Saime», школьный танцевальный коллектив

«Žiks» и фольклорная группа, которой руководит  Карина
Демко-Сенкане. Потом все посмотрели фрагмент филь-
ма режиссера Стрейча «Дитя человека», кинокадры ожи-
вились.

Бонюка великолепно сыграл Арманд Ощенков, а му-
зыканта Изидора – Карина.  

Спасибо всем, кто поддержал мероприятие:
Лудзенскому Центру ремесленников учителям, которые
участвовали в проекте.

Концерт закончился, но остались не только воспо-
минания, а и кое-что посущественнее – цитра.  

Центр детей и юношества Лудзенского края реа-
лизовал «Рождественное приключение», в рамках ко-
торого поставлена пьеса писательницы Дайны
Озолини. В пьесе под названием «Убежим от
Рождества!?» заняты участники многих кружков: сту-
дия театрального искусства «Pepilota» (руководитель
Светлана Римша), танцевальная студия «FOUETTE»
(руководитель Оксана Штрауха), кружок по изго-
товлению костюмов и аксессуаров (руководитель Рута
Звиедре), видео-кружок (руководитель Эдмундс
Кадаковскис). Премьера состоится 18 декабря в
Нирзской основной школе, второе представление –
26 декабря в Лудзе.

Светлана Римша и Ванда Жулина

14 декабря самоуправление Лудзенского края получило
подарок от общества «Līdzdalībai nav vecuma» – соломен-
ное украшение «пузурис». Председатель правления обще-
ства Вера Путане, вручая подарок заместителю председа-
теля думы Эдгару Мекшу сказала: «Этот пузурис мы дела-
ли вместе, работа кропотливая, неспешная.  Даря это ла-
тышское украшение думе края, мы хотели выразить идею
о том, что совместный труд сближает и передать эту идею
дальше – всему городу и краю.

«Пузурис» – это одно из древнейших рождественских укра-
шений. Его своеобразную форму можно объяснить по-раз-
ному: считают, что «пузурис» символизирует четыре сто-
роны света, землю и небо, прошлое, настоящее и будущее.
Одна из традиционных форм «пузуриса» – 12 маленьких фо-
нариков, символизирующих 12 месяцев года.

Делая это украшение, мы вложили в него свою душу, меч-
ту о красоте, радость единения, свои надежды о мире в душе,
внутреннюю потребность приобщения к народным  куль-
турным традициям, желание не потерять духовность».

«Пузурис» символизирует и то, что мы – люди разных на-
циональностей, разного возраста, с разными способностя-
ми, талантами, опытом – единое целое, и вместе с тем каж-
дый уникален.

Проект гражданской инициативы «Приходи, делай и при-
глашай других»  в Лудзенском крае реализует общество
«Līdzdalībai nav vecuma»,  благодаря финансовой поддержке
Министерства культуры и Южнолатгальского центра под-
держки негосударственных организаций.

Соломенное украшение «пузурис» –
подарок участников проекта 

«Приходи, делай и приглашай других»

Шарм
средневековой

моды
Лудзенский краеведческий музей уже 97

лет собирает, сохраняет и популяризирует
свидетельства истории Восточной Латгалии.
Чтобы идти в ногу со временем, музей в
своих экспозициях использует современные
технологии, таким образом, нарушая сте-
реотип «музей – хранилище древних вещей».
Переступив порог, посетитель музея может
не просто пассивно разглядывать витрины,
но и стать путешественником во времени.

Историческая экспозиция музея находится
в нескольких залах. Период времени: с до-
исторических времен и до 1918 года. В ча-
сти экспозиции «Средние века в Лудзенском
крае» в основном обобщены результаты ис-
следований об истории замка Ливонского ор-
дена.    В 2014 году эта экспозиция  была усо-
вершенствована и дополнена.

В экспозиции можно увидеть вещи, най-
денные во время раскопок на замке летом
2014 года. А с помощью мультимедийных
технологий теперь возможно визуально ре-
конструировать дигитальную панораму
Лудзенского замка. Это стало возможным
в 2014 году благодаря проекту Латгальского
агентства развития «Pskov de Tuor» меж-
дународной программы приграничного со-
трудничества Эстония-Латвия-Россия в
рамках проекта Nr.ELRI-191 «АРХЕОЛО-
ГИЯ, ВЛАСТЬ, ОБЩЕСТВО: сотрудниче-
ство для сохранения археологического на-
следия». В рамках проекта были изготовлены
копии мужского и женского средневеково-
го костюма, к сожалению, без обуви (фи-
нансирование не было достаточным).

Чтобы дополнить экспозицию копиями
мужского и женского средневекового ко-
стюма и представить их на обозрение ши-
рокой публике, в 2015 году был разработан
проект «Привлекательность средневековой
моды», который участвовал в конкурсе
Малых проектов культуры Лудзенского края
и получил поддержку (договор Nr. P-
125/2015).  Мы смогли приобрести копии
мужской и женской обуви 16 столетия.

На репродукции можно увидеть, что та-
кого типа обувь была у короля Генриха VIII. 

Очень красивы женские туфли с вы-
шивкой, на пробковой подошве. Может это
предшественники обуви на платформе?
Обувь изготовила выпускница Латвийской
академии художеств Гуна Зоммере:
«Изготовлением исторической обуви зани-
маюсь с 2012 года, 

Ирнформацию о том, как выглядела обувь,
черпаю из репродукций картин, гравюр, спе-
циальной литературы. Использую мате-
риалы, характерные для той эпохи – нату-
ральная кожа, вощеная льняная нить,
льняное масло и др., использую традиции
изготовления обуви тех времен».

Милана Буле,
директор Лудзенского

краеведческого музея
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Едва передвижная выставка с поэтическим названием «Город,
засмотревшийся в озера» вернулась в родные стены
Лудзенского Краеведческого музея после  экспонирования в
польской Дембице, как ее уже ожидало новое место назначе-
ния. На этот раз ее зрителями стали жители литовского горо-
да Висагинас. 

Работая над созданием выставки «Город, засмотревшийся
в озера», сотрудники музея попытались сквозь призму времени
высветить особенно яркие грани городской истории и совре-
менности. И это им вполне удалось, судя по тому, с каким не-
поддельным интересом знакомились висагинцы с историей го-
рода и края. Прежде всего посетителей удивило ее необычное
художественное решение. На широких полотнищах 12 бане-
ров разместился настоящий фоторассказ о Лудзе. Яркие крас-
ки живоописных лудзенских озер, колоритные улочки горо-
да на старых черно-белых фото, памятники истории и искус-
ства, портреты знаменитых земляков буквально приковывали
зрительские взгляды, вызывали интерес и восхищение. 

Инициатор выставки в Висагинасе, давний партнер
Лудзенского Краеведческого музея, руководитель общества
«Аугштайские озера» Г.Т.Удовенко. С легкой руки Галины
Тигиревны выставки из нашего музея - частые и желанные го-
сти в Висагинасе.  Своего музея в Висагинасе пока нет, ведь
в отличие от Лудзы с ее древней историей этот литовский го-
род отметил лишь четвертый десяток своего существования.
Возможно поэтому висагинцев, лелеющих мечту о собствен-
ном городском музее, так интересует деятельность нашего му-
зея с 97-летним стажем. 

Висагинас во многом является антиподом Лудзы. Совершив
прогулку по городу, вы не найдете в нем узких улочек со ста-
рыми деревянными и каменными домами, окруженных сада-
ми и огородами. Отличительная черта Висагинаса – много-
квартирные многоэтажные дома, хорошо продуманная сеть улиц,
аллеи. И не удивительно, ведь его с самого начала строили как
современный город – спутник Игналинской АЭС. И хотя атом-
ная электростанция в 2009 году прекратила свою работу, счет-

чик Гейгера, установленный на колонне напротив здания са-
моуправления, реально действующий. Людям старшего по-
коления этот город известен как Снечкус. В 1992 году его пе-
реименовали в Висагинас. Название городу дало одноимен-
ное близлежащее озеро и деревня, находившаяся некогда на
месте современного городского центра. 

Существует красивая легенда, рассказывающая, как по-
явилось это название. 

Случилось это в стародавние времена. В чудесном краю в
тени изумрудных сосен журчали ручейки,пестрели цветы, даря
радость живущим здесь людям. Жители этого края были веселы
и любили друг друга.

Но однажды на эту счастливую землю пришел враг. Кровью
и стонами наполнился край зеленых лесов и голубых озер.
Мужественные люди жившего здесь гордого племени отча-
янно сопротивлялись. И когда казалось, что сражение про-
играно, на опушке леса показалась девушка Гина. Подняв обеими
руками над головой меч, она смело пошла на врага. 

В этот миг со стороны озера поднялся вихрь. Поднял он
Гину в своем круговороте, безжалостно засверкал меч над
головами врагов. Неизвестно, сколько все это продолжалось.
Ураган утих лишь тогда, когда не осталось в живых ни одного
захватчика. И вдруг на глазах оставшихся в живых
соплеменников поднятые руки Гины превратились в крылья,
а сама она стала журавушкой. Взмахнула крыльями, поднялась
и полетела к озеру. Позже люди часто видели журавушку у
озера, поэтому и назвали озеро Висагиной. Позднее, желая
подчеркнуть героизм девушки Гины, добавили окончание
мужского рода, и появилось название города Висагинас «Всех
защищающий» (visus gina).

Стела с символом города – летящим журавлем - установлена
напротив здания самоуправления. В ста метрах от нее - тот самый
мемориальный камень – место, откуда начался город.

Рита Кучане, 
руководитель коммуникации и общественных отношений 

Лудзенского Краеведческого музея

Город, засмотревшийся в озера,
находит новых друзей
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СПОРТ  И ТУРИЗМ

Старшеклассники
разыграли школьный
кубок по баскетболу 

20 ноября розыгрыш межкраевого школьного кубка по баскетболу
одновременно прошел и в Цибле, и в Лудзе. В Лудзе соревнова-
лись юноши 1997-98 года рождения, а в Фелицианове Циблского
края – девушки. 

Первое место среди юношей завоевала команда Карсавской
средней школы: Дайнарс Лацис, Дайрис Рубулис, Давис Наглис,
Ардис Рудзитс, Эрик Стародумов, Ритварс Пундурс, Иво
Бурмейстерс, Ренарс Оринскис, Арнис Гутанс, Давис Блаус. Тренер
команды – Викторий Кришанс.

2 место у команды Лудзенской городской гимназии: Элвис
Кушнерс, Доминик Козловскис, Кристап Логинс, Евгений
Мурашов, Нормунд Сеньканс, Арманд Матвеев, Интарс Цауне,
Роланд Жейкарс, Эдвинс Матвеенко, Артур Сковна. Тренируются
юноши под руководством учителей спорта Гунара Авота, Солвиты
Нарницкой и Илуты Каупужа.

Команда Циблской средней школы на третьем месте. Тренер
– Илга Степанова. Команда: Арвис Шматс, Айвис Хакс, Мартиньш
Павлов, Райвис Козловскис, Дайрис Смирнов, Вернерс Валтерс,
Лаурис Воногс и Кристиан Пунцульс.

Команда Зилупской средней школы на 4 месте (учитель спор-
та Виталий Римш), на 5 месте – команда Лудзенской средней шко-
лы №2. (учитель спорта Антон Генделис).

Среди девушек на первом месте команда Лудзенской го-
родской гимназии: Сабина Дадалева, Юта Буле, Лаура Ливмане,
Лаура Рутковска, Агита Васильева, Ласма Загорска, Мария
Дергачева, Криста Савицка, Элита Висоцка и Эвия Лисовска. 

Второе место у девушек Циблской средней школы: Лига
Шмате, Агита Столере, Александра Сеймушкина, Ренате
Кузнецова, Яна Йоланта Кизикова, Лайне Рутка, Виктория Пойкане
и Виктория Лещинска тренируются под руководством Илги
Степановой. 

Команда Лудзенской средней школы №2 на третьем месте:
Саманта Степанова, Эрика Кондратьева, Анастасия Малинникова,
Диана Павлова, Саманта Митченкова, Анастасия Афонченкова,
Анжелика Ребинова и Алина Романова. Тренер – Майя
Пироженок.  

На 4 месте команда девушек Карсавской средней школы (учи-
тель спорта В. Кришанс).

4 декабря в Лудзе у баскетбольной корзины соревновались юно-
ши и девушки 2000–2001 года рождения. Среди девушек 1-ое ме-
сто заняла команда Лудзенской городской гимназии: Ласма
Горемыко, Даниэла Гришева, Лаура Нарницка, Диана Лобина, Байба
Рускуле, Вивиана Красутина, Мадара Цибульска,  Юта Биндемане
(учитель спорта Солвита Нарницка). Вторые лучшие среди де-
вушек – Kарсавская средняя школа: Анда Шицане, Кития
Ивулане, Беате Рундане, Эмилия Петинене, Элина Цауне, Фаина
Добровольска, Илария Лочмеле, Катрина Лочмеле, Дайра
Пойкане (учитель спорта Ольга Лабанова). На третьем месте –
команда Лудзенской средней школы № 2: Елизавета Хайндрава,
Евгения Толкачева, Елена Романова, Саманта Митченко, Ника
Стеймакова, Глория Демкова, Виктория Гришева, Элина Мищенко
(учителя спорта: M. Пироженок, A. Гендель). На 4 месте – команда
девушек Циблской средней школы (учитель спорта И. Степанова).

На розыгрыше межкраевого школьного кубка по баскетболу
сильнейшими среди юношей оказалась команда Лудзенской
городской гимназии: Эдвин Збитковский, Андис Соловьев,
Максим Чаупов, Эдвин Meкш, Георгий Добрынин, Ричард
Кондалов, Даниэль Подолец, Эдийс Ильенков, Ник Даниэл
Сафроненко, Эрик Грошев. Тренер спортивной команды – Гунар
Авотс. На втором месте оказалась команда Карсавский сред-
ней школы: Роберт Ранцан, Леонард Криевиньш, Рудис
Лагановский, Эдгар Гаджега, Гатис Гришулис, Арнис Габранс,
Стэфан Гаврилов, Рональд Станиславский, Эдвард Дэмидюк.
Ребята тренируются под руководством учительницы Ольги
Лобановой. Команда Зилупской средней школы заняла 3 ме-
сто. Под руководством учителей спорта В. Римша и С. Фенченко
в команде играют Данила Старновский, Романдс Янсонс, Глеб
Mошеренок, Кирилл Касецкий, Дмитрий Цветков, Глеб Ковтун,
Янис Любимовс, Егор Рак.

На 4-ом месте оказался Лудзенской средней школы № 2, а на
5-ом – команда юношей Циблской средней школы.

26 ноября в Латгальском посольстве “GORS”
на Латгальской туристической конференции
«Качество туризма в Латгалии – важный фак-
тор достижения конкурентоспособности» со-
бралось около 200 предпринимателей, руково-
дителей самоуправлений, специалистов по ту-
ризму, чтобы проанализировать факторы,
препятствующие развитию долгосрочного ту-
ризма в регионе, наметить направления даль-
нейшей работы.  

Лудза получила награду в номинации
«Самый инновационный туристический про-
дукт 2015 г. в Латгалии» за историческую ре-
конструкцию Лудзенского замка с помощью
аудио/видео экскурсии, проект реализован при
поддержке Агентства развития Латгальского ре-
гиона.

К участникам конференции обратились с
речью председатель Совета планирования
Латгальского региона Алина Генделе, председатель
думы г. Резекне Александр Барташевич, предсе-
датель правления Туристической ассоциации
Латгальского региона «Эзерземе» Лига Кондрате,
подчеркнув, что в Латгальском регионе необходима
единая, основанная на сотрудничестве и ориенти-
рованная на качественный конечный продукт, мар-
кетинговая стратегия.  

Руководитель Администрации Латгальского ре-
гиона планирования Ивета Малиня-Табуне гово-
рила о роли латгальского туризма в народном хо-
зяйстве, о возможностях привлечения средств
Евросоюза для развития туризма.

Радует то, что растет количество туристов,
Латгалия по-прежнему привлекает красотой при-
роды, гостеприимством жителей, изделиями ма-
стеров-ремесленников и кулинарным наследием,
но, к сожалению, есть и проблемы – прежде все-
го отсутствие креативного интернет-сайта, где мож-
но было бы найти информацию обо всех тури-
стических объектах в Латгалии.   

Как рассказать туристу о Латгалии, как создать
и предложить качественный туристический про-
дукт, что сделать, чтобы путешественники побы-
вали здесь – на земле голубых озер – об этом го-
ворила независимый эксперт и ведущий исследо-
ватель Научного института экономики и управле-
ния Латвийского Университета доктор экономи-
ческих наук Айя ван дер Стейн, основываясь на при-
мерах из практики и полученный опыт. Назвала ос-
новные проблемы, поэт и гид Анна Ранцане, под-
черкнув, что в туризме не может быть мелочей и
ошибки не прощаются.  

Директор туристического оператора «Laimtūre»
Илона Даугсте, говорила о том, что нужно помнить
о конкуренции.

О политике государства в области туризма и про-
деланной в 2015 году работе рассказала замести-
тель директора Государственного агентства развития
туризма (ГАРТ) Инесе Ширава, отметив, как мож-
но привлечь туристов именно в Латгалию, находя
то, что характерно именно для этого региона: в еде,
архитектуре, культурной среде… Туристы хотят
попробовать что-то особенное, в том числе и шма-
ковку, ведь это тоже часть Латгальского кулинар-
ного наследия. Но предприниматели даже не хо-
тели говорить об огромных затратах и сложностях,
которые ждут их, если они будут добиваться за-
конного и легального использования этого продукта
в туристическом бизнесе.

Если туристы хотят увидеть в Латгалии что-то
особенное, слышать латгальский язык, видеть над-
писи на латгальском языке, то тем, кто будет вос-
станавливать названия, указатели, придется столк-
нуться с запретами Инспекции государственного

языка.
Представитель ГАО «Латвийские государст-

венные дороги» Марис Заляйскалнс рассказал о том,
с чем столкнулись предприниматели, когда надо
было установить указатели и рекламные банеры. 

Представитель Видземской ассоциации туриз-
ма Янис Сиятс поделился опытом реализации про-
екта о велотуризме, посоветовал, как развивать в
Латгалии этот популярный вид спорта. 

В аудитории не было равнодушных, было мно-
го дискуссий. Ведущие - профессионалы в сфере
туризма Айвар Мацкевич и Айвар Алваро
Провейс – вели конференцию на латгальском язы-
ке. 

В результате дискуссии было принято решение:
принимая во внимание существующие разработ-
ки и объединив усилия, необходимо добиться вы-
сокого качества услуг, для того чтобы Латгалия ста-
ла привлекательным и популярным туристическим
объектом, как для латвийских, так и для зарубеж-
ных туристов. 

На конференции наградили профессионалов ту-
ристической отрасли, победивших в конкурсе «НА-
ГРАДА ГОДА ЛАТГАЛЬСКОГО ТУРИЗМА-
2015».

Даугавпилсский Арт-центр им. Марка Ротко стал
победителем в номинации «Лучший новый тури-
стический объект».

Центр информации туризма Даугавпилсского
края удостоился титула «Лучший информационный
туристический центр -2015»,а даугавпилсская го-
стиница «Park Hotel Latgola»*** была награжде-
на в категории «Лучшее городское туристическое
жилье - 2015».

Награда D-fakti.lv и звание лучшего сельского
гостевого дома досталось «Zaļā sala» (Резекненский
край), а в номинации «Самый инновационный ту-
ристический продукт в Латгалии» победил Центр
информации туризма Лудзенского края за исто-
рическую реконструкцию Лудзенского замка с по-
мощью аудио/видео экскурсии, проект реализован
при поддержке Агентства развития Латгальского
региона.

Латгальскую туристическую конференцию ор-
ганизовала Туристическая ассоциация Латгальского
региона «Эзерземе» в сотрудничестве
Государственным агентством по развитию туриз-
ма, Латгальским регионом планирования и
Агентством развития Латгальского региона. 

Лига Кондрате,
руководитель ЦТИ Лудзенского края

На чемпионат Латвии для юношей и девушек в от-
дельных упражнениях, который прошел в ноябре  это-
го года в Салду, отправилась  помериться силами  и ко-
манда Лудзенской Спортивной школы.

Соревнования в толчке и рывке прошли в 2 воз-
растных группах: 1998–2000 г. рождения; 2001 г. рожд.
и моложе.

Наши спортсмены демонстрировали хорошую фи-
зическую подготовку и показали великолепные ре-
зультаты:

Мария Петрова (2001 г. рожд.) заняла I   место в толч-

ке и I  место рывке (тренеры И. Афанасьев и В.
Долгилевич);

Линда Спружа (2000 г. рожд.) заняла II место рыв-
ке и I место в толчке (тренер В. Долгилевич );

Диана Черниховича (2005 г. рожд.) заняла III ме-
сто в двух дисциплинах  (тренер И. Афанасьев);

Ритвар Захаран (2005 г. рожд.) занял в рывке II ме-
сто, в толчке – II место (тренер В. Долгилевич);

II место в рывке и толчке занял Виталий Петров
(2003 г. рожд., тренер Д. Жулин), Влад Прокофьев (2003
г. рожд., тренер В. Долгилевич) и Mаксим Петров (2000

г. рожд., тренер И. Афанасьев);
III место в двух дисциплинах занял Mихаил Позняк

(2003 г. рожд., тренер Д. Жулин) и Эрик Филипченко
(2000 г. рожд.), (тренер И.Афанасьев);

Максим Соколов (2005 г. рожд.), (тренер
И.Афанасьев) и Лаурис Рушко (2003 г. рожд., тренер
В. Долгилевич)  показали третий результат в рывке.

Подготовила
Светлана Римша,

специалист по связям с общественностью

Соревнуются сильнейшие

На Латгальской туристической конференции
обозначили новые направления развития

отрасли и наградили лучших



18 декабря  2015  года Nº 17 (73) Вести Лудзенского Края

Вести Лудзенского Края
Издатель: Самоуправление Лудзенского края
Регистрационное удостоверение № М 001168       
Тираж: 4000 экземпл.

Ответственная за издание: Светлана Римша
Переводы Жанны Дукальской, Светланы Римши

Приглашаем жителей края участвовать в создании 

газеты – присылать актуальную и интересную 
информацию о событиях, фактах, людях!
За достоверность представленных и цифр 
отвечает автор статьи.

Адрес: ул. Райня 16, Лудза, LV-5701
Тел.: 65707140, факc: 65707402
Эл-почта: svetlana.rimsa@ludzaspils.lv
Макетировано и отпечатано в ООО «Латгалес друка»

Следующий номер
информативного издания

«Вести Лудзенского Края» выйдет
19 января 2016 года.

Издание можете читать и в интернете –
на домашней страничке

самоуправления Лудзенского края
www.ludza.lv.

Белой стаей годы пролетели, 
Но душа, как прежде, молода. 
Соловьи еще не все пропели, 
Утекла еще не вся вода. 
Юбилей Ваш праздничный 

и светлый,
А грустить не время, не пора. 
Долгих лет Вам, яблонь

в белом цвете, 
Радости и счастья, и добра!

/Татьяна Рязанова/
Самоуправление
Лудзенского края
поздравляет всех юбиляров
декабря, но особенно:
Софию Буле (Бригская волость)
Марию Гайлишу
(Рунденская волость)
Алексея Гудаковского
(Пилдская волость)
Анну Франченко
(Пуреньская волость)
Михаила Королева (Лудза) 
Екатерину Кравченко
(Истренская волость)
Янину Микиянску
(Пуреньская волость)
Антонину Микитанову

(Пилдская волость)
Тамару Мошенок
(Рунденская волость)
Сергея Обухова
(Рунденская волость)
Антона Ольшевского (Лудза)
Прасковью Пашкову
(Рунденская волость)
Людмилу Развадовскую
(Рунденская волость)
Любовь Римшу 
(Бригская волость)
Аркадия Романовского (Лудза)
Екатерину Рубцову
(Истренская волость)
Анну Рудович (Лудза)
Венеранду Саукане
(Цирмская волость)
Анастасию Спитан (Лудза)
Анну Столбошинскую
(Лудза)
Тамару Сурвило
(Рунденсая волость)
Нину Ташликову (Лудза)
Марию Толкачову (Лудза)
Валентину Зачесте (Лудза)
Анну Васильеву
(Рунденская волость) 

Весь декабрь в читальном зале
библиотеки Пуреньской волости
выставка «Идеи к Рождеству»
(украшение праздничного стола и
оформление квартиры или дома)

19 декабряв 11:00 в зале управ-
ления Пуреньской волости меро-
приятие для детей и молодежи
«Что под елочкой?» - творческая
мастерская, конкурсы, призы и ве-
селье.

20 декабря12:00 (после Святой
Мессы) в Лудзенском Римском ка-
толическом костеле Рождест -
венский концерт воспитанников
Лудзенской Музыкальной основ-
ной школы

20 декабря в 14:00 в Народном
Доме Бригской волости творчес-
кая мастерская «Печем пипарку-
кас». 

20 декабря 14:00  Святая мес-
са в Райпольском Римском като-
лическом костеле, в которой уча-
ствует хор воспитанников Луд -
зенской основной музыкальной
школы и солисты.

25 декабря 11:00 в Исталс -
ненском клубе мероприятие для
детей «Рождество в лесу». 

25 декабря в 14:00 в
Иснаудском Народном Доме  рож-
дественское мероприятие для де-
тей «Рождество в лесу».
Представление для детей подго-
товили участники Студии сцени-
ческого искусства ЦДЮ «Pepilota»,
в играх и аттракционах участву-
ет детский самодеятельный театр
«Kaktuss».

25 декабряв 16:00 в Цирмском
Народном Доме Рождественский
концерт.

25 декабря в 17:00 в Пилдском
Народном Доме – праздничный
концерт «Счастливого Рож -
дества!». В 21:00 танцевальный
вечер. Играет ЯНА. Вход бес-
платный. 

25 декабря в 19:00 в Ис -
тренском Народном Доме –
Рождественский бал. Выступает
самодеятельный театр «Незолотая
молодежь». Живая музыка. Вход
– 1,50 EUR.

25 декабря в 19:00 в
Рунденском Народном Доме ме-
роприятие «Рождественский ве-
чер»

26 декабря 15:00 в Лудзенском
кинотеатре  представление
«Убежим от Рождества!?» 

26 декабря18: 00  в Нюкшском
Народном Доме концерт, посвя-
щенный 10-летнему юбилею на-
родного танцевального коллетива
«KLIP-KLAP» 

26декабряв 19:00 в Народном
Доме Бригской волости Рож -
дественский бал вместе с группой
«Pulss». Вход с корзиночками.

26 декабря в 20:00 в зале управ-
ления Пуреньской волости вечер
отдыха с корзиночками «Рож -
дественский вечер в Пурени». О
музыке позаботится диджей Эдгар.

26 декабря в 21:00 в Цирмском
Народном Доме – Рождественская
дискотека. 

27 декабря 14:00 в Лудзенском
кинотеатре трейлер докумен -
тального фильма  «Prāta vētra –
starp krastiem». Фильм длится 1,5
часа, вход 1 евро.

28 декабря18:30  в Лудзенском
кинотеатре  Рождественское
Музыкальное Объединение при-
глашает всех любителей музыки
на рождественский благотвори-
тельный концерт «Свет мира». 

29 декабря в 11:00 в Пилдском
Народном Доме театрализованное
представление для детей у
Новогодней елочки «В лесу ро-
дилась ёлочка!» (особенно ждут
дошкольников).    После оконча-
ния представления – дискотека.

30 декабря в 12:00 в библио-
теке Цирмской волости новогод-
няя ёлочка для детей волости. 

31 декабря 11:00 в Нюкшском
Народном Доме –  Новогодняя
елочка для детей

31 декабря в 22:00 в Рунден -
ском Народном Доме карнавал.

1 января с 1:00 в Нирзском
Народном Доме мероприятие
«Веселимся вместе в Новогоднюю
ночь!» 

Наступает Рождество, близится
Новый год, и в преддверии этих
милых сердцу каждого человека
праздников хочется поблагодарить
весь коллектив учителей, тех -
нических работников, учителей-
пенсионеров, родителей и всех
жителей нашего города за их
терпение, уважение, понимание!

Пусть Новый год, что на
пороге,

Войдет в Ваш дом, как добрый
друг!

Пусть позабудут к Вам дорогу
Печаль, невзгоды и недуг

Пусть придут в году грядущем
И удача, и успех!

Пусть он будет самым лучшим.
Самым радостным для всех!

Директор
Лудзенской средней

школы № 2
Зинаида Булыга

Свечи – символ венка Адвента. Уже зажгли 3
свечи на венке Адвента: первая – надежда, вто-
рая – мир, третья – радость, а четвертая (её за-
жжем 20 декабря) – любовь.

Рождество – это время, когда и в природе, и в
душе свет побеждает тьму, добро побеждает в из-
вечной борьбе добра со злом. Это волшебное вре-
мя, когда можно посмотреть вокруг без ненависти
и злобы, время, когда в душе царит мир, когда воз-
вращают долги и забывают ссоры, оценивают все,
что сделано. Люди стремятся творить добро. В
Рождество так важно чувство душевного равнове-
сия, мир в душе и на всей земле. Чистота вокруг и
тишина необыкновенная, все белым-бело. Рождество
— светлый праздник, очень важный для нас.

26 декабря в 15:00 приглашаем в кинотеатр, что-
бы вместе посмотреть пьесу в постановке ЦДЮ
«Убежим от Рождества!?»

27 декабря 14:00  приглашаем в кинотеатр, где
будет демонстрироваться трейлер доку -
ментального фильма  «Prāta vētra – starp krasti-
em».  Это рассказ о четверых одноклассниках. Они

родились в середине 70-ых, выросли на советских
мультфильмах. Потом создали группу «Prāta vētra».
Фильм длится 1 час 50 минут, вход 1 евро.   

28  декабря в   18.30  Рождественское Музы -
кальное Объединение приглашает всех любите-
лей музыки на рождественский благотворитель-
ный концерт «Свет мира». Прозвучат красивые
мелодии, которые сочинили наши латгальские ком-
позиторы Л. Бренце, И. Гедройца, Т. Липскис и
др. В рамках проекта «Дети помогают детям» этот
концерт – это подарок каждому слушателю, а дети
из малообеспеченных семей получат подарки из
Австрии. Организаторы концерта приглашают и
зрителей концерта включиться в цепочку добрых
дел и принести на концерт носки, варежки, шап-
ки, сладости – любой ваш подарок обрадует серд-
це ребенка. Желаю мира в сердце!  Пусть Новый
год – год Обезьяны будет счастливым, удачи и здо-
ровья всем в Новом году!

В. Разумовска,
Директор Лудзенского Народного Дома

Пусть Рождество поселит в душах мир

24 декабря, Сочельник: Святая Месса пастушков -18:00
25 декабря, Рождество Христово: Святая Месса- 10:00
26 декабря, День Святого Стефана:Святая Месса - 10:00
27 декабря, праздник Святого Семейства: Святая
Месса - 9:00 и 11:00
28 декабря, праздник Св. Невинных младенцев:

Святая Месса - 10:00
29 декабря, Святая Месса - 18:00
30 декабря, Святая Месса - 10:00
31 декабря, Святой час 17:00, Святая Месса - 18:00
1 января, Торжество Пресвятой Богородицы: Святая
Месса - 10:00

Рождественские богослужения в Лудзенском
католическом костеле

Дорогие работники «Pasaciņa», малыши, их
родители, дедушки и бабушки, работники
самоуправления Лудзенского края, работники
учреждений края, наши партнеры по сотрудничеству!

Пусть праздник Рождества будет светлым, сердечным
и наполненным любовью близких!  Пусть Новый 2016
год будет удачным, богатым на события, пусть в Новом
году вас радуют положительные новости, а работа
спорится!

Диана Голубева, руководитель Лудзенского
дошкольного образовательного учреждения

«Pasaciņa» 

Спасибо за сотрудничество
В 2015/16 году Латвийские школы могли принять участие в диагностицирующих работах по

Правилам Дорожного движения. Их цель – оценить знания Правил дорожного движения, а также
свое отношение к  безопасности  участников дорожного движения. Лудзенская городская гимназия
заявила о своем участии и уже 4 ноября ученики 4 классов ее выполняли. Чтобы лучше подгото-
виться к работе, в 4 классах Лудзенской городской гимназии провел занятия инспектор Лудзенского
участка Государственной полиции Алдис Липский. Дети учились правильно пересекать перекре-
сток,  расспросили о том, чего не знали.  Школа ценит сотрудничество  с  полицейскими Лудзенского
участка полиции. А классные руководительницы 8 класса благодарны за помощь в освоении пра-
вил  движения Кристине Бондаренко

Рождественская
благотворительная акция

в Лудзе
Приглашаем лудзенцев пожертвовать зимние вещи

– носки, рукавицы, шарфы, шапки и др. Эти вещи наши
рукодельницы могут связать  сами (и к тому же не одну
пару) и пожертвовать нуждающимся. Может быть Вы
купили зимнюю шапку, а она оказалась мала? Такой
подарок был бы полезным, а может быть помог кому-
нибудь вернуть веру в Рождественское чудо.

Пожертвования ждем до 29 декабря в здании Красного
Креста по ул. Латгалес 129, Лудза.

В сотрудничестве с Лудзенским Красным Крестом.
Организатор акции Игорь Малзуб 

(mob. 28882795)

КАЛЕНДАРЬ МЕРОПРИЯТИЙ

Сердечно поздравляю всех
участников самодеятельных коллективов
и руководителей самодеятельных
коллективов!

Пусть свет и доброта этого Великого
праздника Рождества сопровождает Вас
в новом году, и только светлые мысли
помогают в работе и в праздники, и в
будни!  

Руководитель Нюкшского
Народного Дома Айя

ПОЗДРАВЛЯЕМ!

Сегодня праздник твой большой -
Друзей всех собирай.
Подольше не старей душой,
Твори, люби, мечтай!

Коллектив Лудзенского краеведческого музея
поздравляет 

ГУНАРА НЮКША 
с красивым юбилеем!

Не забудем поднять 
государственный
флаг!

Будем патриотами своей
страны, не забудем поднять го-
сударственный флаг:

24 декабря – в канун
Рождества;

25 декабря – в первый день
Рождества;

26 декабря – во второй день
Рождества;

31 декабря – в последний
день года.

Государственный флаг может быть
поднят или использован иным образом
также во время народных, профессио-
нальных или семейных праздников, в дни
памяти,  и в других случаях, при обес-
печении должного уважения к
Государственному флагу. Государст -
венный флаг можно использовать и во
время похоронной церемонии.


